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وزیر امور خارجه :

هیچ گاه به آمریکا اعتماد نکردیم

سال چهارم   شماره 864  دوشنبه  11 مرداد ماه 1400  22 ذی الحجه 1442   2  آگوست 2021  8صفحه  2000 تومان

وزیر امور خارجه با بیان اینکه من شهادت می دهم که هیچکدام از مذاکره کنندگان، هیچ گاه به آمریکا اعتماد نکردند، گفت: نباید فکر کنیم آمریکا هرچه اراده کند می شود، 
آمریکا قدر قدرت نیست.

به گزارش خبرنگار مهر، محمدجواد ظریف وزیر امور خارجه در حاشــیه آخرین جلســه هیئت دولت دوازدهم در جمع خبرنگاران اظهار کرد: اینکه آمریکا و اروپا کشورهای 
بدعهدی هستند و نتوانستند به عهد خودشان وفا کنند نشان دهنده این نیست که ما به آنها اعتماد کردیم، نشانه این نیست که ما بد مذاکره کردیم بلکه نشان دهنده این 

است که یک رشته از کشورها در دنیا هستند که به مقررات بین المللی متعهد نیستند.
ظریف گفت: ما به عنوان جمهوری اسلامی موظف هستیم ضمن اینکه با دنیا تعامل می کنیم، با چشم باز تعامل کنیم، ما به هیچ کسی نباید اعتماد کنیم. روابط بین الملل محل 

اعتماد کردن نیست. به نزدیک ترین همسایه، دوست و متحد هم نمی شود اعتماد کرد. البته ما متحد نداریم. mamlekatonline.ir
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احسان شریعتی 
در حالی کــه دغدغه ی بس واقعــی مردم ایران 
)بویژه خوزستان( حل مشــکلات بنیادی چهار 
عنصر اولیه، آب و هوا، خاک و آتش شده است، 
دل مشغولی بخشی از وکلای بخشی از مردم )در 
بزنگاه غیاب اکثریت رأی دهنده(، اســتقرار نظام 
نظارت و تنبیه بر فضای مجازی و محدودسازی 

اینترنت است!
نظارتی-تنبیهی  نظــام  این  برقراری  ســودای 
ظاهرا محدودســازی شــفافیت اطلاعاتی است 
کــه البته خود هدفی مجازی و تخیلی اســت و 
به احتمال زیاد به همان سرنوشــتی دچار خواهد 
شد که پارازیت و فیلترینگ و هک و کراک و..؛ 
و البته برای قشــری از کارمندان تکنیسین   که 
برای هر محدودسازی راه دور زدن تحریم را هم 
اختراع می کنند، اشتغال زایی می کند. و سرانجام 
محصول همه ی این تمهیدات تکنوکراتیک شبه 
اخلاقی-عقیدتی اختلال در خطوط مخابراتی و 
خرد کردن اعصاب مردم و وهن مأموران اجرای 

این مقررات بوده است. 
اشــتباهی که هــواداران و حامیــان نظام های 
اســتبدادی و ســنخ توتالیتر می کنند این است 
که بزرگترین خطر انســداد گردش و تبادل آزاد 
اطلاعات و »ســفیدنمایی« صوری اوضاع این 
اســت که ممکن است امر بر خود مسئولان هم 
مشتبه شود و بدین شــیوه ها دلخوش کنند که 
خبری نیســت و »بوی بهبــود ز اوضاع جهان 

می شنویم«! 
بــرای نمونــه، میگویند بــه مائو تســه تنگ 
در ســالهای آخــر عمرش)پــس از »انقــلاب 
گنجشک«(چنان اطلاعات غلطی از روبراه بودن 
اوضاع می دادند که همین جهل خودخواســته و 
خودمقصر موجب ســقوط اقتصادی و دگردیسی 

سیاسی نظام وی شد.
توصیه ی علمی برای موکلانی که قصد پایداری 
در برابر خواست ها و مطالبات مردم را دارند این 
اســت که از خود مخترعان اینترنــت، در آغاز 
نیروی نظامی امریکا، بیآموزند که با اختراع این 
زیســت جهان مجازی و شبکه ی آزاد ارتباطی و 
تبــادل اطلاعاتی نظام نظارتی سُــلطه را نه از 
طرق قدیمی بگیــر و ببند و بزن و بکش و..، یا 
حبس و حصر و حدّ و حلق آویز و سایر روش های 
حلقوی، و خلاصه با به نمایش گذاردن زور بازو 
و ملاء و مترف و خدم و حشــم و..، بلکه به قول 
میشل فوکو به شکل »نامرئی« انجام دهند، یعنی 
در فضای آزادی مطلق بازار داد و ستد اطلاعاتی 
و ارتباطی و فعالیــت خودانگیخته ی کاربران، تا 
به درجه ای که کنترل از دست سازندگان شبکه 
هم بدر رود و حتی توسط دشمنان آن نظام هم 
به کار گرفته شود. پس »ای دل طریق رندی از 
محتسب بیاموز، مســت است و در حق او کس 

این گمان ندارد !«
ناســودمندی این طریق های آزموده شده هرچند 
تاکنون و بویژه در عصر حاضر بارها اثبات شــده 
است اما اگر آقایان همچنان در برابر منطق علم 
و گذر زمان اصرار بر پایداری داشته باشند، باکی 
نیست زیرا تجربه نشــان داده است که این نیز 
بگذرد و به تعبیر شاعر: من جرّب المجرب حلتّ 

به النّدامه. 
تلخ بــودن خبرهای این چنینــی نباید اذهان را 
از تمرکــز بر روی مبرم تریــن نیازها و مطالبات 
جامعه منحرف ســازد مگر آن که نفس شبکه ی 

اطلاع رسانی بالواقع آماج حمله قرار گیرد. 
در این صورت دفاع از آزادی رســانه  و در رأس 
همــه حق دسترســی آزاد به شــبکه ی جهانی 
اینترنت، در صدر مطالبــات مردمی قرار خواهد 
گرفت و تبدیل به عنصر پنجم اولیه پس از هوا، 

آب، خاک، و آتش خواهد شد!

لایحه علیه لایحه!

ارزش کالاهای صادراتی استان 
سمنان ۷۹ درصد امسال 

افزایش یافت

 48 درصد خدمات 
 وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی

 الکترونیکی شد

 زنان ایرانی گام های
 بلندی برای پیشرفت علم 

برداشته اند

 مجلس به »اقتصاد جرم«
  در طرح ضداینترنتی 

بی اعتنا است

مردم با توجه به شرایط جنگ 
اقتصادی به دولت دوازدهم نمره 

بدهند
 مدیرکل گمرک استان سمنان گفت: کالاهای 
صادراتی اســتان، از ابتدای سال ۱۴۰۰ تا پایان 
تیر، ۷۹ درصد از نظر ارزشــی و ۱۱.۵ درصد از 

نظر وزنی نسبت به...

وزیــر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: ســال 
گذشته با توسعه خدمات الکترونیکی، ۸۰ میلیون 
مراجعه به وزارتخانــه کاهش پیدا کرد. محمد 

شریعتمداری در مراسم رونمایی از ...

 معاون رییس جمهوری در امور زنان و خانواده با 
تاکید بر اینکه زنان ایرانی گام های بلندی برای 
پیشــرفت علم و زمینه های گوناگون تحصیلی 

برداشته اند، گفت: آنها نه تنها موجب تعالی و...

یک حقوقدان معتقد است طرح صیانت از فضای 
مجازی که اخیرا در مجلس به تصویب رســیده 
اســت باعث تورم قوانین متروک و بی فایده می 

شود چون مجلس در تصویب این قانون یا ...

رئیس دفتر رئیس جمهور گفت: مردم در ارتباط 
با نمره ای که بــه دولت دوازدهم می دهند باید 
شرایط جنگ اقتصادی را در نظر بگیرند.محمود 

واعظی رئیس دفتر رئیس جمهور...

برجامبهسرانجامنرسدسهمیهبندیغذاییبازمیگردد
تصویر امروز و چشم انداز فردای اقتصاد ایران از زبان معاون سابق وزیر صنعت

مرتضیطلایی:رئیسی،رئیسجمهوریاستکهبامردمزندگیمیکندواهلبدهبستاننیست!

فضایامروزکشورهیچشباهتیبهدورهاحمدینژادندارد

امــروز یازدهم مــرداد ۱۴۰۰ خورشــیدی آغاز 
ریاست  ســاعات  واپســین  معکوش  شــمارش 
جمهوری حســن روحانی است. دو دورۀ متفاوت 
چرا که ســکۀ سیاست ورزی او در این ۸ سال دو 

روی کاملا متفاوت داشت.
   روی اول، چهار ســال ۱3۹2 تا ۱3۹6 بود که 
توانســت ایران را از ذیل منشــور هفتم سازمان 
ملــل )ادعای تهدیــد امنیت جهانی بــا احتمال 
درگیر شــدن در جنگی ناخواســته( خارج کند و 
توافق هســته ای را در وین به امضا برســاند و 
بــا »برجام« چنان امیدی بــه جامعه تزریق کند 
که اکثریت مردم به قصد بیرون راندن مخالفان 
برجــام از مجلــس، نیروهای غالبــا درجه دوم 
سیاســی اما هوادار برجام را که از فیلتر شورای 
نگهبان عبور کرده بودند به مجلس بفرســتند و 

انتخابات ۹2 را با ۹۴ کامل کنند تا جام برجام با 
نشکند. مجلسیان  سنگ 

   طــی ســال های ۹2 تــا ۹6 یــا دولت اول 
روحانی، تورم افســار گســیختۀ ســال های آخر 
دولت احمدی نــژاد، کنترل و حتــی در مقطعی 
تک رقمی شــد که در تاریخ جمهوری اســلامی 
بی سابقه است و به ســبب رفع موقت تحریم ها 
و از ســرگیری صادرات نفت، رشد اقتصادی هم 
مثبت شــد.   تورم مهار شــد امــا منتقدان این 
بار ســاز »رکود« را کوک کردند و بســیاری از 
یاد بردند که خواســت اصلــی و تخصص دکتر 
طیب نیــا وزیــر دولت اول کنترل تــورم بوده و 
رونق در مرتبه بعد قرار داشــته است و وقتی در 
دولت بعدی و در پی بازگشت تحریم ها قیمت ها 

روند صعودی گرفت...

بهبهانهپایان8سالریاستجمهوریوسکهایبادورویمتفاوت

خداحافظآقایروحانی!
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آخرینجلسهدولتدوازدهم

روحانی:برایعیبونقصهاازمردمعذرخواهیمیکنیم
روحانی گفت: هنوز هم به مردم بدهکاریم 
و اگر شــرایط ما مناسب تر بود، همه با هم 
همکاری کرده بودیم و قوای دیگر بیشــتر 
ما را یــاری کرده بودند، بــه نقاط بهتری 

می رسیدیم.
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام و المسلمین 
حسن روحانی رئیس جمهوری صبح یکشنبه 
در آخرین جلسه هیات دولت دوازدهم اظهار 
کرد: هر آنچه از سال های گذشته تا امروز 
با مــردم صحبت کردیــم و اعلام کردیم  
چیزی برخلاف واقعیت نبود. آنچه واقعیت 
بود به مردم گفتیم البته بخشــی از واقعیت 
را بــه مردم نگفتیم و از نظر من نمی شــد 
آنها را بگوییــم، به دلیل اینکه آنها را مفید 
نمی دانستم و می ترسیدم یک هدف بسیار 
بلندی که همه باید دنبال کنیم و آن وحدت 

ملی است، صدمه ببیند.
روحانی با تاکید بر اینکه ۴ ســال نخست 
دولــت تدبیــر و امیــد از لحــاظ داخلی، 
بین المللی، ســرمایه اجتماعی و امید مردم 
به آینده با ۴ ســال دوم کمی متفاوت بود، 
گفــت: در ۴ ســال اول در دوران تعامل با 
جهان بودیم و ما به خودمان کاملًا اطمینان 
داشــتیم که حریــف قدرتهــای بزرگ در 
مذاکره هستیم؛ من هیچ تردید نداشتم که 
در مذاکره با جهان شکست نمی خوریم و باز 
هم اگر مذاکره ای بود شکست نمی خوریم؛ 
آنقدر دیپلمات هــا و حقوقدان های توانمند 
داریــم در خط مقدم کــه دیدیم در مقاطع 

حساس به پیروزی رسیدیم.
وی افــزود: وقتی می گوییــم پیروزی، در 
یک تعامل و مذاکره با چند قدرت یا جهان، 
منظورمان نتیجه اســت؛ ممکن اســت در 
جایی شکســت و در جایی پیروزی باشد، 
اما وقتی پیروزی ما ۹۰ و شکســت ما 2۰ 
بود، ما وقتی به ۷۰ برسیم می گوییم پیروز 
هســتیم و پیروز هم بودیم و آثار آن را هم 

مشاهده کردیم.
رئیس جمهوری با بیــان اینکه پیروزی یا 
شکســت یک مذاکره دارای علائمی است 
و به صرف بر زبان آوردن ارزیابی نمی شود، 
خاطرنشــان کرد: اگر بعد از مذاکره و بعد از 
23 تیر ۹۴ دیدید که تــورم کاهش یافته، 
رشد اقتصادی، اشتغال و سرمایه گذاری بالا 
رفته و میزان صادرات از واردات پیشی گرفته 
است، یعنی پیروز شده ایم؛ مذاکره نکردیم 
که فقط در سیاست پیروز شویم بلکه علاوه 
بر پیروزی در سیاست، در اقتصاد نیز نتیجه 

این پیروزی را مشاهده کردیم.

روحانی تاکید کــرد: آرزوی ما این بود که 
وقتی توانستیم تورم را کاهش دهیم و تک 
رقمی کنیم، این شــاخص را نگه داریم؛ ما 
تــورم ۴۰ درصد را کاهش دادیم و از اواخر 
۹۴ تا ســه ماهه نخست سال ۹۷ این رقم 
را تک رقمی نگه داشــتیم، اما بعد از ورود 
به جنگ اقتصادی رقم تورم تغییر کرد؛ اگر 
کسی زمان صلح و جنگ را تشخیص ندهد، 
آدم باید خیلی غصــه بخورد؛ این جنگ را 
بــر ما تحمیل کردند و اگر آن دوران جنگ 
تحمیلی نبود، همان روند را ادامه می دادیم.

وی اظهار کرد: اینکه مردم عزیز ما از لحاظ 
معیشت ناراحتند و حق آنها هم هست، باید 
ببینیم در شرایط جنگ چه کار می توانستیم 
انجام دهیم؛ وقتی روابــط بانکی ندارید و 
از طریق صرافــی معامله می کنید، حداقل 
درآمد شــما 2۰ درصد کاهــش می یابد و 
اگر چیــزی وارد می کنید، قیمت 2۰ درصد 
افزایش می یابد. ما به خاطر شرایط تحریم، 
واردات 2۵۰۰ قلــم کالا از جمله خودرو را 
ممنوع کردیم؛ وقتی واردات کالایی ممنوع 
می شود، آثار آن مشخص است و آن اجناس 
در داخل گران می شــود، اما چاره  دیگری 
نداشتیم که اجناســی که ضرورت ندارد را 
ممنوع کنیم و به اجناسی که جزو مواد اولیه 
کارخانجات و موادی که از کالاهای اساسی 
و برای زندگی مردم است را با ارز ترجیحی 
۴2۰۰ تومانــی وارد کنیم و در اولویت قرار 

دهیم.
رئیس جمهوری بــا تاکید بر  اینکه در این 
زمینه ما همه تــلاش خود را بکار گرفتیم، 
گفت: در زمان جنگ نمی توان نقطه زمان 
صلح را بدست آورد؛ معمولا وقتی کشوری 
به جنگ وارد می شود، کالاها را مدتی می 
کند اما ما در این جنگ جیره بندی نکردیم 
و کشور اداره شد. در جلسات اقتصادی سال 
۹۷ چندیــن بار تاکید کردم که سیاســت 
اقتصادی من، وفور در بازار اســت؛ ما برای 

کالاهای اساســی تا پایان ارز ۴2۰۰ تومان 
تخصیــص دادیم اما قیمت کالا را فقط ارز 
تعیین نمی کند بلکــه حمل و نقل و تورم 

کشور در این زمینه تاثیر گذار است.
روحانی ادامه داد: ما توانمان را در این زمینه 
بکار گرفتیم؛ اما معنای این کار این نیست 
که کار ما بی نقص بوده است، حتماً نقص 
داشــتیم و ما معصوم نیســتیم و تلاش ما 
بر این بوده که عیــب و نقصی مان کمتر 
باشد، اما اگر عیب و نقصی داشتیم از مردم 
عذرخواهی و طلب عفو و رحمت می کنیم، 
برای اینکه در حد توانمان در آن شــرایط 

اقدامات خود را انجام دادیم.
وی با بیان اینکه »قاعدتاً کشوری که وارد 
جنگ می شود، مسیر توسعه را رها می کند 
و به زندگی عادی مردم می پردازد«، خاطر 
نشان کرد: اگر ما فقط 3 و نیم میلیارد دلار 
برای یک پالایشگاه سرمایه گذاری کردیم، 
کاری بزرگ بوده اســت؛ آمار و ارقام نشان 
میدهد که در سد سازی، تصفیه خانه های 
آب و فاضلاب و رساندن آب به روستاها چه 
پیشرفت هایی داشته ایم؛ در سال ۹2 حدود 
مشخص اســت که چند نفر از روستاییان 
کشــور از آب آشــامیدنی ســالم استفاده 
میکردند اما امروز نزدیــک به ۱۰ میلیون 
نفر از این آب استفاده می کنند. ما  ۵۷ سد 

مخزنی ملی را در این دولت تمام کردیم.
رییس جمهــوری افزود: در اینکه در بنزین 
خودکفا شده ایم تردیدی وجود ندارد؛ ما به 
خاطر سلامت مردم و خودکفایی، پالایشگاه 
عظیمی را تکمیل و افتتاح کردیم؛ بنابر این 
ما توسعه را رها نکردیم. شنبه ها و یکشنبه 
ها را ممکن است کسی انکار کند اما ۵ شنبه 
را کســی نمی تواند انکار کند؛ ۵شنبه های 

افتتاح در تاریخ ماندگار خواهد بود.
بــه گــزارش ایســنا، روحانــی در ادامه 
صحبت های خود در آخرین جلســه هیات 
دولت دوازدهم با بیان اینکه در برخی موارد 

برنامه هایی داشــتیم که نتوانســتیم به آن 
برسیم و برخی موارد هم بود که به صورت 
کامل محقق نشــد، اظهار کرد: ما به دنبال 
واردات تکنولوژی ریل سریع السیر به کشور 
بودیم و در این زمینه بخشــی از طرحهای 
زیربنایی نیز اجرایی شــد، اما به تحریم ها 
برخورد کردیم؛ اگر این تحریم ها نبود، امروز  
راه آهن سریع السیر تهران - اصفهان افتتاح 
شده بود و راه آهن تهران- مشهد این روزها 
رو به اتمــام بود؛ اینها طرحهایی بود که ما 
قراردادهای آنها را بســتیم اما در زمان اجرا 
با مشــکلاتی مواجه شد. در زمینه حمل و 
نقل به مردم قــول دادم که تمام کامیونها 
را نوســازی می کنیــم و در این زمینه نیز 
پول تخصیص دادیم و قراردادهای مربوطه 
را بســتیم اما یک مرتبه بــه دلیل تحریم، 

متوقف شد.
وی با اشــاره به برنامه های دولت در زمینه 
نیروهای  تسلیحاتی  توانمندی های  ارتقای 
مســلح خاطرنشان کرد: در حوزه تجهیزات 
دفاعــی آرزوی من این بود کــه ارتش و 
سپاه را به مدرن ترین سلاح ها مجهز کنم؛ 
در این زمینه همه کار شــد اما طرف های 
مقابل گفتند که تحریم های ســازمان ملل 
که برداشــته شــود، ما به تعهداتمان اجرا 
می کنیم؛ ما این تحریم را که ترامپ خود را 
به برداشته نشدن شان می کشت، برداشتم 
اما به خاطر تحریم و عدم فروش نفت پول 
کافی برای خرید نداشتیم؛ ما درباره تامین 
تجهیزات دفاعی مذاکرات بسیاری کردیم، 

اما نتوانستیم.
رئیس جمهــوری ادامه داد: در برخی موارد 
مــا به نزدیکــی افتتاح رســیده ایم و چند 
هفته دیگر این برنامه ها به پایان می رســد؛ 
احیای دریاچــه ارومیه از جمله این طرح ها 
و برنامه ها اســت؛ در دولت یازدهم اولین 
مصوبــه ما احیای ایــن دریاچه بود و همه 
کارهــای مربوط به این موضــوع به پایان 
رسیده اســت. هدف من از بیان این موارد 
این اســت که بگویم برخــی از طرح ها به 
دروازه افتتاح رسیده و ما چند هفته زمان کم 
آوردیم و ان شاءالله در دوست سیزدهم این 

طرح ها افتتاح خواهد شد.
روحانی گفت: همچنین در برخی طرح های 
مهم خوشــبختانه در فازهای نخســت به 
افتتاح رســیدیم؛ طرح نفت گوره - جاسک 
از جمله این موارد اســت. امروز ما نفت را 
از دریای عمان صادر می کنیم و این آرزوی 
چندین ســاله و تاریخی ایران است. ما می 

خواستیم ســواحل مکران را آباد کنیم که 
در این زمینه کارهای عظیمی انجام شــده 
است؛ به گفته رئیس دانشگاه علوم پزشکی 
سیســتان و بلوچســتان حجم پــروژه ای 
بیمارستانی در این استان از بعد از پیروزی 

انقلاب ۷ برابر شده است.
وی تاکید کــرد: طرح تحول ســلامت و 
دسترســی مردم به فضای سایبری از دیگر 
مواردی اســت که در ایــن دولت محقق 
شــد؛ طرحهای بسیاری دیگری وجود دارد 
که با عملیاتی شدن آنها، ما به برنامه های 
خود دســت یافتیم. اتصال همدان، ارومیه، 
کرمانشــاه و یزد به شــبکه ریلی از جمله 
اقداماتــی که در حوزه ریل انجام شــده و 
ان شاءالله ب زودی شــاهد اتصال اردبیل 
و کردستان و سایر شــهرها به این شبکه 

خواهیم بود.
رئیس جمهوری با بیــان اینکه » مردم در 
سختی معیشــت بودند، ما توانمان را بکار 
گرفتیــم و طــرح های توســعه ای را رها 
نکردیــم امــا برخی از برنامه ما اجرا شــد 
و برخی هم اجرا نشــد«، اظهــار کرد: ما 
می توانستیم طبق دستورات و چارچوبی که 
مقام معظم رهبری از دی ماه پارسال برای 
بازگشــت آمریکا به برجام و بازگشت ما به 
اجرای کامل تعهدات برجام، اعلام کردند و 
قبل از آن در جلسه خصوصی به من فرموده 
بودنــد و بعد از آن نیــز در  علنی در یک 
ســخنرانی در روز اول فروردین هم اعلام 
کردند، می توانستیم عمل کنیم و تحریم را 
برداریم اما گرفتاری دیگری برای ما ایجاد 
شد و اگر نه ما امروز در شرایط بهتری دولت 

را به اتمام می رساندیم.
روحانــی در ادامــه گفت: در این جلســه 
می خواهم در حضور ملــت ایران از معاون 
اول، تمام معاونین و وزرا تشــکر کنم؛ من 
میدانم در ایام مختلف اعم از زلزله، ســیل، 
کرونا چه روزهای ســختی بــر این افراد 
گذشــت، اما در این روزهای ســخت همه 
دست به دست هم دادند و در کنار هم قرار 
گرفتند تا تصمیمات دولت اجرا شود. برای 
اینکه امروز بتوانیم صدها هزار نفر را در روز 
واکســینه کنیم، همه بخش های دولت به 
صحنه آمدند و امروز مشاهده می کنیم که 

در شرایطی نسبتاً مطلوب قرار داریم.
وی بــا تاکید بــر اینکه آنچــه می گوییم 
انجــام دادیم در شــرایط ســخت جنگ، 
کرونا و خشکســالی بوده است و اگر کسی 
مــی خواهد دولت را قضــاوت کند، این 3 

موضــوع را در کنار هم ببیند، اظهار کرد: از 
وزارتخانه های اطلاعات و دفاع برای تامین 
امنیت در شرایط ســخت تشکر می کنم. 
همچنین از بخش کشاورزی تشکر می کنم 
به خاطر کار عظیمی که در این زمینه انجام 

شده است.
رئیــس جمهوری با بیان اینکه هنوز هم به 
مردم بدهکاریم و اگر شرایط ما مناسب تر 
بــود، همه با هم همکاری کــرده بودیم و 
قوای دیگر بیشــتر ما را یاری کرده بودند، 
به نقاط بهتری می رسیدیم، خاطرنشان کرد: 
من از همه تشکر و سپاسگزاری می کنم و 

ان شاالله اجرشان با خداوند باشد.
روحانی با تاکید بــر اینکه مردم ما مردمی 
قدرشناس هســتند، گفت: مردم در این 3 
سال و نیم در سختی بزرگی از لحاظ تامین 
زندگی و اجاره مســکن بودند، کاری که ما 
توانستیم انجام دهیم، تخصیص بسته های 
معیشتی و افزایش حقوق ها بود، اما در عین 
حال از ملت ایران بــه خاطر رنج هایی که 
کشیدند عذرخواهی و به خاطر پیروزی هایی 
که کسب کردند تشــکر می کنم؛ ملت ما 
دوبار پیروز شــدند؛ یکبار در دولت یازدهم 
و در مذاکرات و تعامل ســازنده و بار دیگر 
در دولت دوازدهم در اســتقامت، ایستادگی 
و مقاومت در برابر آمریکا و دشمنان پیروز 
شده و به آنها شکســت حتمی داده و آنها 
خودشــان بر این موضوع اعتراف کردند و 
مردم آنها را پای میز مذاکره کشاندند؛ این 
دو موفقیت بزرگ مربــوط به ملت بزرگ 
ایران و رهنمودهای مقــام معظم رهبری 

است.
رئیس جمهوری در پایان گفت: ان شاءالله 
خداوند به همه آن هایی که به ملت خدمت 
کردنــد اجــر جزیل عنایت کنــد و ما هم 
بتوانیم هر  کجا که هســتیم باز هم خادم 
 کوچکی برای ملت عزیز، نظام و ایران مان

 باشیم.

اقتصادی ، اجتماعی ، سیاسی
روزنامه صبح ایران

رجوع به صفحه آخر

به مناسبت عید غدیر  انجام شد؛

مراسم افتتاح پروژه فضای شهری باباکوهی  
و چند پروژه دیگر منطقه ۳ شهرداری شیراز
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
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اخبارسیاست

مردم با توجه به شرایط 
جنگ اقتصادی به دولت 

دوازدهم نمره بدهند

رئیس دفتر رئیس جمهور گفت: مردم در ارتباط با 
نمره ای که به دولت دوازدهم می دهند باید شرایط 

جنگ اقتصادی را در نظر بگیرند.
به گزارش خبرنگار مهر، محمود واعظی رئیس دفتر 
رئیس جمهور پیش از ظهر امروز )یکشنبه( در حاشیه 
جلسه هیئت دولت گفت: ما خودمان نمی توانیم به 
خودمان نمره بدهیم بلکه نمــره دادن را به مردم 

واگذار می کنیم.
واعظی گفت: مردم هــم در ارتباط با نمره ای که 
می دهند باید شــرایط را در نظر بگیرند. شــرایط 
کشــور جنگ اقتصادی است و امیدوارم این وضع 

تغییر کند.
وی ادامه داد: اگر این وضــع ادامه پیدا کرد مردم 
باید عملکرد دولت فعلی را با عملکرد دولت بعدی 
مقایسه کنند و ببینند در شرایط تحریم این دولت 

بهتر کشور را اداره کرده یا دولت بعدی.
رئیس دفتر رئیس جمهور گفت: ما نمی خواهیم از 
خودمــان تعریف کنیم بلکه ما همه تلاش خود را 
برای توســعه و رفاه کشور و اینکه بتوانیم خدمت 

بیشتری به مردم کنیم، انجام دادیم و می دهیم.
واعظی با اشاره به اینکه دشمنان نظام فشارشان را 
روی دولت می گذارند که نتواند به مردم خدمت کند، 
افزود: برخی از رقبای دوران انتخابات ما همان رویه 
انتخابات را ادامه دادند. ما امیدواریم این روش برای 
دولت سیزدهم استمرار پیدا نکند، باید یاد بگیریم 
روزی که رای مردم شمرده می شود، رئیس جمهور 
منتخــب رئیس جمهور همه مردم ایران باشــد و 
انتقادها و تخریب ها نباید به گونه ای که مانع خدمت 

رسانی دولت می شود، ادامه پیدا کند.
وی بــا تاکید بر اینکه همه باید تلاش کنند دولت 
موفق باشــد، گفت: موفقیت دولت به نفع مردم و 
انسجام نظام است و ما امیدواریم در دولت سیزدهم 

همدلی وجود داشته باشد.
رئیس دفتر رئیس جمهور درباره آینده برجام گفت: 
باید وزارت خارجه دولت ســیزدهم شکل بگیرد و 
سیاست خارجی آن اعلام شود و پس از آن قضاوت 
کرد. ما تلاش کردیــم در دولت خودمان تحریم 
برداشته شــود. ما تحریم را برای مردم و معیشت 
آن ها مضر می دانیــم و فکر می کنیم باید تحریم 

برداشته شود.
واعظی با اشــاره به خودروهای ترخیص نشده در 
گمرک گفــت: در جریان جزئیــات این خودروها 
نیستم اما سیاســت دولت این بوده که هم کالای 
اساسی و هر کالای دیگری که وارد کشور می شود 
چه با پول بیت المال باشــد و چــه با پول بخش 
خصوصی، باید در جامعه مورد اســتفاده قرار گیرد 

مگر اینکه طبق قانون موانعی وجود داشته باشد.
وی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه چه کاری را 
دوست داشتید در دولت فعلی انجام بدهید و نشد؟ 
گفت: در سه سال و نیم گذشته دولت آمریکا از همه 
نفوذ و قدرتش در داخل و خارج استفاده کرد تا یک 
بهم ریختگی در داخل ایران به وجود بیاورد و مردم 
را در مقابل حکومت و نظام قرار دهد. هدفگذاری 
آنها فروپاشــی نظام بود و بزرگتریــن کاری که 
انجام شــد این بــود که دولت به همــراه مردم و 
هدایت های رهبر انقلاب و همکاری قوای دیگر و 
نیروهای مسلح به کار بزرگی دست زدند که نظام 
ما مســتحکم تر از گذشته ماند و هدف گذاری های 

اصلی آمریکا خنثی شد.
رئیس دفتــر رئیس جمهور با بیان اینکه دشــمن 
توانست گرفتاری های اقتصادی برای مردم به وجود 
بیاورد، افزود:، مردم ما استقامت کردند و آنچه که 
اهمیت دارد اینکه مسئولین دولت آمریکا از رئیس 
جمهور تا وزرا اعلام کرده اند سیاست ترامپ درقبال 
ایران شکســت خورده و به نظر من این مهمترین 

کار است.
واعظی تاکید کرد: برخی کارهایی که می خواستیم 
انجام دهیم، مربوط به داخل کشــور بود که برنامه 
ریزی کردیم و انجام دادیم و برخی از کارها نیز به 
دلیل تحریم و فشــار به تاخیر افتاد. برخی از کارها 
هم که نیاز به تکنولوژی و سرمایه گذاری خارجی 

داشت با مانع روبرو شد.
وی اظهــار داشــت: در رابطه با کالای اساســی، 
معیشــت مردم و گرانی ها خیلی تلاش کردیم و 
جلسات متعددی گذاشــتیم و برنامه ریزی کردیم 
تا قیمت هــا کاهش پیدا کند یا گران نشــود، اما 
متاســفانه به دلیل جنگ روانی، جنگ اقتصادی و 
فشارهای بین المللی و خشکسالی در داخل ایران 

به آن نرسیدیم.
رئیس دفتر رئیس جمهور در پاسخ به این سوال که 
چه توصیه ای به دولت آینده دارید؟ گفت: توصیه ام 
این است که از تجربیات دولت های گذشته استفاده 
کند. اســتفاده از مشــاوره و تجربه صاحبنظران و 
مسئولین به این معنا نیست که به آنها پست داده 

شود.
واعظی گفت: دولــت آینده باید تلاش کند هرچه 
ســریعتر تحریم برداشــته شود تا کشــور روابط 
اقتصادی خارجی و هم روابط داخلی اش را براساس 

وضعیت نرمال انجام دهد.
وی در پاسخ به این سوال که بعد از دولت دوازدهم 
کجا می روید؟ گفت: نیاز به استراحت و بازنشستگی 

دارم و به دانشگاه هم نمی روم.

خبر

 هیچ گاه به آمریکا 
اعتماد نکردیم

وزیر امور خارجه با بیان اینکه من شهادت می دهم که 
هیچکدام از مذاکره کنندگان، هیچ گاه به آمریکا اعتماد 
نکردند، گفت: نبایــد فکر کنیم آمریکا هرچه اراده کند 

می شود، آمریکا قدر قدرت نیست.
به گزارش خبرنگار مهــر، محمدجواد ظریف وزیر امور 
خارجه در حاشــیه آخرین جلسه هیئت دولت دوازدهم 
در جمــع خبرنگاران اظهار کرد: اینکــه آمریکا و اروپا 
کشورهای بدعهدی هستند و نتوانستند به عهد خودشان 
وفا کنند نشــان دهنده این نیست که ما به آنها اعتماد 
کردیم، نشــانه این نیست که ما بد مذاکره کردیم بلکه 
نشان دهنده این است که یک رشته از کشورها در دنیا 

هستند که به مقررات بین المللی متعهد نیستند.
ظریف گفت: ما به عنوان جمهوری اســلامی موظف 
هستیم ضمن اینکه با دنیا تعامل می کنیم، با چشم باز 
تعامل کنیم، ما به هیچ کســی نباید اعتماد کنیم. روابط 
بین الملل محل اعتماد کردن نیســت. به نزدیک ترین 
همسایه، دوست و متحد هم نمی شود اعتماد کرد. البته 

ما متحد نداریم.
وی افزود: من شهادت می دهم که هیچکدام از مذاکره 
کنندگان، هیچــگاه به آمریکا اعتمــاد نکردند. اگر ما 
می خواســتیم اعتماد کنیم، نتیجه کار ما همان سند دو 
صفحه ای می شــد که ترامپ با برخــی امضا کرد. اگر 
می بینید ما ۱6۰ صفحه سند به نتیجه رساندیم بخاطر 
بی اعتمادی بود. برای این بود که می خواستیم همه زوایا 

را بیان کنیم.
وزیر امــور خارجه تاکید کرد: مردم بدانند، همانطور که 
رهبر انقلاب فرمودند، هیچگاه نباید به خارجی اعتماد 
کرد، هیچگاه نباید بر اساس اعتماد به خارج برنامه ریزی 
کرد و همیشه باید بر اســاس اعتماد به مردم خودمان 

برنامه ریزی کنیم.
ظریف تاکید کرد: باید مردم و توان ملی را باور داشــته 
باشیم و نباید فکر کنیم آمریکا هرچه اراده کند می شود، 

آمریکا قدر قدرت نیست.
وی افزود: برجام را آمریکا به ما تحمیل نکرد، اگر تحمیل 
کرده بود، امروز دنبال اضافه کردن موضوعاتی به برجام 
نبود. این را پذیریم که می توانیم با سربلندی تعامل کنیم.
وزیر امور خارجه گفت: توصیه من به وزیر خارجه آینده 
این است که همیشه دقیق نگاه کند، دقیق گزارش دهد، 
دقیق دیدگاه های خود را بیان کند ولی در مقام عمل از 
سیاست کشور دفاع و آن را دنبال کند. وزیر خارجه یک 

وظیفه مشاور و یک وظیفه مدافع دارد.
ظریف گفت: وظیفه مشــاورت و دفــاع را نباید با هم 

مخلوط کرد.
وزیــر امور خارجه با بیان اینکــه رفع تحریم ها یکی از 
نیازهای کشــور بود، گفت: بدون اینکه کشور بخواهد 
چشم اش به خارج باشــد، وظیفه داریم بعنوان دستگاه 
سیاســت خارجی، بار را از دوش اقتصاد کشور برداریم. 
تلاش کردیــم و در این زمینــه موفقیت هایی هم در 
دوســال اول بود. نتیجه آن هم رشد بی سابقه اقتصاد 

کشور بود.
ظریف گفت: مــن طی نامه ای کــه دو هفته قبل به 
دبیرکل سازمان ملل نوشتم، تاریخچه این بدعهدی ها 
را از تقریباً شــهریور سال ۹۵ ثبت کردم. این به صورت 
یک کتاب ظرف امروز و فردا منتشــر خواهد شد. این 

نشان دهنده این است که ما تلاش خودمان را کردیم.
وی گفت: عوامل بیرون دولت و کشــور مانع از این شد 
که ما به نتیجه ای که می خواهیم برسیم. ما باید در دوران 
کرونا برای مردم واکسن تهیه می کردیم. در واکسن باید 
به تولید داخل توجه می کردیم اما ما بعنوان وزارت خارجه 
باید برای دسترسی به واکسن خارجی کمک می کردیم.

وزیر امور خارجه تاکید کرد: خوشحالیم تاکنون بیش از 
۱۰ میلیون واکســن خارجی وارد کشور شده است و ان 
شــالله ظرف چند ماه آینده چند ۱۰ میلیون دیگر وارد 
خواهد شــد و نقیصه واکسیناسیون عمومی رفع خواهد 

شد.
ظریف گفت: در دیپلماسی اقتصادی و در زمینه افزایش 
اعتبار ایرانی در خارج از کشور تلاش هایی شده است و 
من فکر می کنم امروز دنیا، به ایرانی به عنوان یک فرد 
معقول و قابل اعتمــاد نگاه می کند، فردی که در عین 

حال در برابر ظلم قد خم نمی کند.
وی ادامه داد: ما آمریکایی ها را در برجام شکست دادیم. 
وقتی خواستند از برجام خارج شوند، علیرغم اینکه قدرت 
اقتصادی آمریکا توانست فشارهایی را به مردم وادر کند 
اما سه بار در ظرف دو ماه، آمریکایی ها در سازمان ملل 
شکســت خوردند. این بی سابقه است. مردم ما به دنیا 
ثابت کردند آن کســی که باید رفتــارش را تغییر دهد 
آمریکاست.وزیر امور خارجه در پاسخ به این سوال که آیا 
برای عضویت در کابینه جدید دعوت شده اید؟ گفت: ما 

دعوت شده ایم تا برای کابینه جدید دعا کنیم.
ظریف در پاســخ به سوال دیگری مبنی براینکه بعد از 
وزارت امور خارجه کجا می روید؟ گفت: دانشــگاه. کجا 

بهتر از دانشگاه است؟
وی در پاســخ به این ســوال که در دوران وزارت خود 
چه کاری را می خواستید انجام دهید و نشد؟ گفت: دلم 
می خواست بتوانیم سرمایه بیشتری را وارد کشور کنیم. 
۸۵ میلیارد دلار پیشنهاد سرمایه گذاری بود. اگر فرصت 
می کردیم که این سرمایه ها را جذب کنیم، قطعاً تحریم 
ایران دشوارتر می شــد.وزیر امور خارجه گفت: ما از دو 
طریق می توانیم خودمان را نســبت به تحریم واکسینه 
کنیم. یکی از طریق وابســته کردن دنیا به خودمان و 
دوم کاهش آثار تحریم اســت، همانی که رهبر انقلاب 
بــا عنوان اقتصاد مقاومتی از آن یاد کردند. این دو نکته 
می تواند مانع تحریم شود. یک قسمتی از آن در اختیار 
وزارت امور خارجه نیســت.ظریف گفــت: ما به هیچ 
بیگانه ای اعتماد نداریم، نه اینکه به غرب اعتماد نداریم، 
ما به غیر از خدا و مردم به هیچکســی اعتماد نداریم. 
راه زندگی در دنیا این است. اما اعتماد نداشتن به معنی 
تعامل نکردن نیســت.وی در پاسخ به این سوال که آیا 
ممکن اســت دولت رئیسی تصمیم بگیرد که مذاکرات 
احیای برجام را ادامه ندهد، افزود: صلاح مملکت خویش 
خســروان دانند. حضرت آقای رئیســی هرچه تصمیم 

بگیرند، منتخب مردم هستند و روی چشم ما جا دارند.

اخبار

مرتضــی طلایــی از فعالان سیاســی 
اصولگرا می گوید: ما مدیرانی می خواهیم 
که با موتور و اســنپ و تاکسی و مترو و 
اتوبوس تردد کنند نــه خودروی بنز، به 
خیابان بیاینــد و با مردم صحبت کنند و 

مردم گرا باشند.
مرتضی طلایی از چهره های سیاســی 
اصولگــرا می گوید تــا زمانی که کابینه 
رئیســی مشــخص نشــود نمی تــوان 
وضعیت کلی کشــور را مــورد قضاوت 
قرار داد یا پیش بینــی کرد. او در گفت 
و گو بــا خبرآنلاین بر این باور اســت 
که رفــع مشــکلات اقتصــادی مردم 
بایــد اولویت دولت آینده باشــد چراکه 
افزایش ارادتمندی مردم در گرو رفع این 

مشکلات است.
به گفته این چهره سیاسی اصولگرا، باید 
نســبت به مسائل سیاســی و اجتماعی 
امیدوارانــه نگاه کنیم و همه قوا هم باید 
به دولت کمک کنند. او یکدســت شدن 
قوا را در حد آرزو می داند  که اگر محقق 
شود می تواند گامی در جهت برون رفت 

از مشکلات گوناگونی باشد.
او بیان می کند مــا مدیرانی می خواهیم 
که با موتور و اســنپ و تاکسی و مترو و 

اتوبوس تردد کنند نه خودروی بنز.
سیاســی  فضای  طلایی!  *آقای 
کنونی کشــور با فضــای بعد از 
انتخابات 84 چقدر قابل مقایسه 
است؟ با توجه به یکدست شدن 
حاکمیت و تغییــر و جا به جایی 
سیاســی  نهادهای  در  که  هایی 
و وضعیت جریان های سیاســی 

صورت گرفته است.
به نظر من شــاید از هیچ جهتی نشود با 
سال ۸۴ مقایســه کرد. فضای اجتماعی 
ما یک فضای متفاوت با سال ۸۴ است، 
اگرچه انتخابات برگزار شــد و مشارکت 
هم خوب بود اما این باری از فشار روانی 
بر مــردم به جهات گوناگون برنداشــته 
است یعنی کماکان مردم به لحاظ فشار 
اقتصادی و مشکلاتی که در این عرصه 

است نوعی نگرانی و نارضایتی دارند.
بنابرین از لحاظ اجتماعی می توان گفت 
ســال ۸۴ چنین نبــود و در واقع بعد از 
انتخابات ۸۴ فضای اجتماعی جامعه یک 
نشاط، شــادابی و رونق داشت ولی الان 
از نظر من در عرصه اجتماعی، شــرایط 
ما شرایطی است که نیازمند توجه ویژه، 
تحلیل درســت این شــرایط، پاسخ به 
چرایی های وجود این شــرایط و بررسی 
راهکارهایــی که می تواند این شــرایط 
را به شــرایطی مطلوب بــرای ما تغییر 
دهد، است و مســئله ای است که نباید 
از آن غفلــت کرد و نبایــد از کنار آن به 
راحتی گذشت و بسیاری دیگر از مسائل 
اقتصادی، فرهنگی و سیاســی ما از نظر 
من متأثــر از همین شــرایط اجتماعی 

موجود ما است.
شرایطی  چنین  در  شما  *راهکار 

چیست؟
بنده به همه پیشــنهاد می کنم روی این 
زمینه بســیار بیشــتر کار کنند، از بحث 
هــای اجتماعی گرفته تــا حرف هایی 
که در جامعــه بیان می شــود، دیدگاه 
ها و نقطه نظراتی که مطرح می شــود.  
امروز بدنه جامعه از شــرایط موجود رنج 
می برد و متاســفانه بعد از انتخابات هم، 

توقع عمومــی وجود دارد و مردم چندان 
ریز به مســائل سیاســی ورود پیدا نمی 
کنند و تصور و تلقی مردم این است که 
بعد از انتخابات یک ســری اتفاقات رقم 
بخورد که البته فشارها و گرانی ها بیشتر 
و ســخت تر شــده و عرصه برای مردم 

تنگ تر شده است.
*از نگاه سیاسی چطور؟ 

از نظر سیاسی هم حتما باید خوش بینانه 
نگاه کنیم، حتما باید امیدوارانه نگاه کنیم 
و امیدوار باشیم که انشاالله فضای تعامل، 
هماهنگی و همکاری بین قوای مختلف 
را شاهد باشــیم و در نتیجه هم، تعامل، 
بین  هماهنگــی و همکاری مشــترک 
قوا انشــاالله کمک کند بــه اینکه دولت 
بتواند راهکارهایــی را برای برون رفت 
از مشــکلات گوناگونی که با آن مواجه 
هستیم را اتخاذ کند ولی این از نظر من 
هنوز در حد یــک آرزو و یک امیدواری 
اســت. حال آیا این اتفــاق رقم خواهد 
خــورد؟ آیا فضای تعامــل، هماهنگی و 
همکاری بین تمامی قوا به معنای واقعی 
محقق خواهد شــد؟ به نظر من این هم 
موضوعی اســت که جای تأمل و توجه 
دارد و انشاالله با شکل گیری دولت، بهتر 

بتوان گمانه زنی کرد.
دولت  کابینه  تا  می گویید  *یعنی 
آینده مشــخص نشود نمی توان 

تحلیل دقیقی ارائه داد؟
شــاید هنوز به یــک نوعی، تــا کابینه 
مشخص نشــود، تا رأی اعتماد وزرا اخذ 
نشــود و تا دولت مستقر نشــود نتوانیم 
به روشــنی پیش بینی یا قضاوت کنیم 
و بگوییم این یکدســتی بین بخش های 
گوناگون قوا تــا چه میزان در محتوا، در 
عمــق و در عمــل وجــود دارد و تا چه 

میزانی جنبه های نمادی و شکلی دارد.
شــخصا الان بیشــتر در یــک فضای 
انتظــار و امید دارم مســائل را رصد می 
کنم و انشــاالله آنچه که گفته شده، نیاز 
و انتظار اســت را شاهد تحققش باشیم. 
بحث های اقتصادی از نظر من در جای 
خودش قابل توجه اســت، آیا شــرایط 
اقتصادی کشــور ما به گونه ای اســت 
که بتوان با سرعت پاسخ انتظارات مردم 
را داد؟ به نظر مــن این هم جای تأمل 
دارد به هر حال آن هایی که از شــرایط 
کشور و مســائل اقتصادی کشور اطلاع 

دارند می دانند که شــرایط اقتصادی ما 
خوب نیست، جدا از بحث تحریم ها که 
در جای خودش مطرح است. اما واقعیت 
اقتصادی  این است که متاسفانه شرایط 
به گونه ای اســت که منابع چندانی در 
اختیار دولت نیست، یک دولتی که دارد 
مســتقر می شــود و با حجم انبوهی از 
بدهی های ناشــی از دولت های گذشته 
مواجه است  این حرف اخیر آقای همتی 
که از بابت چاپ پول اظهار نگرانی کرده 
است،حرف ساده ای نیست! چراکه کسی 
ایــن حرف را مطرح کرده اســت که در 
واقع کُــد داده، اطلاعات نداده اســت، 
کســانی که آگاهی دارند می دانند این 
حــرف آقای همتی ناظر بــر این مقطع 
نیســت، حرف های آقای همتی ناظر بر 
سیاستی که در دولت یازدهم و دوازدهم 
اجرایی شد، اســت که کشور را با حجم 
بالایی از بدهی، تورم، رکود و نابسامانی 

های فراوان اقتصادی مواجه کرد.
بنابرایــن یکــی از راهکارهــای حــل 
مشــکلات اجتماعــی مــا و افزایــش 
ارادتمندی مردم در گرو رفع مشــکلات 
اقتصادی اســت. به عنوان مثال سیمان 
کیلویی ۱۱۰ هزار تومان شــده است با 
این ساخت و سازی که دولت می خواهد 
انجام دهد مثل وعده  یک میلیون واحد 
مسکونی در سال، با این وضعیت آیا واقعا 
شــدنی است یا خیر؟  به نظر من باید به 

مشکلات اقتصادی هم نگاه کنیم.
از همــه این ها مصیبت بارتر از نظر من 
مصیبتی است که ما در نظام اداری با آن 
مواجه هســتیم یعنی واقعا نظام اداری و 
اجرایی ما از مرز بحران عبور کرده است 
یعنی محال اســت که به یک دســتگاه 
اداری و اجرایــی رجوع کرد و امور طبق 
روال قانونــی و اداری طی شــود، فرقی 
هم نمی کند در شهرداری ها هم همین 
مصیبت اســت، در دستگاه های اجرایی 
آب، برق، گاز هم همینطور، یعنی به هر 
اداره و به هر بخشــی از ســاختار اداری 
کشــور مراجعه کنیم فقط شــاهد مانع 
تراشی، کارشــکنی و عدم انجام وظایف 
قانونی که برای آنها تعریف شــده است 
هســتیم و این بسیار مشــکل زا است و 
همه چیز را پیچیده تر می کند و این هم 

جای کار دارد.
واقعا برای حــل و فصل نظام اداری چه 

کار می خواهند انجام دهند؟  اینکه حتما 
گلوگاه های سواستفاده ها باید بسته شود 
و حتمــا با غارتگران بیــت المال اموال 
عمومی برخورد شــود  بسیار خوب است 
اما در کنار اینها، این یک مســئله است. 
اگر بگوییم صد مســئله داریم این تنها 
یکی از مسائل است و ما ۹۹ مسئله دیگر 
داریم که حل و فصل آنها در گرو اصلاح 
قوانیــن، وضــع قوانین خــوب، اصلاح 
ســاختار اداری انتصاب مدیران سلامت، 
کارآمد و موفق و بسیاری از این عوامل 

است.
از نظر بنده اگــر اینها را در کنار هم که 
قــرار دهید ما امیدوار هســتیم و انتظار 
داریم که انشــاالله این تعبیر یکدستی را 
در عمل شاهد باشــیم یعنی اگر نتیجه 
یکدســت شــدن مدیریت اداره جامعه، 
برون رفت کشور از مشکلات و افزایش 
رضایتمندی مردم باشــد به نظر من ما 
باید اســتقبال کنیم. تجربه نشــان داده 
اســت در دوره دولت یازدهم و دوازدهم 
ایــن اتفاق افتاده اســت، مگر  در دولت 
یازدهــم و دوازدهم  این اتفاق رخ نداد؟ 
مگر مجلــس و مدیریت شــهری همه 
یکدســت و یکپارچه نشــد؟ چه اتفاقی 

افتاد؟
*در دوره قبل هم ما داشــتیم، از 

دوره احمدی نژاد...
بله. مــی خواهم بگویم این یکدســت 
بودن چندان تاثیری در حل مســائل ما 
ندارد و ما باید مســائل بالاتر و کلان تر 
از این را ببینیم، این ها نســبت به مسائل 
اصلی ما مسائل فرعی هستند و در واقع 
اینها معلول از علت اســت، اینکه آیا اگر 
دولت یکدست شود مثلا با مجلس، قوه 
قضاییه و قوای دیگر مشکلات حل می 

شود؟ خیر!
مشکل اینجا نیســت بلکه مشکل  این 
اســت که نظام ناکارآمد اداری و نفوذی 
که در ســاختار اجرایی کشور رخ داده و 
عوامل نفوذی که در کشور و در ساختار 
اداری، قــوه قضایی، قــوه مجریه و قوه 
مقننــه و در تمامی بخش ها متاســفانه 
هســتند، تمام تلاششان ایجاد نارضایتی 
در مردم است. مشــابه مسئله خوزستان 
و همین حواشــی که در بعضی دیگر از 
شهرها  ما شاهد آن بودیم، اینها حواشی 

است بنابراین نمی دانم باید چه کرد.

* در این فضا دولــت آینده می 
خواهد با مخالفــان و منتقدانش 
چگونه برخورد کند؟ یعنی اصلاح 
طلبان و جریانات سیاسی مختلف.

من شخصیت آقای رئیسی را در مناظره 
ها چه در دوره انتخابات ســال ۹6 و چه 
در مناظرات ایــن دور ، همه پیش بینی 
ها این بود که ایشــان انتخاب می شود 
و به نوعی یک پیــش بینی عمومی در 
جامعه بود که این بار آقای رئیسی رئیس 
جمهور می شــود ولی بــا این حال که 
ایشــان از یک چنین پشــتوانه و اعتماد 
به نفســی برخوردار بودند که شــرایط 
برای انتخابشــان راحت است و مشکل 
چندانی ندارنــد ولی رفتار اخلاق مدارانه 
و صبورانه ایشان و عدم مقابله با رفتارها 
و برخوردهای بعضا ســخیفی که بعضی 
از افراد با ایشــان داشــتند نشان داد که 
ایشان از نظر شــخصیتی، کسی نیست 
که به دنبال برخورد با مخالفین و حذف 

مخالفین باشد.
تصور من این اســت که شــاید یکی از 
ویژگی های این دوره و شــاید یکی از 
برکات انتخاب آقای رئیســی این باشد 
که انشالله ایشان مســیر تعامل و وفاق 
و همگرایــی و تعامل بیــن گروه های 
سیاسی و جریانهای گوناگون سیاسی و 
شخصیتها را ایجاد کند و در یک پارچگی 
اجتماعی و ملی ما بیشتر قدم بردارد که 
امروز کشــور ما به یک پارچگی ملی و 
اجتماعی بیشــتر از گذشته نیاز دارد و ما 
نباید با دو قطبی کردن مســائل سیاسی 
و کشــاندن آن به عرصه های اجتماعی 
و اقتصــادی کاری کنیــم که در جهت 
پاســخگویی بــه انتظارات مــردم مانع 

تراشی شود.
*با توجه به برخی از هشــدارها 
در مورد برخــی از تندروی ها و 
یا حضور تندروهایی که در کابینه 
مطرح می شود، آیا آقای رئیسی 
اهل بــاج دادن به تندروها و زیر 
فشــار رفتن در خصوص چینش 

کابینه هستند یا خیر؟
من تاکنون چنین فضایــی را ندیده ام. 
طبق رصدهایی کــه انجام می دهم من 
فشــار و تقاضای افراطی هــا و تندروها 
و جریانهای این چنینی از آقای رئیســی 
را ندیده ام. آقای رئیســی از ابتدا که پا 
انتخابات گذاشتند خوشبختانه  به عرصه 
به یک نوعی ورود پیدا کردند که ضمن 
اینکــه به صــورت ملی همــه را برای 
مشــارکت در انتخابات دعــوت و فعال 
کردنــد اما بــا هیچ جریان سیاســی و 
تشــکیلاتی ، به این مفهوم که بیایند و 
برای ایشــان کار کنند و بده و بســتانی 
داشته باشند، به این مفهوم هیچ تعاملی 

نکردند.
حتی مــا دیدیم  که بعــد از چند روز از 
انتخابات، ایشان پایان کار تمام ستادهای 
اســتانی را اعلام کردند که این مســئله 
بسیار مهم بود. اگر به خاطر داشته باشید 
هنوز مسؤل ستادهای انتخاباتی دولتهای 
یازدهــم و دوازدهــم به نوعــی اداره 
کننده اســتان هستند نه اســتاندار؛ ولی 
آقای رئیســی چنین اجازه ای را ندادند. 
اینکه  چهار نفر  افراد تندرو هم باشــند 
اشکالی ندارد ولی من اطراف ایشان، فرد 

تندرویی نمی بینم.

مرتضیطلایی:رئیسی،رئیسجمهوریاستکهبامردمزندگیمیکندواهلبدهبستاننیست!

فضایامروزکشورهیچشباهتیبهدورهاحمدینژادندارد

معاون هماهنگ کننده ارتش با اشاره به تأکیدات رهبر معظم 
انقلاب اسلامی در خصوص مدیریت جهادی گفت: توسعه 
ســواحل مکران و اقتدار دریایی کشور در چند سال گذشته، 

محصول مدیریت جهادی بوده است.
به گزارش ایســنا به نقل از روابط عمومی ارتش، امیر دریادار 
حبیب الله ســیاری، معاون هماهنگ کننده ارتش صبح امروز 
)یکشنبه( در مراسم افتتاح ساختمان یاس فاطمی دانشکده 
پرستاری دانشگاه علوم پزشکی ارتش با طرح این مسئله که 
تفاوت »مدیریت« با »مدیریت جهادی« در چیســت، اظهار 
داشت: تفاوت عمده مدیریت با مدیریت جهادی در این است 
که در مدیریت جهادی، عزم راسخ، هدف گذاری، دقت عمل، 

جدیت، تلاش و پشــتکار با هم تجمیع شده است و نتیجه 
چنین مدیریتی، مدیریت جهادی است.

وی با بیان اینکه رهبر معظم انقلاب اسلامی بارها بر احیای 
روحیه مبتنی بر مدیریت جهادی در ســطح کشــور تأکید 
کرده انــد، گفت: اگر بخواهیم در این حوزه مصداقی بیاوریم، 
می توانیم به توسعه سواحل مکران و اقتدار دریایی در چند سال 
گذشته اشــاره کنیم.معاون هماهنگ کننده ارتش با تأکید بر 
اینکه مدیریت جهادی بر مبنای تدبیر، انگیزه و همت مضاعف 
شکل می گیرد، افزود: ما سواحل مکران را در شرایطی توسعه 
دادیم که بسیاری از مسائل، از قبل برای این منطقه پیش بینی 
نشــده بود.امیر ســیاری ادامه داد: قطعاً عزم راسخ، جدیت، 

خواستن، تدبیر کردن و تلاش مضاعف عزیزان ما در ارتش 
سبب ساخته شدن این پروژه در کمترین زمان ممکن شد و 
این برگرفته از همان مدیریت جهادی است که رهبر انقلاب 

اسلامی همواره بر آن تأکید داشته اند.
وی تعامل و همکاری سازنده بین سازمان ها را از دیگر عوامل 
پیشرفت و توسعه برشمرد و عنوان کرد: به جای موازی کاری 
و محکوم کردن یکدیگر و فرستادن امواج منفی، اگر دست در 
دست هم بگذاریم، با وحدت و همدلی پیش برویم و مجموعه 
توانمندی هایمان را پای کار بیاوریم، قطعاً سریع تر به نتیجه 
خواهیم رسید؛ همچنان که در جریان ساخت ساختمان یاس 

فاطمی این تعامل و همکاری ارزشمند محقق شد.

دریادار سیاری:اقتدار دریایی ایران محصول مدیریت جهادی است

اردوغان: با کمک ایران 
تعداد هواپیماهای 
آتش نشان برای 
اطفای حریق را 
افزایش دادیم

رئیــس جمهور ترکیه گفت که به کمک ایران و چند 
کشــور دیگر تعداد هواپیماهای آتش نشان به منظور 
اطفای حریــق در مناطق جنگلی جنــوب ترکیه را 

افزایش داده است.
به گزارش ایسنا به نقل از خبرگزاری آسوشیتدپرس، 
رجب طیب اردوغان رئیــس جمهور ترکیه که برای 
بازدید از مناطق آســیب دیده در اثر آتش سوزی به 
شهر ماناوگات در استان آنتالیا سفر کرده است، شامگاه 
شنبه در سخنانی عملیات اطفای حریق در این مناطق 
را موفقیت آمیز توصیف کرد.اردوغان گفت که ترکیه 
توانسته است با اعزام هواپیماهای آتش نشان از سوی 

ایران، جمهوری آذربایجان، روســیه و اوکراین تعداد 
هواپیماهــای آب پاش برای اطفای حریق در مناطق 
جنگلی استان های جنوبی این کشور را از شش فروند 
به ۱3 هواپیما افزایــش دهد.همچنین بنابر گزارش 
شــبکه بی.بی.ســی، وزارت دفاع ملی ترکیه نیز در 
حساب کاربری خود در توئیتر تصویری از هواپیمای 
آتش نشان ایران که به ترکیه اعزام شده، منتشر کرده 
است.در این تصویر، هواپیمای ایلیوشین۷6 متعلق به 
ایران در پایگاه آکساز در جنوب غربی ترکیه دیده می 
شود که بنابر اعلام وزارت دفاع ملی از ظرفیت حمل 

3۰ تن آب برخوردار است.



رییس شورای شهر تهران:

تهران از تک آرامستانی باید خارج شود

ابتکار: 

زنان ایرانی گام های بلندی برای پیشرفت علم برداشته اند

رییس شورای اسلامی شهر تهران گفت: توجه 
به حمل و نقل عمومی بــرای تبدیل از خودرو 
محــوری به حمل و نقل عمومی نیاز اساســی 
تهران است و امیدواریم مدیریت شهری آینده به 
این مهم توجه داشته باشد، تهران باید ۱2 خط 
مترو، 2۵۰ ایســتگاه و ۵ هزار واگن و نیز۹۰۰۰ 

اتوبوس برقی داشته باشد.
به گزارش ایســنا، محسن هاشمی در سیصد و 

پانزدهمین جلسه شورای شهر تهران و در جمع 
خبرنگاران گفت:  امروز توانســتیم  طرح ها و 
لوایحی که در بایگانی هیات رییسه مانده بود را 
بررسی کنیم.وی افزود: در این جلسه ابتدا معاونت 
مالی اقتصادی شــهرداری گزارشی از وضعیت 
مالی ، درآمدها و بدهی ها و طلبی که شهرداری 
دارد را ارائه دادند. بعد وارد بحث بوستان طبیعت 
پردیسان شدیم و اینکه شهرداری ملزم  به ثبت 

ملی میراث طبیعی بوستان طبیعت پردیسان شد. 
نظام نامه انتخاب حسابرس و برای شرکت ها و 
سازمان های وابسته به شهرداری تهران، معرفی 
2۱ نفر به عنوان قائم مقام ذیحســاب، بررسی 
طــرح یک فوریتی برای مــکان یابی و تملک 
آرامستان های جدید  نیز امروز به تصویب رسید.

هاشمی در ادامه و در خصوص بحث آرامستان 
های جدید گفت: نقاطی در اطراف شهر تهران 

در شــرق و غرب در حد ۴۰۰ ، ۵۰۰ هکتار در 
نظر گرفته شــده که برای اینکه تهران از تک 

آرامستانی خارج شود باید تملک گردند.
وی افزود: در آرامســتان بهشت زهرا ما تا سه 
سال دیگر بیشتر ظرفیت نداریم.محسن هاشمی 
در ادامه گفت: در جلســه آتی و پایانی شــورا 
گزارش شورا به مردم ارائه خواهد شد .هاشمی 
افزود: در شورای پنجم بالغ بر 3۱۵ جلسه داشتیم 

که بیش از ۱۵۰ طرح و بیش از ۱۸۰ لایحه مورد 
بررســی قرار گرفت و بیش از یکهزار تذکر نیز 
داده شد.رییس شورای اسلامی شهر تهران در 
ادامه و در خصوص اولویت های شهر تهران که 
مدیریت آینده باید مد نظر قرار دهد، گفت: آنچه 
برای شخص من بسیار مهم است همان اولویت 
هایی اســت که  مردم در نظر سنجی ها به آن 

اشاره داشتند یعنی رفع آلودگی هوا و ترافیک.

 معاون رییس جمهوری در امور زنان و خانواده با 
تاکید بر اینکه زنان ایرانی گام های بلندی برای 
پیشــرفت علم و زمینه های گوناگون تحصیلی 
برداشته اند، گفت: آنها نه تنها موجب تعالی و رشد 
جسمی و روحی خود بلکه باعث تعالی جامعه  خود 

نیز می شوند.
به گزارش روز ایرنا، معصومه ابتکار روز گذشته 
)شنبه( در مراسم »بزرگداشت مرحوم پروفسور 
مریــم میرزاخانی )زنان و علم( و برگزاری اولین 
مسابقات دانشجویان ریاضی دانشگاه تکنولوژی 
برونئی دارالســلام« کــه در محل دانشــگاه 
مذکور برگزار شــد، ضمن تشــکر و قدردانی از 
برگذارکننــدگان این مراســم بخصوص حمیرا 
ریگی سفیر ایران در برونئی، اظهار داشت: زنان 
ایرانی گام های بلندی در جهت پیشرفت علم و 

زمینه های گوناگون تحصیلی برداشته اند.
وی ادامــه داد: زنــان ایرانی حــدود ۵۰ درصد 
از دانشــجویان در دانشــگاه های کشور را در بر 
گرفته اند. 6۰ درصــد از داوطلبانی که از طریق 
کنکور سراسری در دانشگاه ها پذیرفته می شوند، 
بانوان هستند و حدود 3۰ درصد از اساتید و هیات 

علمی دانشگاه ها را بانوان تشکیل می دهند.
معاون رییس جمهوری خاطرنشان کرد: همچنین 
ما شاهد رشد قابل توجهی در تعداد بانوان فعال در 
حوزه  تحقیقات و بخصوص در شرکت های دانش 
بنیان هستیم و دولت در حال حمایت از آنهاست؛ 
شاهد مدعای این پیشرفت همین بس که حدود 
22 درصد از افرادی که در این شرکت های دانش 

بنیان مشغول به فعالیت هستند زنان هستند.
ابتــکار با یادآوری اینکه این روندی مهم پس از 
انقلاب اســلامی ایران است، تصریح کرد: این 
فرصت گرانبها در اختیار بانوان قرار گرفته است و 
ما شاهد حضور آنها در زمینه های گوناگون علمی 

هستیم.
وی افــزود: در حال حاضر، حــدود 3۰ درصد از 
پزشــکان و متخصصان ایرانــی در حوزه های 
مختلف پزشکی را بانوان تشکیل می دهند و این 
تحولی عظیم است و نشان دهنده  منابع انسانی 

خارق العاده ای است که ما در ایران داریم.
به گفته معــاون رییس جمهوری، این خلاقیت 
و مشارکت نشــانگر این موضوع است که زنان 
ایرانی علی رغم وضعیت اقتصادی دشواری که 

نتیجه  تحریم های اقتصادی ناعادلانه و شدیدی 
که بر ما تحمیل شده،   همچنان در حال پیشرفت 

و حرکت رو به جلو هستند.
وی با اشاره به برگزاری همایشی ملی بزرگداشت 
مریم میرزاخانی و جشــنواره ای مختص زنان و 
علم در ایران، اظهار داشــت: چهارمین دور این 
جشــنواره حدود یک ماه پیش در تهران برگزار 
شد و زنان در حوزه های گوناگون علمی در این 
جشنواره شــرکت کردند. در طول برگزاری این 
جشنواره، رقابت ملی بسیار مهمی شکل گرفت 
و جوایزی به آنها تقدیم شد که این نشان دهنده  
نقش مهمی  اســت که زنان در حال حاضر در 

جامعه ایفا می کنند.
ابتکار خاطرنشان کرد: تشکیل این همایش در 
برونئی دارالسلام و آنچه که ما در ایران در حال 
کار بر روی آن هســتیم، الهام بخش بسیاری از 
زنان مسلمان در سرتاسر جهان و نشانگر نقش 
مهم زنان در جامعه  مدرن اســت و با وجود این 
نقش، آنها نه تنها موجب تعالی و رشــد جسمی 
و روحی خود بلکــه باعث تعالی جامعه  خود نیز 
می شــوند. از نظر من، این حرکتی مهم است و 

برگزاری اینگونه همایش ها به افزایش اعتمادبه 
نفس دختران و زنان کمک خواهد کرد.

ســفیر جمهوری اســلامی ایران در برونئی نیز 
در این مراســم ضمن تشکر از حضور مهمانان 
در همایش بزرگداشــت مریم میرزاخانی، پس 
از قرائت شــعر »بنی آدم اعضای یکدیگرند/که 
در آفرینش ز یک گوهرنــد« گفت: ایرانیان در 
کنار یونانیان و رومی ها در دوران باستان نقش 
مهمی در پیشرفت های علمی جهان داشتند و 
تاثیرگذاری آنها بر رشــد علمی جهان غیرقابل 

انکار است.
حمیــرا ریگی اهمیت علم آموزی در اســلام را 
یادآور شد و افزود: در دوره اسلامی، نیز ایرانیان 
نقش ویژه ای در ایجاد و توســعه مراکز علمی و 
فرهنگی در جهان داشــتند و یحیی برمکی به 
عنوان یک ایرانی نقش مهمی در توسعه صنعت 

کاغذسازی و نوشتن در جهان اسلام داشت.
به گفتــه وی، خواجه نظام الملک در این دوران 
مــدارس نظامیه را ایجاد کرد و توســعه داد که 
ســعدی شاعر بزرگ قرن هفتم هجری یکی از 

دانش آموخته های این مدارس بود.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

جامعه اخبار

روزانه حدود 40 هزار واکسن 
کرونا به شهروندان تهرانی 

تزریق می شود
 رئیس مرکز اورژانس تهران با اشــاره به تسریع 
روند واکسیناســیون کرونا در تهران با مشارکت 
ســازمان اورژانس گفت: روزانــه 3۰ تا ۴۰ هزار 
واکسن کرونا به شهروندان تهرانی تزریق می شود.
به گزارش ایرنا، پیمــان صابریان در یک برنامه 
تلویزیونی دربــاره اقدامات اورژانــس تهران در 
ایام کرونا و مشــارکت این ســازمان در تسریع 
روند واکسیناســیون افزود: از همان ابتدای شروع 
این بیماری، انتقال افراد مبتلا به بیمارســتان و 
همچنیــن ارائه خدمات اولیه مثــل مایع درمانی 
و اکسیژن تراپی، توســط اورژانس به افرادی که 
در  قرنطینه خانگی بودند، انجام می شد. از ابتدای 
شیوع کرونا تا کنون، اورژانس تهران، چهار شهید 
مدافع سلامت را داشته است. بعضی از این افراد، 
اواخــر خدمت  خود را می گذراندنــد؛ ولی پا پس 
نکشــیدند و تا آخرین لحظه برای ارائه خدمت به 

مردم ایستادند.
وی با اشــاره به مشــارکت اورژانــس تهران در 
تزریق واکسیناســیون عمومی کرونا گفت: تقریبا 
از ۱۰ روز پیش، طبق دســتور دکتر نمکی و دکتر 
کولی وند، قرار بر این شــد که اورژانس تهران در 
روند واکسیناســیون کمک کند و به آن سرعت 
ببخشد. حدود ۱۷ مرکز واکسیناسیون را در تهران 
فعال کردیم. 6 پایــگاه خودرویی داریم که افراد 
می توانند با ماشین شخصی برای دریافت واکسن 

تشریف ببرند.
به گفته صابریان، ۱۱ مرکز نیز به صورت فردی به 
مردم در زمینه واکسیناسیون ارائه خدمت می کند 
علاوه برآن پنج اتوبــوس آمبولانس، دو موبایل 
کلینیــک و چهار آمبولانس را فعال کردیم تا اگر 
در مرکزی تراکم جمعیت ایجاد شــد، همکاران 
عملیات ویژه به ســرعت وارد عملیات شــوند تا 
از تراکم مراجعین و مــدت انتظار بکاهند. خدا را 
شکر، تا کنون همه اقدامات به خوبی انجام شده و 

سرعت واکسیناسیون بالا رفته است.
صابریان با اشــاره به حجم بــالای مأموریت های 
اورژانس تهران اظهار داشت: از ابتدای فرآیند شروع 
واکسیناســیون، اورژانس تهران آمادگی خود را در 
زمینه تزریق واکسن کرونا و ارائه خدمات اعلام کرد. 
اورژانس، سازمانی چابک و چالاک است و روزانه با 
تعداد زیادی مأموریت  روبه رو اســت. با توجه به 2 
هزار و ۵۰۰ نیروی عملیاتی در تهران، روزانه تقریبا 
پنج هزار مأموریت صورت می گیرد. بالغ بر 2۰ تا 2۵ 
هزار تماس را پاســخگو هستیم. حداقل ۴۰ درصد 
این تماس ها، مشاوره کرونا است.وی با بیان اینکه 
شرایط تحریمی باعث ایجاد مشکل در ورود واکسن 
واکسن به کشور و کند شــدن روند واکسیناسیون 
شده بود، گفت: شــرایط تحریمی ایران باعث شده 
بود که ورود واکســن کرونا به کشور، سخت باشد. 
اکنون تعداد زیادی واکســن وارد کشور شده و در 
حال توزیع است. به نظرم هر تعداد واکسن که وارد 
کشــور شود را می توانیم به سرعت تزریق کنیم. به 
جای اینکه واکسیناســیون دو میلیون واکسن طی 
یک هفته انجام شــود، می توان در چهار روز انجام 
داد. تســریع در روند واکسیناسیون، باعث افزایش 
روحیه در افراد می شــود و آن فــرد از نظر روانی و 
اجتماعی می تواند خدمات بهتری را به جامعه خود 
ارائه دهد.صابریان با بیان اینکه روند ورود واکسن و 
تزریق آن بسیار خوب است، گفت: روزانه حدود 3۰ 
تا ۴۰ هزار تزریــق را در تهران انجام می دهیم. در 
صورت وجود واکسن با 2۴ ساعته کردن مراکز خود، 
قادر به افزایش تعداد تزریق به صورت شبانه روزی 
هم هستیم.صابریان گفت: جامعه واکسینه شده از 
لحاظ اجتماعی و اقتصادی آرام تر هســتند و کم تر 
دچار پیک های مختلف می شــوند. تعداد زیادی از 
بیماران ما، افرادی هستند که در قرنطینه خانگی به 
سر می برند یا عوارض ناشی از کرونا را دارند. حدود 
2۰ تا 2۵ درصد ماموریت ها برای این افراد اســت 
که بار زیادی را برای اورژانس کشور ایجاد می کند. 
قطعا تسریع روند واکسیناسیون عمومی در جامعه، 
عوارض ناشی از کرونا را کم تر کرده و بار کاری ما 

را نیز کاهش می دهد.

285 شهر کشور در وضعیت 
قرمز کرونا

 بر اســاس جدیدتریــن رنگ بنــدی مناطق 
کرونایی کشور، 2۸۵ شهر قرمز هستند.

به گزارش روز یکشــنبه خبرنگار بهداشــت و 
سلامت ایرنا، بر اساس این رنگ بندی جدید، 
۱۱۰ شهرســتان نارنجی، ۵3 شهرســتان زرد 
شده و هیچ شهری دارای وضعیت آبی نیست.
ویروس کرونا عامل بیماری کووید ۱۹ از اواخر 
سال 2۰۱۹ در شهر ووهان چین مشاهده و در 
مدت کوتاهی در همه جهان منتشــر شــد؛ به 
طوری که سازمان بهداشــت جهانی در اسفند 
۹۸ )فوریــه 2۰2۰( بروز پاندمــی )همه گیری 

جهانی( این بیماری را تأیید کرد.
همچنین از ابتدای شیوع کرونا در ایران)اسفند 
۹۸( تــا کنون ۹۰ هزار و 63۰ نفر جان خود را 

از دست داده اند.
بر اســاس اعلام وزارت بهداشت، تا کنون  ۹ 
میلیون و ۵۵2 هزار و ۵26 نفر دُز اول واکسن 
کرونــا و دو میلیون و 6۸۷ هزار و 3۱۱ نفر نیز 
دُز دوم را تزریق کرده اند و مجموع واکســن 
های تزریق شــده در کشــور به ۱2 میلیون و 

23۹ هزار و ۸3۷ دُز رسید.
کرونا تا کنون ســه جهــش ژنتیکی خطرناک 
شــامل آلفا، بتا و گاما داشته و دلتا جدیدترین 

نسخه جهش یافته این ویروس است.
ســویه مرگبار کرونا موســوم به »دلتا« که به 
اذعان متخصصان ۵۰ تا 6۰ درصد نســبت به 

است. قبلی مسری تر  سویه های 

مسئولان از اشراف گرایی و 
اسراف دوری کنند

 فرمانده نیروی انتظامی در گردهمایی سراســری 
فرماندهان، روســا و معاونان ناجا گفت: باید روحیه 
خدمتگزاری و دوری از اشــرافی گری و اسراف در 
معاونان و مســئولان بیشتر شود و بیش از گذشته 

وقت خود را صرف خدمتگزاری به مردم کنند.
به گزارش ایرنا از پایگاه خبری پلیس، سردار حسین 
اشتری روز یکشنبه در دومین گردهمایی سراسری 
فرماندهان، روســا و معاونان ناجا به اعطاء و ارتقاء 
درجه برخی فرماندهان در ناجا اشــاره کرد و افزود: 
باید گام های مستحکم تری برای نزدیک شدن به 
خداوند و شــهادت بردارید. افــرادی که مفتخر به 
ارتقاء درجه می شــوند نشان از شایستگی، جایگاه 
و عملکرد مطلوب آن ها دارد؛ از این رو افرادی که 
درجه آنها ارتقاء می یابد باید در مقابل خداوند و مردم 

پاسخگو باشند.
فرمانده نیروی انتظامــی تاکید کرد: افرادی که در 
نظام مقدس جمهوری اســلامی ایــران در حال 
خدمتگزاری و مدیریت هستند به فرموده فرماندهی 
معظم کل قوا باید از مســائلی که به نظام مقدس 
جمهوری اسلامی ایران خدشه وارد می کنند پرهیز 

کنند.
وی افزود: باید بدانید که بار مسئولیت شما در زندگی 
شخصی و سازمانی بیشتر شــده است؛ باید وقت 
بیشتری برای ناجا خدمت رسانی و اجرای مطلوب 

ماموریت ها بگذارید.
ســردار اشــتری تصریح کرد: باید این ارتقاء درجه 
باعث رشد، پیشرفت در امورات شود و اثرات مطلوب 
آن را در آینده ببینید؛ ایســتایی به هیچ عنوان قابل 
قبول نیست باید هر روز تلاش و ابتکارات نسبت به 
روز گذشته بیشتر شود در غیر این صورت  خسران 

و پسرفت را به دنبال خواهد داشت.
دومین گردهمایی سراســری فرماندهان، روسا و 
معاونان ناجا با حضور سردار حسین اشتری؛ فرمانده 
نیروی انتظامی به صورتی ویدئو کنفرانسی در ۴۰ 

نقطه از کشور در حال برگزاری است.

تعداد دیگری از زندانیان 
ناآرامی های اهواز آزاد شدند

 رئیس کل دادگســتری استان خوزستان با بیان 
اینکــه برخی معترضان ناآرامی هــای اهواز آزاد 
شدند از دســتور آزادی تعداد دیگری از زندانیان 

خبر داد.
به گــزارش روز یکشــنبه ایرنا از مرکز رســانه 
قوه قضاییه، حجت الاســلام و المسلمین صادق 
مرادی به همــراه تعــدادی از معاونان قضایی، 
معاون دادســتان مرکز اســتان و رئیس سازمان 
زندان های خوزســتان در راســتای دستور اخیر 
رئیــس قوه قضاییه، با حضور در زندان ســپیدار 
اهــواز، با بازداشت شــدگان ناآرامی های حوادث 
کمبود آب در استان که هنوز در بازداشت هستند 
دیدار و پس از شــنیدن ســخنان آنها، دســتور 
قضایی برای آزادی و رسیدگی سریع به اتهامات 

این افراد را صادر کرد.
وی اظهارداشــت: در روزهــای اخیــر بعــد از 
دســتور رئیس قوه قضاییه تعداد قابل توجهی از 
بازداشت شدگان این ناآرامی ها آزاد شدند و تعداد 
دیگری که موارد امنیتی نداشته باشند ظرف چند 

روز آینده آزاد خواهند شد.
مرادی افزود: آن افرادی که اتهامات امنیتی دارند 
خارج از نوبت و در اســرع وقت به اتهامات آنان 
رسیدگی می شــود و کسانی که باعث اخلال در 
امنیت، ســلب آرامش و آسایش مردم شدند و به 
اموال مردم آسیب رســاندند و با معاندان نظام و 
دشــمنان خارجی در ایجاد ناامنی ها و ناآرامی ها 

اخیر دست داشتند برخورد می شود.
رئیس کل دادگستری استان خوزستان گفت: در 
این دیدار برخی از این بازداشت شــدگان مطالب 
خود را عنوان کردند و تعدادی از آنان آزاد و تعداد 
دیگری با تخفیف قرار و سپردن وثیقه کفالت، به 

زودی آزاد خواهند شد.

یــک حقوقدان معتقد اســت طرح صیانت 
از فضــای مجازی که اخیــرا در مجلس به 
تصویب رســیده اســت باعث تورم قوانین 
متروک و بی فایده می شود چون مجلس در 
تصویب این قانون یا ارجاع آن به کمیسیون 

خاص به اقتصاد جرم بی تفاوت بوده است.
امید سلیمی بنی: تصویب لزوم ارجاع طرح 
صیانــت از فضای مجازی به کمیســیون 
خــاص مطابق اصــل ۸۵ قانون اساســی 
یکی از مواردی اســت که اخیرا نگاه ها را از 
بحران هــای عمیق اجتماعی و اقتصادی به 

سمت میدان بهارستان متوجه کرد.
پیمان حاج محمود عطــار، وکیل پایه یک 
دادگستری معتقد اســت این طرح بدون در 
نظر گرفتن حقوق بنیادین شهروندان مطرح 
شده و در صورتی که به تصویب کمیسیون 
خاص مجلس برسد، با بی توجهی به مفهوم 
اقتصــاد جرم، باعث عمل نشــدن به آن و 

متروک ماندن این طرح خواهد شد.
در ادامه گفتگو با این حقوقدان را می خوانید:

چرا برخــی از حقوقدانان معتقدند 
طرح صیانت از فضــای مجازی با 
حقوق بنیادین و ریشه ای انسانها در 

تعارض است؟
برابر اصول اساسی مورد اتفاق همه مکاتب 
الهــی از قبیل ادیان آســمانی و ابراهیمی، 
مانند یهود، مســیحیت و اسلام و همچنین 
مکاتب حقوق بشری مورد اعتماد کشورهای 
پیشرفته و دموکراتیک برخی از حقوق بشر، 
به نام حقوق بنیادین بشر شناخته می شوند. 
هیچ حکومت و رژیم سیاسی حتی با تصویب 
قانون از طریــق کنگره و پارلمــان اختیار 
محدود یا ســلب کردن برخــی یا تمام این 
دســته از حقوق بنیادین از شهروندان تحت 

حکومت خود را ندارد.
این حقوق به گونه ای است که تمام نهادهای 
دولتی و حاکمیتی موظف به رعایت تک تک 
این حقوق برای همه شــهروندان و ساکنان 

سرزمین خود هستند.

یکی ازاین حقوق بنیادین بشــر،حق داشتن 
آگاهی و اطلاعات و دانســتن مطالب درون 
جامعه و دولت وحاکمیت و اطلاع رســانی 
برای همه شهروندان درباره رخدادها و وقایع 
کل جهان اعم ازمسایل اقتصادی، اجتماعی، 
سیاسی، زیست محیطی، رویدادهای منجر به 
جنگ و صلح، بلایای طبیعی و غیره اســت 
و هیچ حکومتی نمی تواند با تصویب قانون 
یا صدور ســایر فرامین و دستورات سیاسی 
و حکومتی این حق بنیادین شــهروندان را 
از آنها ســلب نماید.طرحی که در جلسه روز 
سه شنبه ۵ مرداد ۱۴۰۰ مجلس با تصویب 
اکثریت آرای نمایندگان مصوب شــد، می 
تواند نظریه متقن حقوق بشری بالا را تحت 
الشــعاع خود قرار دهد. این طرح بارها مورد 
مناقشه صاحبنظران حقوقی و اجتماعی قرار 
گرفت و از دستور صحن علنی مجلس خارج 
شد، ولی در کمال شگفتی مجددا در صحن 
غیرعلنی مجلس مطرح شــده و نمایندگان 
مصوب کردند این طرح به کمیسیون مربوطه 
مطابق اصل ۸۵ قانون اساسی برود و بررسی 
شــود. این تفویض اختیار درباره مفاد طرح 
پیشنهادی است و کمیسیون می تواند طرح 
را به صورت قانون آزمایشــی مورد تصویب 
قــرار داده و در نهایت رییس مجلس آن را 
برای اجرا به روزنامه رسمی کشور ابلاغ کرده 
و شهروندان و ســایر قوا ملزم به اجرای آن 

می شوند.
تصویب این طرح چگونه می تواند 
باعث بروز مشکل در جامعه به لحاظ 

حقوقی شود؟
یکی دیگر از اصول اساسی که مورد اجماع 
و اتفاق همه اندیشــمندان حقوقی اســت 
لزوم کاستن از رفتارهای مجرمانه از طریق 
تصویب قوانینی است که مردم شاید چندان 
به آنها اعتنا نکنند. به عبارت دیگر قانونگذار 

مکلف اســت مواردی که طبق قوانین قبلی 
جرم انگاری شــده بود و بــرای آنها کیفر 
تصویب شــده بود به علت ابعاد آسیبی که 
برای جامعه و شــهروندان و اقتصاد کشور 
مجازات کردن رفتارهای نابهنجار به دنبال 
دارد، در مصوبات بعدی در نظر داشته باشد 
و همچنین بایســتی اصل »حداقلی بودن 
مجازات« را سرلوحه اقدامات و سیاستهای 
قانونگذاری خود قــرار دهد.امروزه از تلفیق 
دانش اقتصــاد با دانش حقــوق کیفری و 
جرم شناســی،تئوری ای به عنوان»اقتصاد 
جرم«ارائه شده که بر اساس آن باید میزان 
سود-زیان و هزینه -فایده درباره قانونی که 
رفتاری را جرم انگاری می کند، ارزیابی شود. 
یعنی قانون گذار باید هزینه-فایده کند که آیا 
این رفتار را اگر من جرم انگاری کنم و برای 
آن مجازات تعیین کنــم برای جامعه چقدر 

هزینه و چه میزان فایده دارد.
درباره این تئوری در حقوق خودمان 

مثالی می زنید؟
به طور مثــال درابتدای قــرن ۱۴هجری 
شمســی قانونگذار ایــران تصویب کرد اگر 

کســی با زیرشــلواری درخیابان ظاهر شود 
باید مجازات شود.کمتر گزارشی از مجازات 
افرادی که با زیرجامه در خیابان ظاهر شدند، 
در دست اســت و این نشان می دهد قانون 
مزبور کاملا متروک مانده اســت. حالا اگر 
فرض بگیریم قانونگذار پیش از جرم انگاری 
این رفتار –آمدن با زیرشلواری در خیابان- 
معادله هزینه و فایده آن را بررســی می کرد 
متوجه می شد این قانون هیچ فایده ای ندارد 
و سراســر هزینه است.درکشور ما متاسفانه 
تراکم قوانین کیفری که بخش قابل ملاحظه 
ای از رفتارهای نابهنجار شهروندان را جرم 
انگاری کــرده و برای ایــن رفتارها،اعم از 
فعل یا ترک فعل مجازات تعیین کرده است 
نسبت به سایر کشورهای جهان دارای تراکم 
بسیاری است و بر خلاف اصل بنیادین لزوم 

کاستن از تراکم قوانین کیفری است.
با عنایت بــه این نظریه، چطور می 
توان مصوبه اخیر مجلس را مورد نقد 

قرار داد؟
مصوبه اخیر مجلس شورای اسلامی درباره 
طــرح صیانــت از فضای مجــازی یکی از 

مواردی اســت که مخالف صددرصد اصل 
حداقل سازی قوانین کیفری تلقی می شود. 
تصویب این طرح مســتلزم جــرم انگاری 
بسیاری از رفتارهای شــهروندان در فضای 
مجازی و اســتفاده از اینترنت و سایت های 
اطلاع رسانی و پیام رسانهای اینترنتی است و 
مسلما بر خلاف نظر اجماع جهان، مستلزم 
صرف هزینــه های گزاف بــرای نیروهای 
انتظامی، دادســراها و دادگاه ها برای تعقیب 
و تحقیــق و مجازات افرادی می شــود که 
در این قانون رفتارهــای احتمالی آنها جرم 
انگاری شده است.به دنبال آن لزوم تشکیل و 
ساخت زندانها و بازداشتگاه ها برای نگهداری 
بزهکاران جرایم ناشــی از این قانون است 
که از لحــاظ اقتصادی و برچســب زنی به 
شهروندان برای تخطی از مقررات این قانون، 
به هیچ عنوان به نفع و فایده شــهروندان و 
کشور نخواهد بود.باید کاری کرد که مصوبه 
اخیر مجلس به قوانین متروکی که غیرقابل 
اجراســت دچار نشــود. این قوانین متروک 
همانطــور که در بالا اشــاره کردم بســیار 
زیادند و اخیــرا هم قوانین متروک زیادی به 
تصویب رســیده که می توان در این باره به 
قانون حمایــت از آمران به معروف و ناهیان 
از منکر اشــاره کرد. به نظر می رسد مجلس 
در تصویب این قانون به هزینه تصویب آن و 
اقتصاد جرم بی توجه بوده است. اصولا ما امر 
به معروف و نهی از منکر را وظیفه شــرعی 
و ازجمله فروع دین می دانیم و قانونگذاری 
درباره کســی که به این واجب شرعی عمل 
می کند کاری لغو و بیهوده به نظر می رسد.
درست مانند آنکه ما قانون حمایت از کسانی 
که نماز می خوانند یا حــج به جا می آورند 
وضع کنیم. امیدواریم مجلس با بازگشت به 
مســیر تعقل و در راستای اصل حکیم بودن 
قانونگذار، از طرح ضداینترنتی کوتاه بیاید و 
بیشتر از این به حجم قوانین متروک کشور 

اضافه نکند.

وکیلپایهیکدادگستری:

مجلسبه»اقتصادجرم«درطرحضداینترنتیبیاعتنااست

اخبار

 فوق تخصص ریه و متخصص داخلی گفت: استفاده از 
ماسک هیچ عارضه ای برای ریه نداشته و فقط باید به 
استفاده از آن عادت کرده و به موقع آن را تعویض کرد. 
حمید سهراب پور روز یکشنبه در گفت وگو با خبرنگار 
اجتماعی ایرنا افزود: ماسک های کاغذی یک بار مصرف 
بیش از یک روز نباید اســتفاده شود و پس از استفاده 
روزانه باید دور انداخته شده و از ماسک نو استفاده شود.
وی ادامه داد: این ماسک همچنین در صورت مرطوب 
شدن از داخل و خارج باید به سرعت تعویض شده و از 

ماسک مرطوب به هیچ عنوان استفاده نشود. 
سهراب پور تصریح کرد: ماسک های یک بار مصرف 
در محیط های پرجمعیــت می تواند آلوده به ویروس و 

میکروب شود، این ذرات آلوده در الیاف این ماسک ها 
باقی می ماند و در صورت اســتفاده مجدد استنشــاق 
می شــود. این فوق تخصص ریه تاکید کرد: استنشاق 
این ذرات آلوده هم بی شــک برای ریه خطرساز بوده 
و بنابراین این ماسک ها باید به صورت روزانه تعویض 
شود. وی همچنین در باره تفاوت درگیری ریه در کرونا 
دلتا با انواع پیشــین این بیماری گفت: درگیری ریه در 
کرونــا دلتا نیز به مانند همه انــواع کرونا در مبتلایان 
متفاوت بوده و در برخی از بیماران خفیف و در تعدادی 

از مبتلایان شدید خواهد بود. 
سهراب پور خاطرنشان کرد: طبیعتا با بروز علائم بالینی 
بیماری باید تست پی سی آر گرفته شده و در صورت 

تایید ابتلا به بیمــاری، به ویژه تنگی نفس و کاهش 
سطح اکســیژن خون، سی تی اســکن انجام شده و 

معالجه و مراقبت آغاز شود.
به گزارش ایرنا، به باور کارشناســان استفاده از ماسک 
و رعایت فاصله گذاری اجتماعی با توجه به روند کند 
تزریق واکســن، بهترین روش برای مقابله با ویروس 
کرونا اســت.ویروس کرونا عامل بیماری کووید ۱۹ از 
اواخر ســال 2۰۱۹ در شهر ووهان چین مشاهده و در 
مدت کوتاهی در همه جهان منتشر شد؛ به طوری که 
سازمان بهداشــت جهانی در اسفند ۹۸ )فوریه 2۰2۰( 
بروز پاندمــی )همه گیری جهانی( این بیماری را تأیید 

کرد.

استفاده درازمدت ماسک آسیبی به ریه نمی زند

آگهی موضوع ماده 3قانون وماده 13 آئین نامه تعیین  
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمان های فاقد سند رسمی

برابر رای شــمار0ه 140060324009000591هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی بوشهر تصرفات مالکانه 
وبلامعارض متقاضی  آقای حمید قوامی  فرزند علیرضا بشماره شناسنامه 149 صادره از بوشهر 
به شماره ملی 3500971768در  ششدانگ یکباب خانه به مساحت 137/92 متر مربع پلاک 
108 فرعــی  از 3382 اصلی مفروز ومجزی شــده از پلاک  اصلی  واقع در بخش دو بوشــهر 
خریداری از مالک رسمی     گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز اگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشــته باشند می توانند از تاریخ انتشــار اولین اگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم وپس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود 
را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است انقضای مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد./ م الف 206
تاریخ انتشار نوبت اول: 1400/05/11 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1400/05/26

مجید امیری-رئیس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان بوشهر

آگهی موضوع ماده 3قانون وماده 13 آئین نامه تعیین  
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمان های فاقد سند رسمی

برابر رای شــمار0ه 140060324009000593هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی بوشهر تصرفات مالکانه 
وبلامعارض متقاضی  خانم زهرا صابری  فرزند اســمعیل بشــماره شناسنامه 2648 صادره از 
بوشهر به شماره ملی 3501483635در  ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت130 متر مربع 
پلاک 107 فرعی  از 3382 اصلی مفروز ومجزی شده از پلاک  اصلی  واقع در بخش دو بوشهر 
خریداری از مالک رسمی     گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز اگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشــته باشند می توانند از تاریخ انتشــار اولین اگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم وپس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود 
را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است انقضای مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد./ م الف 206
تاریخ انتشار نوبت اول: 1400/05/11 نوبت دوم: 1400/05/26

مجید امیری-رئیس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان بوشهر
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخباراقتصاد

بازدهی دارا یکم به 13 
درصد سقوط کرد

ارزش هــر یونیت صندوق دارا یکــم که در زمان 
عرضه اولیه تا 3۰ هزار تومان افزایش یافته بود، در 
معاملات امروز به ۱۱ هزار ۵۰۰ تومان و تا نزدیکی 
نرخ زمان پذیره نویســی )۱۰ هزار تومان( کاهش 

یافت.
صندوق دارا یکم که در ۷ تیر ماه ســال گذشــته 
با عنوان صندوق واســطه گری مالی یکم عرضه 
اولیه آن آغاز شــد و پیش از عرضه اولیه، با قیمت 
۱۰ هزار تومان به ازای هر یونیت پذیره نویســی 
شــد، در معاملات امروز یکشنبه ۹ مرداد ۱۴۰۰ به 
پایین ترین نرخ در یک ماه اخیر رسید و هر یونیت 
با ۱۱ هزار و ۷۱2 تومان )متوســط قیمت فروش 
امروز( کشــف قیمت شد. قیمت معامله پایانی ۱۱ 

هزار و ۵2۰ تومان بود.
این در حالی اســت در روز نخست عرضه اولیه )۷ 
تیر ۱3۹۹( متوسط ارزش هر یونیت با افزایش ۱2۰ 
درصدی نســبت به ارزش ذاتی آن، به 22 هزار و 

۸۷۸ تومان افزایش یافت.
گران ترین قیمت هر یونیت دارا یکم در ۱۴ تیر ماه 
سال گذشته رقم خورد که متوسط قیمت هر واحد 
از این صندوق در معاملات آن روز، 32 هزار و ۸۷۹ 

تومان بود.
سرعت روند نزولی دارا یکم در همان سال گذشته 
شــدت گرفت و در 2۹ دی ماه سال گذشته به ۱۰ 

هزار و ۱۷3 تومان هم کاهش یافت.
در سال جاری ارزش هر یونیت دارا یکم در بازه ۱2 
تا ۱۵ هزار تومان در نوسان بود و در اردیبهشت ماه 

به ۱۱ هزار و 2۵۰ تومان هم رسیده بود.
در هنگام پذیره نویسی، به هر متقاضی، 2۰۰ یونیت 
تا ســقف 2 میلیون تومان عرضه شد که در حال 
حاضــر با قیمت هر یونیت ۱۱ هزار و ۵2۰ تومان، 
ارزش کل یونیت هایی که به خریداران اولیه واگذار 
شده، 2 میلیون و 3۰۴ هزار تومان است و بازدهی 
دارا یکم در پایان یک سال به ۱3.2 درصد رسیده 
اســت. در حالی که در زمانی که قیمت هر یونیت 
دارا یکم به 3۰ هزار تومان رسیده بود، بازدهی این 

صندوق تا ۱۸۰ درصد هم برآورد می شد.

ارزش کالاهای صادراتی 
استان سمنان ۷۹ درصد 

امسال افزایش یافت

 مدیرکل گمرک استان ســمنان گفت: کالاهای 
صادراتی استان، از ابتدای سال ۱۴۰۰ تا پایان تیر، 
۷۹ درصد از نظر ارزشی و ۱۱.۵ درصد از نظر وزنی 

نسبت به مدت مشابه سال قبل افزایش یافت.
به گزارش ایرنا، علی ســعدالدین روز یکشنبه در 
گفت و گو با خبرنگاران ابراز داشت: از ابتدای سال 
تــا پایان تیر، بیش از ۷۸ هــزار تن کالا به ارزش 
۹6 میلیون دلار ازاســتان سمنان به 3۱ کشور دنیا 

صادر شد.
وی افزود: هدف صادرات استان سمنان 2۸ کشور 
بود که عمدتا کشــورهایی مانند عراق، افغانستان، 
ترکیه، بسیاری از کشورهای آسیای میانه، روسیه، 
ارمنستان و کشورهای حوزه خلیج فارس را شامل 

می شد.
مدیرکل گمرک اســتان سمنان گفت: بیش از 6۰ 
درصد کالاهای صادراتی اســتان ســمنان به سه 

کشور عراق، افغانستان و ترکیه صادر شد.
ســعدالدین بیان کرد: اســتان ســمنان با وجود 
مشکلات تولید و صادرات و تحریم های ظالمانه، 
رشد قابل توجهی در زمینه صادرات را تجربه کرد 
و این یعنی استان سمنان توان و ظرفیت بالایی در 

این زمینه دارد.
وی با بیان اینکه 3۸ نوع محصول از استان سمنان 
به کشورهای هدف صادر می شود گفت: هیدروکربن 
های سبک و ســنگین، پودرهای شوینده، مصالح 
ساختمانی مانند سیمان، کاشی و سرامیک، سیم و 
کابل و ظروف یکبار مصرف، مهمترین محصولات 

صادراتی استان سمنان است.
 مدیرکل گمرک استان ســمنان از افزایش 2۵۰ 
درصدی رســیدگی به پرونده های قاچاق کالا در 
گمرک استان از ابتدای سال تا پایان تیر ۱۴۰۰ خبر 
داد و گفــت: در این مدت ۱۱۵ فقره پرونده قاچاق 
کالا به ارزش 22۵ میلیارد ریال در گمرک اســتان 

رسیدگی شد.
طبق آمارهــا، ۷6 هزار میلیارد ریال در قالب ایجاد 
یکهــزار و ۸۰۰ پروانــه بهره برداری در اســتان 
سمنان ســرمایه گذاری انجام شده که این حجم 
ســرمایه گذاری برای حدود 6۸ هزار نفر اشتغال به 
همراه داشــت و این اســتان را به قطب صنعت و 

معدن کشور تبدیل کرده است.
بخش صنعت و معدن 3۴ درصد از اشتغال استان 
سمنان و 22 درصد از تولید ناخالص این استان را به 
خود اختصاص داده است. سرمایه گذاری در بخش 
صنعت استان ســال ۹۹ بیش از ۱۹ هزار میلیارد 
ریال بود که برای ســه هزار و 6۱۸ نفر اشتغالزایی 

به همراه داشت.

نقش موثر صنعت پتروشیمی 
در جلوگیری از خام فروشی

مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی گفت:درآمد 
ارزی صنعت پتروشــیمی از حدود ۹ میلیارد دلار در 
سال ۹۹ به ۱۴.2 میلیارد دلار در سال ۱۴۰۰ خواهد 
رسید و بدون شک ما به تعهد ارز نیمایی مان عمل 

خواهیم کرد.
به گزارش خبرگزاری مهر بــه نقل از وزارت نفت، 
بهزاد محمــدی، مدیرعامل شــرکت ملی صنایع 
پتروشــیمی، امروز در آئین نکوداشت سال طلایی 
صنعت پتروشیمی و بهره برداری از ۱۷ طرح از سبد 
طرح های جهش دوم در یک ســال اظهار کرد: در 
ابتدا قرار بود همه این طرح ها در ســال ۹۹ افتتاح 
شوند اما به دلیل شیوع ویروس کرونا و الزام رعایت 
پروتکل های سختگیرانه، این طرح ها از خرداد ۹۹ تا 
خرداد ۱۴۰۰ به بهره برداری رسیدند و حرکتی جهنده 
در سال »جهش تولید« در این صنعت بزرگ رخ داد.
مدیرعامل شــرکت ملی صنایع پتروشیمی ضمن 
تأکیــد بر طلایی بودن ســال ۹۹ بــرای صنعت 
پتروشــیمی بــه بهره بــرداری از ۱۷ طرح صنعت 
پتروشیمی با سرمایه گذاری ۱۱.۴ میلیارد دلار اشاره 
و تصریح کرد: ظرفیت این صنعت از 6۵ میلیون تن 
در سال ۹۸ با افزایش 2۵ میلیون تنی طی یک سال 
به ۹۰ میلیون تن رســید که اتفاق کم نظیری برای 

این صنعت است.
محمدی با بیان اینکه صنعت پتروشــیمی در سال 
۹۹، ۴۰ میلیــون تــن خوراک معــادل روزانه یک 
میلیون بشــکه نفت خام را به ارزش 6 میلیارد دلار 
از بالادست دریافت کرده است، ادامه داد: هم اکنون 
6۴ مجتمع تولیدی و سه مجتمع پشتیبانی در این 

صنعت در کشور فعال هستند.
وی به تولید 3۴ میلیون تن محصول نهایی و قابل 
فروش در ســال ۹۹ اشاره کرد و گفت: از این مقدار 
2۴ میلیــون تن صادر و ۱۰ میلیون تن در کشــور 
عرضه و درآمدی حدود ۱۵ میلیارد دلار محقق شده 

است.
مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی به برنامه 
۱۴۰۰ این صنعت اشــاره و اظهار کرد: براســاس 
برنامه، امسال ۴3 میلیون تن محصول نهایی در این 
صنعت تولید خواهد شد که از این مقدار 33 میلیون 
تن صادر و ۱۰ میلیون تن در داخل عرضه می شود.

محمدی درآمد صنعت پتروشــیمی در سال ۱۴۰۰ 
را 2۱.۵ میلیــارد دلار اعلام کرد و افزود: این رکورد 
تازه ای در پتروشیمی است و این صنعت به صنعتی 
بالای 2۰ میلیارد دلاری تبدیل می شــود که برای 

کشور بسیار بااهمیت است.
وی با اشاره به اینکه صنعت پتروشیمی در سال ۹۸، 
۹.۴ میلیارد دلار ارز حاصل از صادرات داشته و تعهد 
این صنعت برای عرضه به نیما 6.۷ میلیارد دلار بوده 
است، ادامه داد: این صنعت در سال ۹۸، ۸.۱ میلیارد 
دلار یعنی ۱2۰ درصد بیشتر از تعهد خود به سامانه 

نیما ارز عرضه کرده است.
مدیرعامل شــرکت ملی صنایع پتروشیمی گفت: 
ارزش صــادرات این صنعت در ســال ۹۹ به حدود 
۹ میلیارد دلار ناشی از شیوع ویروس کرونا در دنیا 
کاهش یافت و تعهــد این صنعت 3.۷ میلیارد دلار 
برای عرضه به ســامانه نیما بود ولی در عمل 6.۴ 
میلیارد دلار معادل ۱۷۰ درصد تعهد به این سامانه 

ارز عرضه شد.
به گفته محمــدی، ارزش صــادرات محصولات 
پتروشــیمی در ســال ۱۴۰۰ به ۱۴.2 میلیارد دلار 
افزایش خواهد داشت و تعهد ما به نیما ۸.2 میلیارد 

دلار است که بی شک انجام می شود.
وی در تشــریح الزام های توســعه هوشمند با بیان 
اینکه الگوی توسعه با گذشته تفاوت پیدا کرده است، 
تأکید کرد: توسعه این صنعت در دوره ای با تناژ بالا 
و محوریت خوراک و ظرفیت ســازی بوده است اما 
هم اکنون افزون بر حفظ این شــرایط باید به سمت 
توسعه زنجیره با نگاه به دنیا و توجه به جزئیات بیشتر 

حرکت کنیم.
مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی با تأکید بر 
اینکه باید تفکرمان از اجرای پروژه مقداری به سمت 
تحلیل پروژه مبتنی بر شــرایط بازار و دیگر عوامل 
برود، ادامه داد: توســعه این صنعت باید براســاس 

توسعه و عرضه و تقاضای جهانی باشد.
محمدی همچنین توجه به بازار داخلی را در الگوی 
توســعه بسیار حائز اهمیت دانست و گفت: پارسال، 
۱.3 میلیــارد دلار واردات محصولات پتروشــیمی 
انجام شــده است که باید در بحث بازار برای پایین 
دست صنعت پتروشــیمی خوراک های مناسب را 

تأمین کنیم.
وی به توجه بیشــتر به تحلیــل پایداری کیفیت و 
کمیت خوراک های بالادست تأکید کرد و گفت: باید 
با نگاهی هوشمندانه از محصولات تولیدی به عنوان 

خوراک و توسعه این صنعت استفاده کرد.
مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی با اشاره به 
اینکه ۱۱ طرح از سبد طرح های جهش دوم صنعت 
پتروشــیمی باقیمانده است، افزود: ۵ طرح در 6 ماه 
دوم امســال و 6 طرح دیگر در 6 ماه نخست سال 

۱۴۰۱ به بهره برداری می رسند.
محمــدی با بیان اینکه هم اکنــون ۵۰ طرح فعال 
در صنعت پتروشیمی دنبال می شــود، اظهار کرد: 
3۹ طرح در جهش ســوم صنعت پتروشیمی فعال 
هســتند که از 6 ماه دوم سال ۱۴۰۱ بهره برداری از 
طرح های جهش سوم آغاز می شود.وی به سه گروه 
طرح های خوراک ترکیبی، تولید پروپیلن و پیشران 
به عنوان طرح های راهبردی اشاره کرد و گفت: سه 
طرح خوراک ترکیبی، ۱۱ طرح تولید پروپیلن و 33 
طرح پیشران در 6 زنجیره با توجه به نیاز بازار کشور 
تعریف شده که حجم سرمایه گذاری آنها پایین است.

مدیرعامل شــرکت ملی صنایع پتروشیمی با اشاره 
به اینکه با تکمیل جهش سوم صنعت پتروشیمی، 
ظرفیت این صنعت به ســالانه ۱36 میلیون تن و 
با اجرای طرح های راهبردی به ۱6۷ میلیون تن در 

سال ۱۴۰6 خواهد رسید.

 وزیــر نفت با بیان اینکه تولید گاز خام از 
میدان مشــترک پارس جنوبی 2.۵ برابر 
شــده اســت، گفت: تولید گاز خام از این 
میــدان از 2۸۰ میلیون متر مکعب در روز 
در سال ۱3۹2 به ۷۰۰ میلیون متر مکعب 

در حال حاضر رسیده است.
به گزارش روز یکشــنبه ایرنــا، »بیژن 
زنگنه« در هشــتاد و هشتمین و آخرین 
برنامه افتتاح طرح ها با عنوان »دولت تدبیر 
و امید برای جهش تولید«، بهره برداری از 
طرح های وزارتخانه های نفت و تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی و سازمان انرژی اتمی 
و شهرداری اصفهان، گفت: در دولت های 
نهم و دهــم فازهای 6 تــا هفت پارس 
جنوبی تکمیل و در خرداد ۸۹ نیز قراردادی 
برای ۱۰ فاز بعدی منعقد شــد که به طور 
کلی با حدود ۵۰ درصد پیشرفت به دولت 

یازدهم منتقل و در این دولت انجام شد.
وی افــزود: برای اجرا، میدان مشــترک 
پارس جنوبی را فازبندی و اولویت بندی 
کردیم و هم اکنون پس از هشــت سال 
تولید گاز خام از  این میدان، 2.۵ برابر شده 
و از 2۸۰ میلیون مترمکعب در روز در سال 
۹2 به ۷۰۰ میلیــون متر مکعب در حال 

حاضر رسیده است.

دستیابی به رکورد هزار میلیون متر 
مکعب گاز در روز

وزیــر نفت گفت: در این هشــت ســال 
حدود 2۵ میلیــارد دلار در پارس جنوبی 

سرمایه گذاری انجام شده و با تولید گاز از 
سایر میدان هایی که داشتیم، به رکورد هزار 

میلیون متر مکعب گاز در روز رسیدیم.
وی ادامه داد: به اتکای مجموعه اقدامات 
انجام شده نه تنها حجم عظیمی از مایعات 
گازی و اتــان تولید کردیم و به طرح های 
پتروشیمی و پایین دستی در پارس جنوبی 
دادیم بلکه صادرات کشور ۹۰ درصد رشد 
داشته و تحویل گاز به نیروگاه ها هم ۸۰ 

درصد افزایش یافته است.
زنگنه گفت: پوشش گازرسانی در کشور به 
۹۵ درصد کل جمعیت شهری و روستایی 
رسیده است و روســتاهای ما از ۱۴ هزار 

روســتای گازدار به 33 هزار روستا رسیده 
است.

وی اظهار داشــت: در این سال ها بخش 
قابل توجه اقدامات خود را به پارس جنوبی 
اختصــاص دادیم؛ پــارس جنوبی تجلی 
عشــق و اراده جوان هــا و مدیران جوان 
عاشــق ایران بود که تلاش کردند پرچم 

ایران را به اهتزاز درآورند.

عشــق مدیران چارس جنوبی را 
ساخت نه دلار

وزیر نفت ادامه داد: دلار پارس جنوبی را 
نساخت بلکه عشق مدیران برای سربلندی 

ایران و افتخار برای کشــور بود که پارس 
جنوبی را افتتاح کرد.

زنگنه با بیــان اینکه امروز بخش هایی از 
پارس جنوبی افتتاح می شــود که تاکنون 
افتتاح نشده است، گفت: سکوهای دریایی 
پارس جنوبی امروز افتتاح می شود گرچه 
برخــی از آنها از مدت هــا قبل وارد تولید 

شده اند.
وی افزود: پالایشگاه فاز ۱۴ اواخر امسال 
به بهره برداری می رســد کــه به دلایل 

مدیریتی مشکل داشت.
وزیر نفت گفت: فاز ۱۱ آخرین فاز پارس 
جنوبی است که شروع کردیم و قرارداد آن 

منعقد شد. طرف های فرانسوی و چینی هر 
دو بعــد از تحریم ها از کار کناره گرفتند و 
طرف ایرانی کار خود را انجام داد و  اواخر 
امسال )اسفند ۱۴۰۰( اولین تولید را از این 

میدان خواهیم داشت.
وی اظهارداشت: در موضوع پارس جنوبی 
ریل گــذاری نیز برای آینده انجام دادیم و 
امســال تا قبل از زمســتان، ۴۰ میلیون 
مترمکعب گاز جدیــد از پارس جنوبی به 
دست می آید که در زمستان استفاده شود.

وزیر نفت گفــت: مهمترین کار در پارس 
جنوبی که در قالب ســند تهیه و به دولت 
بعد تقدیم کردیم این اســت که بتوانیم 
جلوی افت تولید از پارس جنوبی را بگیریم 
و بتوانیم حفظ و نگهداشت تولید را داشته 
باشــیم. این نزدیک به 2۵ تا 3۰ میلیارد 
دلار منابع نیاز دارد که باید تامین شــود و 

بخشی از کارها را شروع کردیم.
به گزارش ایرنا، در هشــتاد و هشــتمین 
و آخرین برنامه افتتــاح طرح ها با عنوان 
دولت تدبیر و امید برای جهش تولید، بهره 
برداری از طرح های وزارتخانه های نفت 
و تعاون، کار و رفاه اجتماعی و ســازمان 
انرژی اتمی و شــهرداری اصفهان را آغاز 

کرد.
براســاس این گزارش و با توجه به اتمام 
توســعه 2۷ فاز دریایی پارس جنوبی، این 
فازها بــه همراه چند طــرح دیگر نفتی 
با فرمان رییس جمهــوری در حال بهره 

برداری است.

وزیرنفتبابیانکرد:

افزایش2.۵برابریتولیدگازطیهشتسالگذشته

اخبار

با وجود اینکه در روزهای گذشــته اعلام شــد به 
دلیــل افزایش مصــرف شــهروندان تهرانی، آب 
مشترکین پرمصرف قطع خواهد شد، امروز وزارت 
نیرو اعــلام کرد ایــن امر با توجه به مشــارکت 

شهروندان ازدستور خارج شد.
به گزارش خبرگزاری مهر و به نقل از وزارت نیرو، 
محمدرضا بختیــاری ضمن قدردانی از همراهی و 
مشارکت مسئولانه شهروندان تهرانی در مدیریت 
مصرف درست آب، گفت: اخطارهای متعدد شرکت 
آب و فاضلاب استان تهران از ابتدای تیرماه برای 
اولیــن بار ســبب کاهش مصرف بین مشــترکان 
پرمصرف و بدمصرف شــده است و امیدواریم این 

روند در آینده نیز تداوم داشته باشد؛ چراکه امسال 
منابع آبی در شــرایط نامناســبی هستند و اگر این 
همراهی و همدلی شــهروندان ادامه نداشته باشد، 
تأمین آب شــرب در تهران با معضلات عدیده ای 

مواجه خواهد شد.
وی ادامــه داد: مصرف آب شــرب تهران از ســه 
میلیــون و ۷6۹ هزار مترمکعب در هشــتم مرداد 
ســال ۹۹ به ســه میلیون و ۵۷2 هزار متر مکعب 
در هشــتم مــرداد ۱۴۰۰ کاهش یافته اســت که 
این یعنــی میزان مصرف مشــترکان بدمصرف و 
پرمصرف اســتان تهران ۱2 درصــد کاهش یافته 
اســت.این در حالی است که دو روز قبل بختیاری 

اعلام کرد به مشــترکین پر مصرفــی که تنها ۵ 
درصد مشــترکین تهرانی را شامل می شود اخطار 

مکتوب داده ایم.
همچنین وی ضمن تأکید بر اینکه این مشــترکین 
پرمصرف و بدمصرف عموماً در شمال شهر تهران 
مستقر هستند گفت شــروع قطعی های آب هم از 

همین مناطق خواهد بود.
با این حال به نظر می رسد با توجه به اینکه طبیعتاً 
در ایــن دو روز تغییرات آبی چندانی نداشــته ایم، 
وزارت نیرو از اجرای یک تصمیم قاطع در راستای 
کنترل مصرف آب ثروتمندان تهرانی منصرف شده 

است.

قطع آب مشترکین پر مصرف تهرانی از دستور کار خارج شد

وزیر راه و شهرسازی اعلام کرد:

تشکیل کمیته کارشناسی برای محاسبه هزینه پرواز

دژپسند:

 امیدوارم وزیر اقتصاد دولت سیزدهم به روان سازی اقتصاد اهتمام بورزد

وزیر صنعت، معدن و تجارت تاکید کرد:

کاهش تصدی گری دولت در صنعت خودرو

وزیر راه و شهرسازی در جلســه امروز شورای عالی هواپیمایی کشوری 
اعلام کرد که کمیته کارشناســی برای تعیین هزینه هر ساعت-صندلی 
پرواز تشکیل و بر اساس نتایج این کمیته در نشستی فوق العاده برای نرخ 

بلیت هواپیما تصمیم گیری شود.
به گزارش ایســنا،  محمد اسلامی در نشست شــورای عالی هواپیمایی 
کشوری که با حضور سایر اعضای این شورا در ساختمان دادمان تشکیل 
شد، اظهار کرد: ضروری است که انجمن شرکت های هواپیمایی، از اقدام 
ناهماهنگ با شــورای عالی هواپیمایی کشــوری در افزایش نرخ بلیت 

هواپیما خودداری کند.
وی با اشــاره به نرخ بلیت هواپیما افزود: در نرخ گذاری، دو مساله اهمیت 
دارد. یکی محاسبات عددی هزینه ها و درآمد ایرلاین ها و دیگری نقش 
حاکمیت در حمایت توامان از همه اقشار جامعه و صنعت هوانوردی است.

وزیر راه و شهرسازی ادامه داد: هنگامی که محاسبات عددی مبنای تعیین 
قیمت بلیت هواپیما قرار می گیرد، باید مواردی همچون نرخ ارزان سوخت 
و سهل گیری دولت در دریافت مطالبات خود از ایرلاین ها نیز به صورت 

عددی محاسبه شده و در نتیجه نهایی اعمال شود.

اسلامی با اشاره به اختلاف نظر سازمان هواپیمایی کشوری و شرکت های 
هواپیمایی در محاســبه قیمت هر صندلی-ســاعت پرواز هواپیما گفت: 
ضرورت دارد که یک کمیته کارشناســی با حضور کارشناسان بی طرف، 
نماینــدگان ســازمان هواپیمایی کشــوری و نمایندگان شــرکت های 

هواپیمایی تشکیل شود تا در مورد این هزینه به اتفاق نظر برسیم.
در پایان مقرر شد این کمیته کارشناسی در اسرع وقت تشکیل شده و بر 
اســاس نتایج آن، در نشست فوق العاده شورای عالی هواپیمایی کشوری 

برای نرخ بلیت هواپیما تعیین تکلیف شود.

وزیر امور اقتصادی و دارایی احراز برنامه 
روان سازی اقتصاد را از جمله دستاوردهای 
خود اعلام و ابراز امیدواری کرد که وزیر 
اقتصاد دولت ســیزدهم به این موضوع 

اهتمام بورزد.
به گزارش ایســنا، حمید دژپسند - وزیر 
امور اقتصادی و دارایی - در حاشیه آخرین 
جلســه هیئت وزیران دولت دوازدهم در 

جمع خبرنگاران با بیان اینکه خوشبختانه 
شرایط اقتصاد به گونه ای است که حتی 
امیدواری بســیاری وجــود دارد، درباره 
عملکرد خود در دولــت دوازدهم اظهار 
کــرد: برنامه های اقتصــادی با توجه به 
مجموعه شرایط در یک بازه زمانی کوتاه 
قابل اجرا نیست؛ می دانید که من در میانه 
مسیر دولت دوازدهم وارد دولت شدم، با 

این حال یکی از موضوعاتی که در راس 
برنامه هــای من بود و پیگیری هم کردم 
موضوع اقتصاد هوشــمند بود که در این 
زمینه گامهای خوبی برداشته و نقشه راه 
تبیین شــد.وی تاکید کرد: در این مسیر 
هنوز با شــرایط مطلوب فاصله داریم و 
باید فاصله را با اقدامات جدی رفع کنیم، 
امیدوارم وزیر اقتصاد دولت ســیزدهم در 

این خصوص اهتمام بــورزد به این کار؛ 
چراکه روان ســازی فضای کسب و کار و 
افزایش سرمایه گذاری از فواید آن است.

وزیر اقتصاد خاطر نشان کرد: اجرای طرح 
اقتصاد هوشــمند موجب کاهش فساد و 
افزایش شفافیت می شــود و نقش قابل 
توجهی در بهبــود روابط اقتصادی ایران 

و خارج دارد.

دژپســند همچنین در پاسخ به پرسشی 
درباره عملکــرد وزارت اقتصاد در زمینه 
اشــتغالزایی گفت: وزارت اقتصاد در این 
زمینه هــا به عنوان ایفاگــر نقش تنظیم 
کننده سیاســتهای اقتصــادی می توانند 
اقداماتــی انجام دهد. نتیجه روانســازی 
فضای کســب و کار و مانع زدایی ورود 

سرمایه گذار و ایجاد اشتغال است.

وزیر صنعت، معدن و تجارت ضمن تاکید بر کاهش 
تصدی گری دولت در صنعت خودرو، از قطعه ســازان 
خواســت تا در فرآیند خصوصی سازی خودروسازان 
شــرکت کرده و مدیریت و مالکیت مجموعه صنعت 

خودروسازی را به دست گیرند.
به گزارش ایسنا، در اولین روز از هفته جاری )دیروز(، 
وزیر صنعت، معدن و تجارت با اعضای اصلی هیات 
مدیره انجمــن تخصصی صنایع همگن نیرو محرکه 
و قطعه سازی، )محمدرضا نجفی منش، رئیس انجمن 
و آرش محبی نژاد، دبیر انجمن( دیدار کرد که ضمن 
آن، گزارش به روز شده ای از وضعیت صنعت خودرو 
و قطعه سازی کشور و مهمترین مشکلات موجود در 
این صنعت ارائه شد و با ارائه راهکارهای پیشنهادی، 

خواستار تلاش بیشــتر دولت برای رفع موانع تولید 
در این صنعت اســتراتژیک شدند.طبق اعلام انجمن 
تخصصی صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه ســازی، 
در ایــن دیدار علیرضــا رزم حســینی-وزیر صنعت، 
معدن و تجــارت- ضمن تاکید بر اینکه تصدی گری 
دولــت در صنعت خودرو بایســتی کاهش پیدا کند؛ 
پیشنهاد داد: قطعه ســازان در فرآیند خصوصی سازی 
خودروسازان شــرکت کرده و با توجه به توانمندی، 
آگاهی و اهلیتی که از خود نشان داده اند، در مالکیت 
و مدیریت ایــن صنایع بزرگ مشــارکت کنند.وی 
با نظر انجمــن همگن قطعه ســازان مبنی بر اینکه 
تصدی گری دولتی و قیمت گذاری دســتوری خودرو 
در نتیجــه قطعــات آن، دو عامل اصلی نابســامانی 

در ایــن صنعت هســتند که وزیر صمــت نیز با این 
موضوع موافق بود.همچنین در این جلســه مقرر شد 
انجمن صنایــع همگن نیرومحرکه و قطعه ســازی 
کشــور به عنوان مرجع دقیق آماری صنعت خودرو، 
براساس اطلاعات و گزارش هایی که در اختیار دارد، 
با همکاری ســازمان گســترش و نوســازی صنایع 
ایــران )ایدرو( و وزارت صمــت، طرح نجات صنعت 
خــودرو ایــران را آماده و به دولت جدیــد ارائه کند 
تا با تلاش مشــترک قطعه ســازان و خودروسازان و 
وزارت صنعت، معدن و تجارت مشکلات این صنعت 
پیشــران در دولت جدید حل شــود یا دست کم، به 
حداقل برســد.علاوه بر این موضوعات، تاکید شد تا 
انجمن همگن قطعه ســازی فهرستی از قطعاتی که 

امکان ســاخت داخل دارند را ارائه کرده تا از واردات 
آن ها جلوگیری شــود.لازم به ذکر است که پیش از 
این، انجمن مذکور نشســت هم اندیشــی با مدیران 
زنجیــره تامین صنعت خودرو دو خودروســاز بزرگ 
کشــور برگزار کرد که ضمن آن براســاس بحث و 
تبادل نظرهــا در رابطه با تاخیر در پرداخت مطالبات 
قطعه سازان که تبدیل به مهمترین مشکلات زنجیره 
تامین صنعت خودروســازی شــده است، در راستای 
ســاماندهی پرداخت مطالبات قطعه سازان توسط دو 
خودروساز بزرگ کشــور مقرر شد پرداخت مطالبات 
قطعه ســازان کوچک در اولویت پرداخت قرار گیرد و 
دو خودروساز اصلی در اسرع وقت نسبت به پرداخت 

میزان قابل توجهی از این مطالبات اقدام کنند.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اقتصاد اخبار

48 درصد خدمات وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی 

الکترونیکی شد
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: سال گذشته 
با توسعه خدمات الکترونیکی، ۸۰ میلیون مراجعه به 

وزارتخانه کاهش پیدا کرد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی، محمد شریعتمداری در مراسم 
رونمایی از سامانه های مدیریت اطلاعات یکپارچه 
سامانه های مدیریت اطلاعات یکپارچه تاکید کرد: 
امیدوارم این مسیر ارزشــمندی که وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی در پیش گرفته، همچنان ادامه 
پیدا کند. هر ۴ سال، نظام سیاسی، رئیس جمهور، 
معاونیــن و وزرا تغییر می کنند اما از آنجا که هدف 
همه، خدمت رسانی به مردم است، مدیران میانی 
باید مسیر ریل گذاری شده را ادامه دهند. بنابراین 
مسیری که به عنوان زیرساخت ایجاد شده باید با 
قوت پیش گرفته شود و همه حکمرانان به آن توجه 

کرده و آن را دنبال کنند.
وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی گفت: ما به ســهم 
خود برای رشــد و تعالی کشــور تلاش کردیم تا 
با ایجاد زیرســاخت های لازم در حــوزه فناوری 
اطلاعات، خدمات دهــی به جامعه هدف را پایدار 

و ماندگار سازیم.
وی پیشرفت در حوزه آمار و اطلاعات این وزارتخانه 
را مدیــون تلاش های همــکاران و مدیران فعلی 
دانست و تصریح کرد: بســیار خشنودم در آخرین 
روزهای فعالیت دولت، مسیر خوب و ارزشمندی با 
تلاش های متمادی پیش گرفته شد و توانستیم آن 
را شــتاب دهیم، امیدوارم در سال های آتی نیز این 

روند ادامه پیدا کند.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: هشتاد درصد 
۱۸۸ عنوان خدمت شناسنامه دار وزارت تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی و زیر مجموعه هایش در ســطح 
کشور الکترونیکی شده که بیش از دو سوم آن در 
سال های ۹۸ و ۹۹ بوده است. این اهتمام همکاران 
باعث شد جایگاه سازمان های تابعه ارتقا پیدا کند 
به گونه ای که موفق شدیم با ارزیابی های صورت 
گرفته برون سازمانی به عنوان دستگاه برتر در حوزه 

ارائه خدمات الکترونیکی و شفافیت معرفی شویم.
وی ادامــه داد: با ایجاد ســامانه یکپارچه در حوزه 
آمار و اطلاعات، خوشــبختانه به سطح بالایی از 
جریان دیتا دســت یافتیم، 2۹ سامانه اصلی ایجاد 
شد تا همه ســامانه های وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی یکپارچه شــده و امکان تبادل اطلاعات 
و داده ها با ســایر دستگاه های مرتبط فراهم شود. 
گســتردگی های زیرمجموعه، باعث می شد رتبه 
وزارتخانه تا رسیدن به ایده آل فاصله پیدا کند اما 
خوشبختانه رتبه اول خدمات الکترونیکی را کسب 
کردیم و این امکان فراهم شــد تا سازمان بنگاه ها 

ارزیایی شوند و به جایگاه واقعی خود برسند.
وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعــی گفت: صدور 
مجوزهای شــفاف و حذف تشریفات زائد کاهش 

محسوسی پیدا کرده است.
به گفته وی، اگر بسیاری از فعالیت ها الکترونیکی 
نشــده بود، میلیون ها مراجعه به وزارتخانه صورت 
می گرفت که خوشــبختانه در ســال ۹۹ با ایجاد 
خدمات الکترونیکی ۸۰ میلیون مراجعه به وزارتخانه 

کاهش پیدا کرد.
شــریعتمداری بیان کرد: در ســتاد وزارتخانه، ۴۹ 
خدمت، شناســنامه دار شدند که 3۸ خدمت آن در 
ســال های ۹۸ و ۹۹ انجام شد و همگی محصول 

تلاش مدیران فعلی است.
وزیر تعاون، کار و رفــاه اجتماعی ادامه داد: پایگاه 
اطلاعــات تعاونی های کشــور با حضــور رئیس 
جمهوری رونمایی شد که شامل شفافیت و برخورد 

با فساد بود.
وی اتصال این سامانه به سازمان ثبت اسناد کشور 
با کمک آقای رئیسی در سمت رئیس قوه قضائیه را 
از اقدامات ارزشمند دانست که به توسعه فعالیت های 

تعاونی ها در سراسر کشور کمک زیادی کرد.
شریعتمداری گفت: پایگاه های اطلاعات و خدمات 
سازمان بهزیستی باعث شــد از اموال محرومین 

صیانت شود.
وی افزود: متأســفانه پیش از ایــن حتی از اموال 
سازمان بهزیستی هم سو اســتفاده می شد اما در 
حال حاضر، همــه فرآیندها و فعالیت ها شــفاف 
و روشن اســت.وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی با 
اشاره به اهمیت فعالیت های پژوهشی، اظهارداشت: 
پژوهش و پژوهشگری در نوع خود بسیار مقدسی 
است اما همین کار مقدس اگر شفاف نباشد به فساد 
آلوده می شــود.وی ادامه داد: متأسفانه در کشور ما 
پژوهش نیز دستخوش اقدامات فسادآمیزی شد که 
با راه اندازی سامانه تجمیع اطلاعات پژوهشی در 

وزارتخانه، این روند شفاف و روشن می شود.

  ناترازی مصرف و تولید 
برق کشور 10 هزار 

مگاوات شد
مدیرعامل برق حرارتی گفت: بر اساس پیش بینی 
صــورت گرفته نیاز مصرف برق کشــور در ۱۴۰۵ 
به حدود ۷۸ هزار مگاوات می رســد که با توجه به 
میزان تولید فعلی برق با کسری ۱۸ هزار مگاواتی 

مواجهیم.
بــه گزارش پخبرگزاری مهر به نقل از وزارت نیرو، 
محســن طرزطلب در وبینار تخصصی بررســی 
چشم انداز صنعت برق؛ فرصت ها و تهدیدها به ارائه 
تصویری از وضعیت کنونی و آتی حوزه تولید برق 
کشور پرداخت و افزود: در حال حاضر کل ظرفیت 
منصوبه نیروگاهی کشور به ۸۵ هزار و ۵۰۵ مگاوات 
رسیده است که از این میزان حدود 6۹ هزار مگاوات 

سهم منصوبه نیروگاه های حرارتی است.
وی با بیان اینکه ظرفیت سایر نیروگاه های کشور 
)برقابی، اتمی، تولید پراکنده، تجدیدپذیر و…( به 
۱6 هزار و ۵۰۵ مگاوات رســیده اســت، گفت: در 
شرایط فعلی ظرفیت منصوبه نیروگاه های حرارتی 
متصل به شبکه سراســری 63 هزار و ۷۰۰ و کل 
ظرفیت عملی نیروگاه های حرارتی و اتمی به همراه 

واحدهای DG در حدود ۵2 هزار مگاوات است.
طرزطلب ادامه داد: در حال حاضر حداکثر ظرفیت 
عملی نیروگاه های برقابی و تجدیدپذیر در بهترین 
شــرایط ممکن بالغ بر ۱۰ هزار مگاوات اســت؛ بر 
همین اســاس توان تولید برق کشــور در شرایط 
ایده آل و اســتفاده حداکثری از توان تولید برقابی ها 
و بدون خروج واحدهای حرارتی نزدیک به 62 هزار 

مگاوات است.
وی با اشــاره به اینکه راندمــان کلی نیروگاه های 
حرارتی کشــور تا پایان سال گذشته به 3۹ درصد 
رسیده اســت، عنوان کرد: ظرف پنج سال گذشته 
ســهم تولید انرژی نیروگاه هــای حرارتی به طور 

متوسط حدود ۹3 درصد بوده است.
مدیرعامل شرکت مادرتخصصی برق حرارتی اضافه 
کرد: در شــرایط فعلی عمر ۵۸ واحد از میان ۵۸3 
واحد نیروگاهی کشــور با ظرفیتی بالغ بر ۱۰ هزار 

و ۹6۱ مگاوات به بیش از 3۰ سال رسیده است.
وی با اشــاره به وضعیت تولیــد و مصرف برق در 
کشور، گفت: حداکثر توان تولید در سال گذشته ۵۸ 
هزار و ۴۴3 مــگاوات و نیاز به مصرف در این بازه 
زمانی 63 هزار و ۵۰۰ مگاوات بوده است؛ در شرایط 
فعلی نیاز مصرف برق در سال جاری به 66 هزار و 

۸۰۰ مگاوات رسیده است.
طرزطلب با اشاره به وضعیت پیش روی تولید برق در 
کشور، افزود: براساس پیش بینی صورت گرفته نیاز 
مصرف برق کشور در سال ۱۴۰۵ به حدود ۷۸ هزار 
مگاوات خواهد رسید که با توجه به میزان تولید برق 
فعلی با کسری ۱۸ هزار مگاواتی در این زمینه مواجه 
هستیم و بایستی ظرف پنج سال آینده سالانه شاهد 
افزایش سه هزار مگاواتی ظرفیت عملی و چهار هزار 

مگاواتی ظرفیت نامی نیروگاه های کشور باشیم.
مدیرعامل شــرکت مادرتخصصی برق حرارتی با 
تاکید بر اینکه هزینه ســرمایه گذاری یک نیروگاه 
ســیکل ترکیبی هزار مگاواتی حدود 6۰۰ میلیون 
یورو است، گفت: با وجود تاکید بر مدیریت مصرف، 
برای جبران کســری توان تولیدی موجود با توجه 
به نیاز مصرف حداقل طی چهار سال آینده نیازمند 
سرمایه گذاری ۱2 میلیارد یوروئی در صنعت تولید 
برق کشــور همزمان با نگهــداری و بهره برداری 
از ظرفیت هــای موجود هســتیم.وی با اشــاره به 
چالش های پیش روی تولید برق در کشــور، گفت: 
کمبود سوخت در فصول سرد به ویژه در چهار ماه 
پایانی سال از جمله مسائلی است که ظرف دو سال 
اخیر تولید برق نیروگاه های حرارتی را دچار مشکل 
کرده و احتمالًا امسال نیز در فصل پاییز و زمستان 
برای تأمین ســوخت نیروگاه های حرارتی با کمبود 
و محدودیت مواجه خواهیم شــد.طرزطلب اضافه 
کرد: علاوه بر اینکه بایستی ســالانه حدود چهار 
هزار مگاوات به ظرفیت نامی نیروگاه های کشــور 
افزوده شود، بایستی توجه ویژه ای به فرسوده بودن 
واحدهای نیروگاهی و جایگزینی نیروگاه های جدید 
به جای نیروگاه های قدیمی داشته باشیم.وی با اشاره 
به اعلام نیاز و آمادگی صنایع بزرگ پرمصرف برای 
سرمایه گذاری در حوزه تولید برق به منظور استفاده 
در مجموعه های تحت مالکیت صنایع، گفت: پیرو 
این اعلام آمادگی مجوز مربوط به احداث ۱۰ هزار 
و ۵36 مگاوات نیروگاه جدید حرارتی و تجدیدپذیر 
توسط صنایع بزرگ صادر شده است.طرزطلب تاکید 
کرد: برق حرارتی همچنین آماده است تا چهار هزار 
مگاوات از نیروگاه های گازی خود را براساس قوانین 
و مقــررات در اختیار صنایع قرار داده تا این واحدها 
را تبدیل به بلوک های ســیکل ترکیبی کنند؛ بدین 
منظــور امیدواریم ظرف هفته آینــده فراخوانی در 
این زمینه اعلام شــده تا مزایده مربوطه برای ورود 

سرمایه گذاران علاقه مند به این بخش فراهم شود.

معــاون ســابق وزیر صنعــت، معدن و 
تجارت تاکید می کند: دولت سیزدهم باید 
عامل تجربــه را در نظر بگیرد و از افراد 
بی تجربه، کم تجربه، احساسی یا شعاری 
در راس دولت استفاده نکند و تلاش کند 
تا حدی که امکان دارد، از دولت ائتلافی 
اســتفاده کند که همه نظرات را داشــته 

باشد.
»ســاز مخالــف نزنیــد«؛ موضوعی که 
بــه نظر می رســد دولت روحانــی را در 
سال های آخر دچار چالش کرد. بر همین 
اســاس، مهدی کرباســیان در گفت وگو 
با خبرگزاری خبرآنلایــن بارها روی آن 
تاکید کرد. وی با تصویرسازی از شرایط 
کنونی اقتصاد ایران و کار ســخت دولت 
ســیزدهم، از مجلــس، نهادهــا و حتی 
صداوسیما خواست که ساز مخالف نزنید 
تا دولت بتواند بار ســنگین را بردارد. به 
اعتقاد او، ساز مخالف در حوزه اقتصادی 
یا سیاســی، باعث تشدید تضعیف دولت 

می شود.
مهدی کرباســیان، معاون ســابق وزیر 
صنعت، معدن و تجــارت در گفت وگو با 
از وضعیت  با تصویرســازی  خبرآنلاین، 
کنونــی اقتصاد ایران می گویــد: در ابتدا 
بــرای دولــت ســیزدهم آرزوی توفیق 
می کنیم که بتواند در مرحله ای که کار را 
شروع می کند، با وجود سختی های بسیار، 
موفق باشد و اهدافی که در شعارها داده 
شــده، عملیاتی کنــد. وی می افزاید: در 
شــرایط کنونی باید حمایت ویژه توسط 
مجلس، قوه قضاییــه، نهادها و حاکمیت 
از دولت وجود داشــته باشد، چون دولت 
به تنهایی نمی تواند از بحران تورم بالای 
۴۰ درصد و کاهش قــدرت خرید مردم 
عبور کند. اگر 6 ســال کشــور با رشد ۸ 
درصدی بتواند حرکــت کند، تازه قدرت 
خرید مردم به ســال ۱3۹۰ برمی گردد؛ 
برحسب گزارشی که مرکز پژوهش های 
مجلس اخیرا منتشــر کــرده که خیلی 

گزارش نگران کننده ای است.
-شرایط پیچیده دولت سیزدهم

به  ایمیــدرو همچنین  رییــس ســابق 
کاهش سرمایه اجتماعی اشاره می کند و 
می گوید: در حال حاضر دولت با کاهش 
ســرمایه اجتماعی روبه رو است که این 
موجب شــده همراهی مردم را نسبت به 
ســال های قبل کمتر داریم و نشانه آن، 
در انتخابات ریاست جمهوری مشاهده شد 

که نرخ مشارکت پایین بود.
خشکسالی،  مشکل  می افزاید:  کرباسیان 
برق، عدم تامین واکسن و اپیدمی کرونا، 
بر شــرایط سخت کشــور افزوده است. 
واقعیت این اســت که دولت ســیزدهم 
در زمانی اقتصــاد را تحویل می گیرد که 
وضعیت حاکــی از آن که هیچ دولتی به 
اندازه دولت سیزدهم با مشکلات روبه رو 

نبوده است.
وی توضیح می دهد: دولت یازدهم وقتی 
دولــت را از دولت دهــم تحویل گرفت، 
مشکلات جدی وجود داشت؛ هم تحریم 
بود و هم درآمدها افــت کرده بود، ولی 

امــروز باید بپذیریم که دولت ســیزدهم 
مشکلاتی بســیار پیچیده ای دارد. بر این 
اســاس، در ابتدا بایــد همدلی بین قوا و 
هماهنگی و حمایت از قوه مجریه به حد 

بالا صورت گیرد.
معــاون ســابق وزیر صنعــت، معدن و 
تجارت تصریح می کند: امیدواریم مجلس 
از اقداماتی که در ســال ۱3۹۹ با طرح ها 
و پیشــنهادات مختلــف داشــت و خود 
این موضوع باعث تضعیف دولت شــد، 
جلوگیری کند و مهلــت دهد که دولت 
شــرایط را جمع کند؛ حتی برای دو سال 
اول باید مجلــس همراهی ویژه با دولت 

داشته باشد.
کرباســیان عنوان می کند: در قوه قضاییه 
با توجه به این که آقای محســنی اژه ای 
معاون آقای رییســی بودنــد، امیدواریم 
اختلاف نظــری کــه بیــن قوه مجریه و 
قوه قضاییه وجود داشــت، حل شــود. در 
گذشته گزارشــاتی وجود داشت که بعضا 
جلسات ســران قوا به دلیل اختلاف نظر 
به تعویق می افتاد. سران قوا باید به طور 
هفتگی جلسه داشــته باشند تا بتوانیم از 

این بحران بگذریم.
وی متذکر می شــود: من خاطرات دهه 
6۰ را بــه یاد می آورم کــه در آن زمان 
ســران قوا به طور هفتگی جلسه داشتند 
و مســایل اساسی کشور را در یک جلسه 
تصمیم گیــری و حــل می کردند. حتی 
نیروهــای نظامی و نیروهــای نهادها با 
ســران قوا هماهنگ بودند و ســران قوا 

تصمیم نهایی را می گرفتند.
رییس ســابق ایمیدرو یادآور می شــود: 
مشــکلی که امروز داریم، این است که 
نهادهــای مختلف، نظامــی و امنیتی و 
نهادهــای اقتصادی که خــارج از اختیار 
ریاست دولت هستند، بعضا ساز خودشان 
را در حوزه اقتصادی یا سیاسی می زنند و 
این باعث تشدید تضعیف دولت می شود. 
این را باید بپذیریم که در دو ســاله آخر 
دولــت دوازدهم، ضعیف تریــن دولت را 
داشــتیم و عدم حمایت مــردم و نهادها 
اتفــاق افتــاد. در حال حاضــر دولت در 
حداقل قدرت قرار گرفته که این موضوع 

باید مورد توجه قرار گیرد و حل شود.

-دولت تصمیمات جسورانه بگیرد
کرباسیان در ادامه تاکید می کند: من فکر 
می کنم دولت اگر بتواند با مردم روراست 
باشــد و تصمیمــات جســورانه بگیرد، 
می توانــد از این مســیر بگــذرد. به هر 
صورت کنترل نرخ تورم، توجه به معاش 
مردم، توجه بــه تولید و صادرات، کنترل 
نقدینگی و... اولویت های اقتصادی کشور 
است، اما در نهایت باید به سمت افزایش 
سرمایه اجتماعی برویم. همچنین میزان 
سرمایه گذاری باید افزایش یابد، چون در 
نهایت با کنترل قیمت ها و نظارت بر آنها، 
شاید در مدت کوتاه بتوان موفقیت هایی 
را کســب کرد، ولی در میان مدت مانند 
فنری اســت که جمع می شود و مشکل 

ایجاد خواهد شد.
-دولت چه سیاســت هایی باید در پیش 

گیرد؟
معاون وزیــر صنعت، معدن و تجارت در 
ادامــه می گوید: در مــورد این که دولت 
ســیزدهم چه سیاســت هایی را در پیش 
می گیــرد، با توجه به آنچــه که تاکنون 
از رییس جمهــور منتخــب شــنیدیم و 
تحلیل هایی که داشتند و بعضا نفراتی که 
در ستاد ایشــان بودند یا حداقل منتصب 
قطعی  نظر  نمی توان  ایشــان هســتند، 
داد، زیــرا باید منتظر ماند وزرا توســط 
رییس جمهور در ۱۰ روز آینده به مجلس 
معرفی شوند. از این جا می شود برنامه ای 
که دولــت و رییس جمهور برای اقتصاد، 
سیاست، فرهنگ و مسایل اجتماعی دارد، 
متوجه شد و با توجه به نفراتی که انتخاب 
می شوند و سوابقی که دارند، سیاست های 

احتمالی دولت را بررسی کنیم.
کرباســیان می افزایــد: آنچه کــه امروز 
می شــود عنوان کرد، این است که دولت 
آینده به دو دلیل مجبور است سیاست های 
یکــی،  پیــش گیــرد.  در  را  کنترلــی 
واقعیت هایی است که وجود دارد و اولین 
آن، تحریم است. متاسفانه روند مذاکرات 
برجام در یکی دو ماه گذشــته کند شده 
و حتی بعضا متوقف شــده است. همین 
موضوع در مســیری که دولت می تواند 
در پیــش گیرد، نگرانی ایجــاد می کند، 
چون اگر دولت نتواند مســایل تحریم را 

کاهش دهد، در صادرات، واردات، تحریم 
شرکت ها، تحریم دریایی و صادرات نفت 
مشــکلات ادامه خواهد داشت و به این 
ترتیب نمی تواینم از دولت انتظار داشــته 
باشــیم که اقدامات مهمــی انجام دهد.
وی تصریح می کند: بعضا شعارهایی داده 
می شــود که می توانیم موفق باشیم، ولی 
همه این ها شعار اســت؛ چراکه در حال 
حاضر کشور در مرحله بحرانی قرار گرفته 
است. بر این اســاس، اولین اقدام دولت 
این اســت که در حوزه برجــام و ارتباط 
ارتباطات منطقه ای  بین المللی و به ویژه 
بتواند در حوزه اقتصادی اقدامات خوبی را 
انجام دهد. بدیهی است که این ها در ذیل 
مجموعه سیاست خارجی است و به طور 
قطع باید دولت مــورد حمایت قرار گیرد 
و بتواند تصمیمات خوبی داشــته باشــد. 
بدیهی است که شورای امنیت ملی باید 
با یکدیگر هماهنگ باشــند و تصمیمات 

جسورانه بگیرند.
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت ادامه 
می دهد: دومین نکته این است که دولت 
باید تعاملاتی به ویژه با ایرانیان خارج از 
کشور داشته باشد. این موضوع دو امتیاز 
دارد؛ یکی این که می توانیم از منابع ارزی 
و حمایت های اقتصادی ایرانیان خارج از 
کشور اســتفاده کنیم. از سوی دیگر، اگر 
با ایرانیان خارج از کشــور تعامل خوبی 
داشته باشیم، این گروه لابی های خوبی 
در جهت حمایت دولت و حکومت ایران 
خواهند داشــت. بدیهی است که در کنار 
این ها، دولت باید منابع جدید ارزی برای 
کشور ایجاد کند؛ ضمن این که به موازات 
آن، به قشر متوسط و ضعیف جامعه توجه 

کند.
بــاز  غذایــی  -ســهمیه بندی 

می گردد؟
کرباســیان هشــدار می دهد: دولت اگر 
نتواند برجــام را در مدت یکــی دو ماه 
آینده به سرانجام برساند، حتی به سمت 
ســهمیه بندی غذایی و نیازهای ضروری 
مردم و کنترل شــدید نرخ ها، نه به دلیل 
نظــارت می رود، به دلیــل این که میزان 
عرضه را با نرخ مناسب یا دادن سوبسید 
فراهم کند. در کل من امیدوارم که دولت 

بتواند با برجــام و تعاملات بین المللی و 
رابطه های منطقه ای از این مسیر بگذرد.

وی متذکر می شود: ما برای این که ببینیم 
آینده دولت چگونه خواهد شد، چند روزی 
باید صبر کنیم، ولی آنچه که می شود به 
آقای رییس جمهور مشورت داد و توصیه 
کرد، این است که عامل تجربه را از مسیر 

خود حذف نکنید.
رییس ســابق ایمیــدرو می افزاید: جزو 
افتخارات آقــای احمدی نــژاد در زمان 
دولت نهم این بود که از قشــر جدیدی 
اســتفاده می کنم و عامل تجربه را حذف 
کرد. بــه همین دلیــل در تاریخ، دولت 
نهم و دهم خوشــنام نیســت. متاسفانه 
در دولــت دوازدهم هم رونــد اقدامات 
دولت همخوانی بــا دولت دهم در خیلی 
از جاها داشــت. بدیهی است که تحریم 
این مسایل را تشــدید کرد، ولی به نظر 
می رسد که از تصمیمات عجیب و غریب 

در موارد مختلف باید پرهیز شود.
کرباســیان تاکیــد می کنــد: دولت باید 
عامل تجربــه را در نظر بگیرد و از افراد 
بی تجربه، کم تجربه، احساسی یا شعاری 
در راس دولت استفاده نکند و تلاش کند 
تا حدی که امکان دارد، از دولت ائتلافی 
اســتفاده کند که همه نظرات را داشــته 

باشد.
بحران  از  عبــور  برجام،  -بدون 

اتفاق می افتد؟
معاون سابق وزیر صنعت، معدن و تجارت 
در پاسخ به این پرســش که در صورت 
ادامــه تحریم هــا و به نتیجه نرســیدن 
مذاکرات برجام، آیا عبور از این وضعیت 
شدنی است؟ می گوید: ما باید بپذیریم که 
در چند ســال اخیر تعاملات منطقه ای ما 
خوب نبوده اســت. معنای حرف من این 
نیســت که ما مقصر بودیم، معنای این 
حرف این اســت که تعاملات بین المللی 
ما در ضعف قرار داشته است. البته باز هم 
به این معنا نیست که وزارت امور خارجه 
تلاش نکرده، ولی باید بپذیریم که فقط 
وزارت امور خارجه مطرح نیســت، بلکه 

همه حاکمیت باید یکپارچه حرکت کند.
کرباســیان می افزاید: ما باید بپذیریم که 
اینترنت، شــبکه های مجازی  دوران  در 
و در زمانی که مرزهــای اقتصادی اکثر 
کشورها برداشته شده، نمی توانیم با مدل 
3۰، ۴۰ ســال قبل یا دوران جنگ سرد 
کشور را اداره کنیم. اقتصاد کشور کوچک 
شده، جذب ســرمایه بسیار پایین بوده و 
ظرف این ســال ها حدود 2 درصد جذب 

سرمایه داشتیم.
در  متاســفانه  می کنــد:  تصریــح  وی 
ناهماهنگــی نهادهای  ســال های اخیر 
اقتصادی با قوه مجریه، نمود داشته است. 
البتــه بعضی از این مشــکلات به دلیل 
تحریم ها برقرار شــده و برجام می تواند 
آرامش اقتصادی را به کشــور باز گرداند. 
نرخ ریسک کشــور در حال حاضر ۷ در 
دنیا است، یعنی بدترین است، در صورتی 
که در اوایل دهــه ۸۰ این عدد ۴ بود و 

داشتیم به سمت 3 می رفتیم.
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حیدری بیان کرد: سرمایه گذاران در یک بازه زمانی به 
این نتیجه رسیده بودند که تنها بازاری که دولت از آن 
حمایت می کند، بازار سرمایه است که این بازار می تواند 
از ذوب شدن نقدینگی و یا سرمایه مردم جلوگیری کند
به گزارش پول نیوز، با عرضه سهام شرکت های دولتی 
در بورس، بازار سرمایه رکورد شکنی های پی در پی را 
تجربه کرد و همین مسئله باعث شد بسیاری از مردم به 
سمت گرفتن کد بورسی هجوم ببرند. اما در این میان 

برخی کارشناسان معتقدند بورس دارای حباب است.
در همین رابطه علی حیدری کارشناس بازار سرمایه در 
گفتگو با خبرنگار پول نیوز در خصوص حال و روز بازار 
سرمایه عنوان کرد: اگر اقتصاد کشور ما در حال توسعه 

باشد، عرضه هرچه بیشتر سهام دولتی و شرکت های 
وابسته به دولت کار بسیار مهم و ارزشمند بود.

وی افزود: باتوجه به مشــکلاتی که دولت در ســال 
گذشته در اقتصاد کشور تجربه کرد، ورود شرکت های 
دولتــی در بورس نشــان دهنده این بــود که دولت 
می خواهد کســری بودجه و ضعف اقتصادی خود را از 

این طریق جبران کند.
حیدری ابراز کرد: سرمایه گذاران در یک بازه زمانی به 
این نتیجه رسیده بودند که تنها بازاری که دولت از آن 
حمایت می کند، بازار سرمایه است که این بازار می تواند 
از ذوب شــدن نقدینگی و یا سرمایه مردم جلوگیری 
کند، اما با گذشــت زمان متوجــه وعده های بالعکس 

دولت شدند.وی گفت: بازار سرمایه فعلی در کشور به 
تبع افزایش نرخ تورم در حال رشــد اســت و با حباب 

روبه رو نیست.
این کارشــناس بازار ســرمایه عنوان کرد: آینده بازار 
ســرمایه در کشور ما به دو عامل اساسی بستگی دارد 
اول آنکه تغییر و تحولات سیاسی در جامعه و دومین 
موضوع تحولات اقتصادی و سیاســی در حیطه بین 
الملل است.حیدری خاطر نشان کرد: بازار سهام کشور 
ما تنها بازاری اســت که سرمایه گذاران می توانستند 
با حمایت دولت به بازار وارد شــوند همچنین در یک 
برهه از زمانی دولت از ریزش شاخص بورس جلوگیری 

می کرد.

حمایت نصفه و نیمه دولت روحانی از بورس

رییس مرکز توسعه صنعتی ساختمان:

صنعتی سازی تولید مسکن در دولت سیزدهم بازنگری شود
رییس مرکز توسعه صنعتی ساختمان با بیان اینکه 
فقط صنعتی ســازی می تواند معضل کمبود مسکن 
را در کشــور حل کند، گفت: عدم رعایت قوانین و 
نابخردی هایی که بــه وجود آمده، برنامه های تولید 

صنعتی ساختمان را دچار اشکال کرده است.
بهروز سرابندی در گفتگو با پول نیوز با تاکید بر اینکه 
صنعتی سازی ساختمان یکی از بدیهیات ساختمان 
سازی و معماری دنیا است، گفت: اگر در مسکن مهر 
قصوری در اجرای بعضی از ساختمان های اجرا شده 
با روش های صنعتی مشاهده می شود، به دلیل ضعف 
اجرایی تعدادی از پیمانکاران و یا عدم نظارت کافی 

بر اجرای این گونه سیستم ها بوده است.
وی افزود: صنعتی ســازی مسکن که در سال های 
گذشــته در کشــور ما به عنوان یک پدیده جدید و 
قابل بحث مطرح بــوده، در تمام دنیا و اقصی نقاط 
گیتی تنها راه حل برخورد با معضل مســکن است و 
در جهاتی، در خود کشور ایران نیز نتایج بسیار مفید 

و باثمری را به دنبال داشته است.
سرابندی تاکید کرد: همانند دیگر کشور های دنیا، ما 
با صنعتی سازی به ساختمان های مقاومتر، با دوامتر 
و با ســرعت بیشتر اجرا و با بازدهی اقتصادی بالاتر 

به دست می آوریم.

وی ادامــه داد: حال اگر بخواهیم نقصان های انجام 
شــده را مورد بررسی قرار دهیم، مسلم آن است که 
در حوزه اســتفاده از فناوری های نوین ســاختمانی 
دچار برخی از کاهش ها بوده ایم و این به معنی خط 
بطلان کشیدن بر کل موضوع نیست و اگر بخواهیم 
یک میلیون واحد مسکونی با دوام، با عمر بیشتر، با 
صرفه اقتصادی بهتر و دارای معماری قابل تطبیق 
بــا جامعه به مصرف کننده ارائه کنیم، به طور قاطع 

صنعتی سازی تنها راه حل است.
این صنعتی ســاز مسکن یادآور شد: در دوره وزارت 
نیکزاد، آغاز بسیار مثبتی در صنعتی سازی ساختمان 

صورت گرفت، اما متاســفانه ادامه نیافت و تدوین 
راه حل های ارائه شــده به برخی غرض ورزی ها و 
ناکارآیی ها منجر شــد و این نمی تواند راه حل کلی 
را مســتتر گرداند، بلکه باید تلاش و کوشش شود 
تا کاستی های موجود برطرف شود و صنعتی سازی 
ســاختمان بتواند با رســیدن به جایگاه واقعی خود، 
کمبود های موجود در بازار مسکن کشور را برطرف 

و جبران کند.
عضــو هیئت مدیره انجمن تولیدکنندگان و فناوران 
صنعتی ساختمان همچنین درباره راهکار پیشنهادی 
برای توســعه صنعتی سازی ســاختمان در دولت 

سیزدهم تصریح کرد: اگر تدوین برنامه های صنعتی 
سازی مســکن که مدنظر دولت گذشــته در دوره 
وزارت نیکزاد بود، مجدا بازنگری شود، به طور مسلم 
دولت جدید می تواند در زمینه ساخت ساختمان های 

بهتر و بادوامتر قدم بردارد.
وی تاکید کــرد: یعنی بازنگری طرح های ســابق 
صنعتی سازی مســکن می تواند جوابگوی معضل 

فعلی کمبود مسکن باشد.
این مــدرس دانشــگاه همچنین دربــاره وضعیت 
صنعتی ســازی در کشور پس از مسکن مهر گفت: 
ادامه صنعتی سازی ســاختمان بعد از مسکن مهر 

با رده بســیار بالایی در بخــش خصوصی و در رده 
ساختمان های غیر از مسکن مهر اشاعه پیدا کرد و 
در بلندمرتبه سازی های انجام شده به طور یقین از 

صنعتی سازی بهره بردند.
وی با بیان اینکه کشور های دیگر با صنعتی سازی 
مسکن به پیشرفت های بسیار بالایی نائل شده اند، 
افزود: عدم رعایت قوانیــن و نابخردی هایی که به 
وجود آمده، برنامه های تولید صنعتی ســاختمان را 
دچار اشــکال کرده است. اما این نمی تواند دافع این 
حقیقت برتری صنعتی سازی نسبت به ساخت سنتی 

ساختمان باشد.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخبارایران

ثبت بیش از 300 میلیون حمله 
باج افزاری در شش ماه

طبق گزارش جدید شرکت سونیک وال، حملات 
باج افزاری در نیمه اول ســال 2۰2۱ سر به فلک 
کشــید و 3۰۴.۷ میلیون مورد حمله از سوی این 

شرکت مشاهده شد.
به گزارش ایسنا، محققان سونیک وال شاهد حجم 
کم سابقه حملات در ماههای آوریل و مه بودند اما 
ژوئن با رکورد ۷۸.۴ میلیون حمله باج افزاری، رکورد 

این دو ماه را شکست.
مجموع آمار حملات باج افزاری ثبت شده توسط 
سونیک وال در نیمه اول سال 2۰2۱ رکورد 3۰۴.6 
میلیون حمله در سال 2۰2۰ را شکست. این حقیقت 
که آمار شــش ماه نخست سال 2۰2۱ از کل آمار 
سال 2۰2۰ فراتر رفته است باعث نگرانی محققان 
سونیک وال شده که خاطرنشان کردند این آمار بر 
مبنای سال به سال رشــد ۱۵۱ درصدی را نشان 

می دهد.
در گزارش تهدید سایبری 2۰2۱ سونیک وال آمده 
اســت: حتی اگر در نیمه دوم سال یک مورد حمله 
باج افزاری مشــاهده نشــود که کاملا بعید است، 
سال 2۰2۱ در حال حاضر بدترین سال از نظر این 

حملات محسوب می شود.
حجم حمــلات باج افــزاری در نیمه اول ســال 
2۰2۱ در آمریکا ۱۸۵ درصــد و در انگلیس ۱۴۴ 
درصد افزایش داشــته اســت. آمریــکا، انگلیس، 
آلمان، آفریقای جنوبی و برزیل در صدر فهرســت 
کشورهایی بودند که بیشترین آسیب را از حملات 
باج افزاری دیدند. در میان ایالتهای آمریکا فلوریدا 
با ۱۱۱.۱ میلیون مورد حملــه و نیویورک با 26.۴ 
میلیون مــورد، رکورددار حجم حملات باج افزاری 
بودند و پس از آنهــا آیداهو با 2۰.۵ میلیون مورد، 
رودآیلند و لوییزیانا هر کدام حدود ۹ میلیون حمله 

باج افزاری قرار گرفتند.
بر اســاس گزارش زدنت، این گــزارش بر مبنای 
اطلاعات گردآوری شــده توسط شبکه شناسایی 
تهدید ســونیک وال که اطلاعات دســتگاههای 
جهانی شامل بیش از ۱.۱ میلیون حسگر امنیتی در 
2۱۵ کشــور و سرزمین را گردآوری می کند، تهیه 

شده است.

کلاهبرداری از کاربران هنگام 
خریدهای اینترنتی

کاربران هنگام مراجعه به ســایت های واسطه، 
نباید تحت تاثیر تبلیغات دروغین افراد ســودجو 
و ارزان بــودن قیمت اجناس قرار بگیرند و لازم 
اســت حتما از صحت آگهی مندرج در ســایت 

اطلاع پیدا کرده و بعد اقدام به خرید کنند.
به گزارش ایســنا،  شــیوع کرونا تاثیر بسیاری 
در زمینه رشــد کســب وکارهای اینترنتی داشته 
و اســتقبال مردم بــه انجام امــور و خریدهای 
اینترنتی نســبت بــه دوران قبل از شــیوع این 
ویروس بســیار متفاوت اســت، امــا پیش بینی 
می شود پس از پایان همه گیری کرونا و بازگشت 
مردم به زندگی عادی نیز رونق کسب وکارهای 
اینترنتی حفظ شــود، زیرا خرید و انجام امور در 
بستر فضای مجازی و اینترنت در حال تبدیل به 

یک فرهنگ در جامعه امروزی است.
بــا توجه بــه شــرایط کنونــی جامعــه، اکثرا 
کســب وکارها بــه ســوی فضای مجــازی و 
سایت های خرید و فروش آنلاین سوق یافته که 
در این بین کلاهبرداران ســایبری با ترفندهای 
مختلــف از کاربــران اقــدام بــه کلاهبرداری 
اوقات مشــاهده می شــود که  می کنند. بعضی 
کاربران فضای مجازی و شهروندان برای تهیه 
لوازم مــورد نیاز خود با مراجعه به ســایت های 
خرید و فروش، با ســهل انــگاری و زود اعتماد 
کردن مــورد بزه واقع شــده و در دام مجرمان 

سایبری گرفتار می شوند.
با  آگهی های ســوری  ثبــت  با  کلاهبــرداران 
قیمــت پایین و وسوســه انگیز در ســایت های 
خریــد و فروش و با جلــب اعتماد قربانیان خود 
آنــان را فریب داده و درخواســت واریز وجه به 
عنوان بیعانه بــرای رزرو اجنــاس را می کنند. 
شــهروندان با اطمینان کردن به این گونه افراد 
در ســایت های خرید و فــروش و پس از واریز 
کردن وجه به حســاب فرد آگهی دهنده، متوجه 
می شــود علاوه براینکه هیچ کالایی برایشــان 
ارسال نمی شــود، بلکه فروشنده دیگر به تماس 
تلفنی یا پیام هایش پاســخ نمی دهد و یا کالای 

بی کیفیت را برای خریداران ارسال می کنند.
بهتر اســت کاربــران هنگام خریــد اینترنتی از 
پرداخت هرگونه وجهی تحــت عنوان بیعانه یا 
هزینه نگهداشــت محصول خودداری کرده و تا 
زمانی که جنس موردنظر را دریافت نکرده اند از 
پرداخت وجه کالا اجتناب کنند. همچنین پلیس 
فتا اعلام می کند که در هر ســاعت از شبانه روز، 
در خدمــت مردم اســت و چنانچه اشــخاصی 
بخواهند بــا هرترفندی در فضــای مجازی از 
شــهروندان کلاهبرداری کنند،  به ســرعت وارد 
عمل شــده و در چارچوب قانون فرد کلاهبردار 

را به مقامات قضائی معرفی خواهد کرد.
یکی دیگــر از موارد کلاهبرداری، اســتفاده از 
کلاهبرداران  اســت.  بانک  همراه  نرم افزارهای 
اقــدام به قــرار دادن نرم افزارهــای کاربردی 
زیــادی در فضــای مجازی می کننــد که یکی 
از آنــان همراه بانک ها هســتند که با اطلاعات 
مالی و حساب مردم ارتباط دارند. بنابراین لازم 
اســت کاربران، نرم افزار های همراه بانک را از 
منابــع معتبر به خصوص ســایت بانک مربوطه 
دانلود کننــد و صرفا به نرم افزارهایی که با یک 
جســتجوی ســاده در اختیار آنان قرار می گیرد، 

بانک خون بندناف رویان در 
نقشه جهانی ثبت شد

 مدیــر عامل بانــک خون ســلول های بنیادی 
خون بند ناف رویان از ثبت بانک خون بند ناف 

رویان در نقشه جهانی خبر داد.
به گــزارش خبرنگار مهر، مرتضی ضرابی بعد از 
ظهر یکشنبه در گفتگو با خبرنگاران اظهار کرد: 
در دنیا ۸۰۰ هــزار نمونه در ۱2۰ بانک عمومی 
خــون بند نــاف و هفت میلیــون در بانک های 
خصوصی و خانوادگی، ذخیره ســازی شده است 
کــه از این تعداد ۴۰ هزار نمونه مورد پیوند قرار 
گرفت، بیشترین کاربرد ســلول های بنیادی بند 

ناف در بیماری های خونی است.
وی در خصــوص درمــان کرونا با اســتفاده از 
ســلول های بنیادی، یادآور شد: از ابتدای شیوع 
با  بالینی  پاندمی کرونا در کشــور، کارآزمایــی 
علوم  دانشــگاه های  بیمارســتان های  همکاری 
پزشــکی شهید بهشــتی و تهران آغاز شد و فاز 
صفر و یک آن به اتمام رســید و در این زمینه، 
بیماران مختلفی تحت پیوند سلول های بند ناف 
و مغز اســتخوان قرار گرفته اند و هم اکنون در 

نتایج هستیم. بررسی  حال 
ضرابی با اشاره به ذخیره سازی ۱۵۰ هزار نمونه 
خون بند ناف در کشــور عنوان کرد: بانک خون 
ســلول های بنیادی خــون بند نــاف رویان به 
عنوان بزرگترین بانک ســلول های بنیادی خون 
بند ناف شناخته می شود و امروزه حوزه پزشکی 
نشــان داد خون بند ناف نمی توان زباله اطلاق 
کرد، بلکه ثروت نهفته ای اســت که کاربردهای 

مختلفی در حوزه پزشکی دارد.
مدیرعامــل بانک خون بند نــاف رویان درباره 
ذخیره ســازی نمونه هــای خون بنــد ناف در 
کشــور گفت: یک و نیم تا 2 درصد زایمان های 
کشــور، نمونه های خون بند ناف خود را ذخیره 
ســازی می کنند، در حالی که در دنیا میزان این 
ذخیره ســازی زیر یک درصد است، استان های 
تهران، خراســان رضوی، اصفهان و فارس جزو 
خون  نمونه های  بیشــترین  دارای  اســتان های 
بنــد ناف در بانک رویان هســتند، با وجود همه 
ظالمانه  تحریم هــای  واســطه  به  محدودیت ها 
توانستیم در کنار کشورهای مختلف، دانش فنی 
ذخیره ســازی را کسب کنیم و ذخیره سلولی در 

باشیم. داشته  کشور 
ضرابــی اضافه کرد: نمونه بنــد ناف جمع آوری 
به بانک خون ســلول های بنیــادی انتقال داده 
می شــود و در تانگ های ذخیــره نیتروژن قابل 
ذخیره سازی اســت تانگهای ذخیره سلول های 
بنیادی در کشــور فراهم شــود از سراسر کشور 
دفاتر ذخیره ســازی و 2 دفتر خارج کشــور در 
عــراق و عمان وجــود دارد نمونــه از خارج به 

انتقال داده می شود. کشور جهت نگهداری 
ضرابــی گفت: بانک خون بند نــاف، عمومی و 
خصوصی اســت که در بانک خون تاکنون ۱۵۰ 
هزار نمونه خون بند ناف ذخیره در این بانک ها 
وجــود دارد که بزرگتریــن ظرفیت بند خون در 

خاوریانه بوده که در کشور فراهم شده است.
وی با اشــاره بــه اینکه اقدامــات عملی برای 
کارآزمایی بالینی فلج مغزی را شــروع کرده ایم، 
گفت: قصد داریــم کارآزمایی بالینی را در مورد 
بیماری های اوتیســم، SMA، ناهنجاری قلبی 
نوزادی و آرتروز با همکاری مراکز دانشــگاهی 
انجــام دهیــم.وی خاطرنشــان کــرد: هزینه 
نگهداری خون بند ناف در کشــور 2۰۰ تا 2۵۰ 
تومان به صورت ســالانه است هزینه به نحوی 
مدیریت می شــود که برای عموم مردم استفاده 
شــود و تاکنون کســی به دلیل عــدم پرداخت 

هزینه از دریافت خدمات محروم نمانده است.
ضرابی در خصــوص تلاش های ایران در زمینه 
کارآزمایی بالینــی تاکید کرد: درمان فلج مغزی 
بــا همکاری مرکــز طبی کــودکان روی ۱2۰ 
کــودک مبتلا به فلج مغزی که بین رنج ســنی 
۴ تا ۱۴ سال آغاز شــده است و تزریق نخست 
انجام و نتایج مثبتی حاصل شــده اما با توجه به 
اینکه در شــرایط کرونایی قرار داریم، این طرح 
ادامه نیافت و امید اســت با فروکش کردن این 

بیماری، روند آن ادامه یابد.

جهانگیری آیین نامه اجرایی 
قانون تعرفه گذاری خدمات 

پرستاری را ابلاغ کرد
 معاون اول رییــس جمهوری، آیین نامه اجرایی 
قانون تعرفه گذاری خدمات پرســتاری و تعدیل 

کارانه های پرستاری را ابلاغ کرد.
پایگاه اطلاع رســانی دفتر  از  ایرنــا  به گزارش 
بــا امضای اســحاق جهانگیری  هیات دولت،  
معاون اول رییس جمهــوری، آیین نامه اجرایی 
قانون تعرفه گذاری خدمات پرســتاری و تعدیل 

ابلاغ شد. کارانه های پرستاری 
 هیات وزیران در جلسه مورخ 6 مرداد ۱۴۰۰، به 
استناد تبصره )2( ماده واحده قانون تعرفه گذاری 
خدمات پرستاری و تعدیل کارانه های پرستاری، 
آیین نامه اجرایی این قانون را به تصویب رساند.

بــه موجــب آیین نامه مذکــور، تمامــی مراکز 
بهداشتی و درمانی کشور اعم از دولتی، عمومی 
غیردولتی، خصوصــی و خیریه و موقوفه مکلف 
به رعایت استاندارد بسته های خدمات تشخیصی 
و درمانــی گروه )کادر( پرســتاری و تعرفه های 
تعیین شده هســتند.مراکز فوق همچنین مکلفند 
پس از ابلاغ تعرفه ســالانه خدمات گروه )کادر( 
پرستاری موضوع قانون، کارانه گروه یاد شده را 
براســاس تعرفه های مصوب محاسبه و پرداخت 
کنند.همچنین ســازمان ها و شــرکت های بیمه 
پایه و تکمیلی ســلامت نیز مکلفند نســبت به 

پوشش این خدمات اقدام کنند.

امروز یازدهم مرداد ۱۴۰۰ خورشــیدی 
آغاز شــمارش معکوش واپسین ساعات 
ریاســت جمهــوری حســن روحانــی 
اســت. دو دورۀ متفاوت چرا که ســکۀ 
سیاست ورزی او در این ۸ سال دو روی 

متفاوت داشت. کاملا 
   روی اول، چهار سال ۱3۹2 تا ۱3۹6 
بود که توانســت ایران را از ذیل منشور 
هفتم سازمان ملل )ادعای تهدید امنیت 
جهانی با احتمال درگیر شدن در جنگی 
ناخواســته( خارج کند و توافق هسته ای 
را در وین به امضا برساند و با »برجام« 
چنان امیدی به جامعــه تزریق کند که 
راندن  بیــرون  اکثریت مــردم به قصد 
مخالفــان برجام از مجلــس، نیروهای 
غالبــا درجه دوم سیاســی امــا هوادار 
برجــام را که از فیلتر شــورای نگهبان 
عبور کرده بودند به مجلس بفرســتند و 
انتخابات ۹2 را با ۹۴ کامل کنند تا جام 

نشکند. مجلسیان  با سنگ  برجام 
   طی سال های ۹2 تا ۹6 یا دولت اول 
روحانی، تورم افســار گسیختۀ سال های 
آخر دولت احمدی نــژاد، کنترل و حتی 
در مقطعی تک رقمی شــد که در تاریخ 
جمهوری اسلامی بی ســابقه است و به 
سبب رفع موقت تحریم ها و از سرگیری 
اقتصادی هم مثبت  نفت، رشد  صادرات 

شد.
   تورم مهار شد اما منتقدان این بار ساز 
»رکــود« را کوک کردند و بســیاری از 
یاد بردند که خواســت اصلی و تخصص 
دکتــر طیب نیا وزیر دولــت اول کنترل 
تورم بــوده و رونق در مرتبــه بعد قرار 
داشته اســت و وقتی در دولت بعدی و 
در پی بازگشــت تحریم ها قیمت ها روند 
صعودی گرفت دل خیلی ها برای همان 

رکود تنگ شد!
   بــا این که با انتخــاب دونالد ترامپ 
در آمریکا در آبان ۱3۹۵ و اســتقرار او 
از اول بهمن همان ســال، زمزمه های 
فروپاشی برجام شــنیده شد اما اکثریت 
ایرانیــان در انتخابــات ۹6 بــار دیگر 
حســن روحانی را برگزیدند تا »به عقب 

برنگردیم«.
   هر بار که انتخابات رنگ همه پرسی به 
خود می گیرد و »آری« یا »نه« در قالب 
نام ها خود را نشــان می دهد مشــارکت 
مــردم هم بالا مــی رود و انتخابات ۹6 
عملا به همه پرســی برجام بدل شــد و 
نام حسن روحانی رأی به انتخاب برجام 
و تعامل با جهان و برنگشــتن به گذشتۀ 
تحریمــی و ترجیح صلح بــر بیم جنگ 

شد. تفسیر 
   روحانــی دولــت دوم را در غیــاب 
هاشــمی رفســنجانی و با زمزمۀ خروج 
آمریکا از برجام شــروع کرد ولی سخن 
خواجۀ شــیراز »که عشــق آسان نمود 
ولی افتاد مشــکل ها« از همان تابستان 
۹6 بــر او جلوه گر شــد و همان ابتدا در 
نماز عید فطر بیش از پیش دانســت که 
راه تا چه حد ناهموار اســت و روی دوم 

سکه را دیدیم.
   مــداح، از تریبون رســمی به رییس 
جمهــوری که به تازگی بــا 2۴ میلیون 
رأی برگزیده شــده بــود طعنه می زد و 
یگانه واکنش او خروج زودتر از مصلای 

تهران بعد از نماز بود.
بــه گزارش عصــر ایــران، روحانی اما 
تخم مرغ های خود را ســبد برجام چیده 
بود چرا که باور داشــت مشــکل اصلی 
ایران به  انزواســت و اگر اقتصاد  ایران 
جهــان مرتبط شــود مؤلفه هــای دیگر 
در پــی خواهند آمد و بــه جای آن که 
بخش های اصلی قدرت را با ســر دادن 

شــعار دموکراســی نگــران تقســیم و 
تضعیف قــدرت کند بر خــروج از انزوا 
تأکید داشــت و معتقد بود بــه تبع آن 
امور دیگر هم اصلاح می شــود بی آن 

که حاکمیت را نگران کند.
   در همــان ســال ۹6 و در آســتانۀ 
زمســتان اما بحــران مؤسســات مالی 
اعتباری در مشــهد کلید خورد و شــعار 
بر روحانی« هم شــنیده شــد.  »مرگ 
اســلامی هشــدار  روزنامــۀ جمهوری 
»حســن  فقط  می تواند  »روحانی«  داد: 
روحانی« نباشــد و اصول گرایان را انذار 
داد کــه در آتش تحریک مــردم ندمند 
چــرا که همــه را در برمی گیرد و گمان 
نکنید اعتراض و انتقاد به دولت محدود 

می ماند.
   پیش بینی جمهوری اســلامی درست 
درآمد و به شــهرهای دیگر که رسید از 
آنچه در روز نخست در مشهد مطالبه و 
ســرداده شــد چه در موضوع و خواست 
و چــه در عتاب و خطــاب، فراتر رفت.  
دیگر خبری از جنبش طبقۀ متوســط در 
سال ۸۸ و مطالبۀ رأی نبود و به شورش 
فرودستان می مانست اما نه در شهرهای 
بیشتر در حاشیه ها. همان که  بزرگ که 
احمدی نــژاد به مثابۀ بــرگ برندۀ خود 
روی آن حســاب می کند و می خواهد به 
نظام بقبولاند که او می تواند نقش ضلع 
سوم را ایفا کند و گرنه براندازان میدان 
را در دســت می گیرند چرا که جایی این 
شعار سر داده شد: »اصلاح طلب، اصول 

گرا/ دیگه تمومه ماجرا« 
   نقــش اعتراضــات دی ماه ۹6 چنان 
بود که آقای روحانی معتقد است ترامپ 
در ابتدا قصد یا جــرأت خروج از برجام 
و کلید زدن فاز براندازی را نداشــت اما 
اعتراضات دی ۹6 او را امیدوار ساخت و 
اصطلاحا از داخل »گرا« دادند و همین 
ســبب شد ســرانجام در اردیبهشت ۹۷ 
فرمان خــروج از برجام و در واقع جنگ 
اقتصــادی با ایران به قصــد برانداختن 
جمهوری اسلامی یا تن دادن به شرایط 

بزند. کلید  را  تحمیلی 
   بعضــی معتقدنــد این میــدان دیگر 
عرصۀ حســن روحانی نبود و باید کنار 
می رفت. اما او که همــواره نگاهی هم 
به آینده داشــته کوشید به مثابه قهرمان 

و فرمانده جنگ اقتصادی وارد شود.
   اگر بحران مؤسســات مالی اعتباری 
را با اختصاص 3۰ هــزار میلیارد تومان 
از بانــک مرکــزی و جبران خســارت 
مال باختگان فرونشــاند ایــن بار با ارز 
تومانــی می خواســت درصــدد   ۴2۰۰
کنتــرل برآید حال آن کــه درآمد نفت 
هر روز کم تر و کم تر می شــد و رســید 
و رســیدیم بــه نقطه ای کــه می دانیم 
و بی نفــت نــه او که هیچ کــس دیگر 

نمی توانــد معجزه کنــد. چندان که می 
تــوان گفت تفاوت زندگــی ایرانیان در 
ســال های آغازین دهل ۵۰ خورشیدی 
به این ســو به لطف درآمد نفت بوده و 

نیست. انکار  قابل  واقعیت  این 
   اصــرار روحانــی بر تعبیــر »جنگ 
اقتصــادی« از ســال ۹۷ و با رویارویی 
ترامپ، برای آن بود که مانند سال های 
جنــگ دولت میدان دار شــود ولی تنها 
تشــکیل  بگیرد  توانســت  که  اختیاری 
اقتصادی  هماهنگــی  عالــی  شــورای 
و فراتــر از مجلــس بــود در حالی که 
مجلس دهم به نســبت هم ســو بود و 
اما  اکثریت نداشت  اگر چه فراکســیون 
جنــاح لاریجانی و فراکســیون امید با 
دولــت همراهی می کردند منتها روحانی 
نمی خواست زیر بار اصلاح طلبان برود و 
به خاطر روحیاتی که دارد حاضر نشــد 
از علــی لاریجانی هــم بخواهد حداقل 
یک سال ریاســت مجلس را به محمد 
رضــا عارف بســپارد تا مــردم تغییر را 
حس کنند )با نامزد نشــدن و دعوت از 
هممفکران برای رأی بــه او( و ترجیح 

داد از بالا حل کند.
   شــیوۀ او این اســت: حل مشکلات 
و رایزنــی در بالا. مدل حســن روحانی 
مانند دکتــر مصدق نیســت و با تأکید 
بر این که در مثل مناقشــه نیست مدل 
را می پسندد. امینی  یا علی  قوام السلطنه 

   امــا نه قوام نه امینــی از 2۴ میلیون 
ایرانی رأی مســتقیم نگرفته بودند و در 
فعالیت  نظام ســلطنتی  چارچوب یــک 
برآمدۀ یک  می کردند نه در ســاختاری 

انقلاب فراگیر و در قالب جمهوری.
   بــا مکانیســم همیــن شــورا قیمت 
بنزین افزایش یافت و روشــن نشد اگر 
او تصمیــم گیر نبوده چــرا این قدر بر 
این شورا تأکید داشــت و اگر بوده چرا 
با آن جمله مشــهور )صبح جمعه با خبر 
شدم( از خود سلب مســؤولیت کرد هر 
چند توضیح داد کلیات به وزارت کشــور 
منتقل شــده بود و زمــان را آنان تعیین 

کردند.
   بدین ترتیــب در دورۀ دوم، آبان ۹۸ 
هم به دی ۹6 اضافه شــد و داســتان 
را کامل  مثلث  اوکراین هــم  هواپیمای 

کرد.
   هر چند که قراین حاکی از آن اســت 
کــه اگر فشــار و اصرار روحانــی نبود 
اطلاعیــۀ نهایی قبول خطــا در پرتاب 
موشــک صادر نمی شــد ولــی وعدۀ 
پی گیری و برخورد چنان که پیش بینی 

نیافت. تحقق  می شد 
   شاید بتوان گفت روحانی در در دولت 
دوم، رییس جمهــوری نبود. »دبیر کل 
جمهوری اســلامی« بود چون مدام باید 

نهادهای دیگر هماهنگ می کرد. با 

   ســازمان ملل و احزاب رییس ندارند. 
دبیر کل دارند. چون بــا ارکان مختلف 
بایــد هماهنگ کند. رییــس اما فرمان 
می دهــد. آن که نمی تواند فرمان دهد 
یا فرمان او تیــزی لازم را ندارد رییس 
نیست دبیر کل اســت اما دبیر کل هم 
مســلوب الختیار نیســت هــر چند باید 

کند. برآیندی عمل 
   مســایل و مصایب روحانی )دی ۹6، 
تحریم های فلــج کننده، خروج وزرای 
هواپیمای  ۹۸و  آبــان  دولت،  از  کلیدی 
اوکراین( کم بود کــه کرونا هم اضافه 

شد.
   پیش تر البته ترور ســردار ســلیمانی 
ایران و آمریکا را تا آســتانۀ جنگ پیش 
برده بود و تشــییع باشکوه سردار شهید 
در شــهرهای  انبــوه جمعیت  و حضور 
مختلــف، اعتماد به نفــس را به اصول 
گرایان بازگرداند اگرچه روشــن اســت 
ســردار ســلیمانی فراتر از گــروه های 
سیاســی تعریف می شــد و منحصر به 

فرد بود.
   اگرچه پیدا بود مشارکت در انتخابات 
مجلس جدید بــه خاطر فضای نومیدی 
ناشــی از مشــکلات اقتصادی و سلب 
اعتماد در دو واقعــۀ بنزین و هواپیما و 
رد صلاحیــت ها انــدک خواهد بود اما 
روحانی به انتخابات تن داد و بعد تر زیر 
بار قرنطینه کردن شــهرها برای کنترل 

کرونا نرفت و قس علی هذا.
   طبیعی بود که چنین مجلسی شمشیر 
را از رو خواهــد بســت. بــا این حال 
منتظر ماند تــا ببیند تکلیف خود ترامپ 
در انتخابــات آبان ۹۹ چه می شــود و 
بــا این که جو بایدن به پیروزی رســید 
امــا مجلس با طــرح اقدامات راهبردی 
) ۹۹.۹.۱۱( در کاســه دولــت و برجام 
برجام و  احیــای  گذاشــت و فرصــت 
استفاده انتخاباتی از آن را گرفتند و بعد 
خیال خــود را راحت کردند و حتی علی 
لاریجانی را هــم رد صلاحیت کردند تا 
انتخاباتی مطمئن برگزار کنند و کســی 
با برگ احیای برجام به میدان نیاید هر 
چند فایل صوتی ظریف برآیند قدرت در 

این زمینه را روشن کرده بود.
   با ایــن همه دربارۀ عملکرد حســن 
روحانــی در دولت دوم مــی توان چند 

گونه قضاوت داشت:
   اول ایــن کــه با ترامــپ و تحریم و 
کرونــا بدآورد و عنوان بد شــانس ترین 
رییس جمهوری ایران و شاید جهان در 
این چند دهه بر او می نشــیند اما همین 
که قحطی نشد و ونزوئلا نشده ایم جای 
شکر دارد. تورم ۴۰ درصدی را هم نباید 
با ۱۵ درصد قبل مقایســه کرد بلکه باید 

با احتمال ۴۰۰ درصدی مقایسه شود.
   طبیعی اســت که خود او این تحلیل 

را دوســت تر دارد و منصفانه می داند و 
یادآور می شــود مملکت را با ۱۰ میلیارد 
دلار اداره کرده در حالی که برای ادارۀ 
عادی به سالانه ۵۰ میلیارد دلار و ادارۀ 
با واردات رفاهیات یا با ســرمایه گذاری 
به ۱۰۰ میلیارد دلار نیاز اســت و همین 
کــه درآمد، یک پنجم شــده اما کیفیت 
اقتصاد فرونپاشیده  و  پنجم نشــده  یک 
و حکومت هم سرپاست ولو اقتصاد یک 
دوم یا یک ســوم شــده باید شاکر بود 
و اگر می گذاشــتند یا فرصت می یافت 
جبــران می کرد و نگذاشــتند یا فرصت 

نبود.
   قضــاوت دوم این که مأموریت مردم 
به او و تخصص اصلی شــیخ دیپلمات، 
تعامــل و مذاکــره بود. وقتی داســتان 

نباید می ماند. عوض شد 
    قضاوت ســوم اما این اســت که می 
توانســت در مواردی که دشمن خارجی 
سوء استفاده نکند واکنش نشان دهد اما 
نداد یا آرمان اصلاح طلبی و تحول را به 
بوروکرات هایی  نسپارد.  اداری  مدیرانی 
کــه بعضا برای دولــت بعد جا رزرو می 
کنند. وزیرانی که آدم های خوبی بودند 
و هستند اما برای معاونت اداری مناسب 
ترند تا سیاســت گــذاری و عملا وزیر 
کشــور معاون اجرایی شــورای نگهبان 
شد و وزیران علوم و آموزش و پرورش 
مجریان شــورای عالی انقلاب فرهنگی 
و از وزیر ارشاد سخنی نشنیدیم هر چند 
کــه هیچ آزاری هم نرســاند. در مقابل 
نمی توان بــه مقاومت وزیر ارتباطات در 

اشاره نکرد. قابل فشارها 
    اگــر روحانی می گشــت و از درون 
ســاختار امنیتی چهار تا جوان دیگر مثل 
آذری جهرمی پیدا می کرد شاید رضایت 

می کرد. جلب  بیشتری 
   قطعــا دریافته ایــد ایــن نویســنده 
نمی خواهد از دایرۀ انصاف خارج شــود 
را فراموش  و مسایل و مصایب روحانی 
و انکار کند و روشــن است که هر قبول 
مســؤولیتی به تن دادن هایــی نیاز دارد 
و اصل تعامــل و مــدارا را نباید نقد و 
نفی کرد اما اندازۀ آن مهم است و جان 
کلام این نوشته در واپسین روز ۸ سالی 

که گذشت همین است.
   در مثل مناقشــه نیســت و نه حسن 
روحانی، حسن تقی زاده است نه ساختار 
اما سیاست  رضاشاه.  دوران  مثل  کنونی 

در همۀ دوران ها تبعات مشترکی دارد.
   تقی زاده )برپایۀ کتاب »زندگی توفانی 
– ایرج افشــار«( برای قبول مسؤولیت 
در خراســان بــا مســتوفی الممالک – 
سیاســت مدار کارکشــته وبــا تجربه - 

و می نویسد: مشورت می کند 
  »با مســتوفی الممالک هــم مصلحت 
کردم. او آدم پختــه ای بود. گفت: حالا 
اوضاع این طور اســت. خلاف مصلحت 
اســت اگر قبول نکنید. ایــن مثل گِل 
و شُــل اســت. غیر ممکن اســت زیر 
کفش تان گِلی نشــود. تــا قوزک پا هم 
بایــد تحمل کنید. از قوزک به بالا را اما 
نبایــد قبول کنید. من هم قبول کردم و 

به مشهد.« رفتم 
   کاش روحانــی بگویــد و دیگران هم 
داوری کننــد گِل و شُــل را تا قوزک پا 
تحمــل کرد یــا از قوزک بــالا زد. هر 
چند که اگــر از قوزک بالا زده باشــد 
هم ســنجۀ داوری پایانــی تنها باید بر 
این پایه باشــد که بــرای ایران بوده یا 

آسودگی فردای ریاست جمهوری؟
  اگ اولــی، »خســته نباشــید آقــای 
روحانی« و و اگر دومــی »آیا فراچنگ 

آمده و حسرتی باقی نمانده است«؟
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اخبار

 اقلام پروتئینی و مواد غذایی در صدر تخلفات صنفی
به گفته معاون نظارت و بازرســی سازمان صنعت، معدن 
و تجارت )صمت( استان تهران، بیشترین عناوین تخلف 
مکشوفه در بازرسی های تیر ماه، گرانفروشی، کم فروشی، 
تقلب و عدم صدور فاکتور معتبر و کالایی که بیشــترین 
تخلف را داشته نیز اقلام پروتئینی و مواد غذایی بوده است.

سعید محمدی پور در گفت وگو با ایسنا، از انجام بیش از 6۹ 
هزار بازرسی در تیرماه امسال خبر داد و گفت: در این مدت 
6۱۹۸ پرونده تخلف به ارزش ۱۹۰ میلیارد تومان تنظیم و 

به مراجع ذیربط ارجاع شده است.  
به گفته وی بیشــترین عناوین تخلف مکشــوفه در این 
بازرسی ها گرانفروشــی، کم فروشی، تقلب و عدم صدور 
فاکتور معتبر و کالایی که بیشــترین تخلف را داشته نیز 

اقلام پروتئینی و مواد غذایی بوده است.
معاون نظارت و بازرسی سازمان صمت تهران همچنین از 
انجام بیش از 636۰ بازرسی در زمینه قاچاق مواد غذایی 
اعم از گوشت وارداتی، برنج، چای و روغن خام در تیر ماه 
خبر داد که ارزش تخلفات کشف شده در نتیجه آن ۱۷۰ 

میلیارد تومان بوده است.
محمدی پور در پایان با اشاره به انجام بیش از ۴۰۰۰ گشت 
مشــترک در این ماه، گفت: در این گشت های مشترک، 
۴۹۷۵ بازرسی با 66۵ پرونده تخلف به ارزش سه میلیارد و 
۵2۷ میلیون تومان تنظیم شده و به مراجع مربوطه ارجاع 

شده است.
گفتنی اســت که طبق قانون نظام صنفی گران فروشی، 

کم فروشــی، تقلب،  احتکار،  عرضه خارج از شبکه عدم 
اجرای ضوابط قیمت گذاری و توزیع، فروش اجباری،  عدم 
درج قیمت و عدم صدور صورتحســاب ازجمله مهم ترین 

تخلفات صنفی است.
همچنین بر اساس قانون صنفی باید درآمدهای ناشی از 
جریمه های دریافتی به حســاب خزانه واریز  شود و معادل 
آن در بودجه های سنواتی منظور و توسط وزارت صنعت، 
معدن و تجارت پس از تأمین بار مالی ماده )۴۴( این قانون 
به طور مساوی در اختیار سازمان تعزیرات حکومتی، اتاق 
اصنــاف ایران و وزارت صنعت، معدن و تجارت قرار  گیرد 
تــا در اجرای این قانون هزینه کنند، اما اتاق اصناف بارها 

نسبت به دریافت نکردن این بودجه گلایه کرده است.
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شهرستان اخبار

خبر

افتتاح 3  طرح شرکت گاز 
استان سمنان با بیش از 
۱۱۵ میلیارد ریال اعتبار

سمنان- خبرنگارمملکت : مدیرعامل شرکت گاز استان 
ســمنان گفت: سه طرح گازرسانی، آموزش تخصصی و 
نیروگاه خورشیدی این شرکت با اعتباری افزون بر ۱۱۵ 

میلیارد ریال بهره برداری شد.
علیرضا اعوانی  در آیین بهره برداری از طرح های شرکت 
گاز استان سمنان به صورت ویدئوکنفرانسی در سالن کوثر 
استانداری افزود: سه طرح مهم و تاثیرگذار حوزه گازرسانی 

استان سمنان در شهرستان سمنان افتتاح بود.
وی بیان کرد: اولین طرح گازرسانی به  پایگاه پدافند هوایی 
سمنان است که از وظایف ذاتی این شرکت بود و با انجام 
آن ۵ هزار نفر جمعیت ســاکن در ایــن پایگاه از نعمت 

گازطبیعی برخوردار شدند.
اعوانی گفت: این طرح با اعتباری به مبلغ ۱۰۰ میلیارد ریال 
در مدت یکســال آغاز و بهره برداری شد که ۲۵ میلیارد 

ریال از این اعتبار توسط پایگاه تامین شد.
مدیرعامل شرکت گاز اســتان سمنان خاطرنشان کرد: 
طرح های نیروگاه خورشیدی گاز استان و مرکز آموزش 
تخصصی بخش گاز مرکز آموزش فنی و حرفه ای استان 

در حوزه مسئولیت های اجتماعی این شرکت است.
وی اضافه کرد: طرح احداث نیروگاه خورشیدی گاز استان 
ســمنان با اعتباری بالغ ۱۵  میلیارد ریال در مدت ۶ ماه 

اجرایی شد و  به بهره برداری رسید.
مدیرعامل شرکت گاز استان ســمنان تاکید کرد: طرح 
احداث و تجهیز مرکز آموزش تخصصی بخش گاز مرکز 
آموزش فنی و حرفه ای استان سمنان، اقدامی در راستای 
آموزش نیروهای ماهر و متخصص و آماده به کار در حوزه 

فعالیت های شرکت گاز استان است.

مدیرعامل شرکت گاز استان 
قزوین

 ۱۵ روستای الموت غربی
 از نعمت گاز بهره مند شدند

قزوین-خبرنگارمملکت :  ۱۵ روستای الموت غربی روز 
یکشنبه با حضور هدایت الله جمالی پور استاندار قزوین و 

هیات همراه از نعمت گاز برخوردار شدند.
 مدیرعامل شــرکت گاز اســتان قزوین در حاشیه طرح 
گازرسانی یه روستاهای الموت غربی، گفت: گازرسانی به 
این روستاها از سال ۹۸ با اعتبار ۱۵۷ میلیارد ریالِ آغاز شد 
و امروز یک هزار و ۳۰۰ خانوار از نعمت گاز بهره مند شدند.

اسماعیل مفرد بوشــهری اظهار داشت:  مشعل گاز در 
روستاهای خسرود، دستجرد سفلی، کاکوهستان، کنگرین، 
بلکان، طیاندشــت، پررود، ده دوشــاب، امامزاده هارون، 
طهمورث آباد، احمدآباد، توته چال، اربدیان، کله کوب و 

گشنه رود روشن شد.
وی تصریح کرد: هم اکنون کل الموت شــرقی و غربی 
۵۶ درصد تحت پوشــش طرح گازرسانی هستند که تا 
پایان ســال در ۱۳ روستای دیگر در منطقه الموت طرح 
گاز رسانی به اتمام خواهد رسید و این میزان به ۶۷ درصد 

افزایش می یابد.
این مســوول تاکید کرد: همچنین طرح گاز رســانی در 
منطقه طارم نیز با جدیت در حال انجام است و هم اکنون 
۴۹ درصد جمعیت در این منطقه تحت پوشــش هستند 
که با تکمیل طرح های نیمه تمام، این رقم به ۶۰ درصد 

خواهد رسید.

بیش از 6 هزار متر مربع 
فرش در استان مرکزی بافته 

شد
اراک - خبرنگارمملکت: رئیس خانه فرش سازمان 
صنعت، معدن و تجارت استان مرکزی گفت: بیش 
از ۶ هزار مترمربع فرش امسال در نقاط مختلف این 

استان بافته شده است.
»محمدهاشم ریاحی«  افزود: اراک، دلیجان، خمین 
و محلات بیشــترین تولید دســت بافته های سنتی 

استان مرکزی در سال جاری را داشته اند.
وی ادامه داد: میزان تولید فرش در اســتان مرکزی 
بر اســاس عرضه ایــن زیرانداز در فروشــگاه ها و 
نمایشــگاه های فرش محاسبه می شود و بسیاری از 
بافندگان تولید خود را به دلایل مختلف برای فروش 
عرضه نمی کنند که با احتساب این مهم بیش از ۱۰ 
هزار متر فرش در اســتان مرکزی بافته شده است.

رئیس خانه فرش ســازمان صنعت، معدن و تجارت 
اســتان مرکزی اظهار داشــت: ۳۳ کارت بافندگی 
امســال در نقاط مختلف استان مرکزی صادر شد و 
در مجموع بیش از ۴۵ هزار کارت بافندگی در استان 

مرکزی صادر شده است.
ریاحی ادامه داد: ۱۰ مجوز مشاغل خانگی در حوزه 
فرش امســال در اســتان مرکزی صادر و ۲ پروانه 
تولیدی کارگاهی نیز در این اســتان تمدید و هشت  
فعــال این حوزه برای اســتفاده از خدمات بیمه، به 

سازمان تامین اجتماعی معرفی شدند.
۱۱ هزار بافنــده قالی دســتبافت در نقاط مختلف 
اســتان مرکزی تحت پوشش بیمه تامین اجتماعی 

هستند.

با افتتاح طرح آبرسانی به میاندره 
بابل صورت گرفت

 بهره مندی ۲۰۰ خانوار
 ۴ روستای بابل از نعمت آب 
آشامیدنی سالم و بهداشتی

ساری –امیری فر-خبرنگارممکلت
با همکاری شــرکت آب و فاضــلاب مازندران،قرارگاه 
پیشرفت و آبادانی سپاه کربلا و یکی ازخیران آبرسان ، 
طرح آبرسانی به منطقه میاندره شهرستان بابل تکمیل و با 
افتتاح این طرح بیش از ۲۰۰ خانوار ۴ روستا از از آب سالم 

و بهداشتی برخوردار شدند.
به گــزارش روابــط عمومی شــرکت آب و فاضلاب 
مازندران؛ در مراسم افتتاح طرح آبرسانی به میاندره بابل 
مهندس رازجویان معاون عمرانی استاندار مازندران،دکتر 
کریمی نماینده مردم شــریف بابل در مجلس شورای 
اسلامی،مهندس بهزاد برارزاده مدیر عامل شرکت آب و 
فاضلاب مازندران همچنین سردار مسلمی فرمانده سپاه 
کربلا استان ،حجت الاسلام حاجی زاده امام جمعه بندپی 

غربی بابل و جمعی از مردم منطقه حضور داشتند.
در این مراســم مهندس بهزاد بــرارزاده ضمن تبریک 
سالروز ولادت خجسته امام موسی کاظم )ع( و قدردانی 
از حاج اکبر ابراهیمی خیر آبرسان و نیز قرارگاه پیشرفت و 
آبادانی سپاه کربلا گفت:خرسندیم که با تکمیل و افتتاح 
طرح آبرســانی میاندره اهالی ۴ روستای پولادسی،مج 
کتی،موزی کتی و اومال شهرســتان بابل با ۲۰۰ خانوار 

جمعیت از مزایای این طرح بهره مند شده اند.
وی اعتبار هزینه شده برای طرح آبرسانی میاندره را ۴۰ 
میلیارد ریال اعلام کرد و افزود: برای بهره برداری از این 
طرح ۳ هزار متر خط انتقال و ۱۴ هزار متر شبکه توزیع، 
احداث یک باب مخزن بتنی ۱۵۰ متر مکعبی و ساخت 

یک واحد ایستگاه پمپاژ اجراء شد.

 با همکاری مشترک راهداری
 و پلیس راه استان

 طرح مشترک نظارت بر 
ناوگان حمل و نقل عمومی 

مسافر البرز اجرا شد
 

البرز  - تهمینه حیدری-خبرنگارمملکت :
طرح مشــترک کنترل و نظارت بر ناوگان حمل و نقل 
عمومی مسافر با همکاری مشترک اداره کل راهداری و 

حمل و نقل جاده ای و پلیس راه استان البرز برگزارشد .
به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرســازی)البرز(، 
طرح مشــترک کنترل و نظارت بر ناوگان حمل و نقل 
عمومی مسافر با همکاری مشترک اداره کل راهداری و 

حمل و نقل جاده ای و پلیس راه استان البرز برگزارشد .
این طرح مشترک، به صورت ناوگان حامل محموله های 
خطرناک و سوختی و ناوگان حمل و نقل مسافر استان 
البرز، در محل پاسگاه خاتم واقع در آزاد راه تهران –کرج 

برگزار شد.
در این طرح تعداد ۱۱۵  دستگاه اتوبوس کنترل، که از این 
تعداد ۵۸  دستگاه اتوبوس اعمال قانون و تعداد ۱۶ جلد 
دفترچه کار و بازرسی سرعت اخذ و ۴۳  راننده متخلف به 

کمیسون های ماده ۱۱ و ۱۲  معرفی شدند.
شایان ذکر است؛ اجرای طرح مشترک نظارت و کنترل 
بر ناوگان حمل و نقــل بار،ناوگان حامل محموله های 
خطرناک و سوختی و ناوگان حمل و نقل مسافر استان 
البرز در تمامی پاســگاه های پلیس راه اســتان البرز به 

صورت مداوم برگزار خواهد شد.

پلمب ۸۰ واحد صنفی در مشهد
مشهد-خبرنگارمملکت : مدیر بازرسی و نظارت بر اصناف 
مشــهد گفت: طی بازرسی های انجام شــده  از تیر ماه 
امسال تاکنون ۸۰ واحد صنفی در مشهد پملب شده که 

شامل تالارهای پذیرایی نیز می شود.
امیر دلداری در خصوص نظارت های انجام شده بر اصناف 
در شرایط قرمز در مشهد اظهار کرد: از ۱۹ تیر ماه سال 
جاری تا کنون با۴۰۰ اکیپ مشترک ۲۱ هزار بازرسی در 
سطح شهر مشهد در مورد رعایت پروتکل های بهداشتی 

از مشاغل انجام شده است.
وی افزود: این تعداد بازرسی منجر به صدور ۴۰۰ اخطار 
کتبی، ۱۰۰ مورد جریمه و پلمب ۸۰ واحد صنفی در مشهد 

شده است.
مدیر بازرسی و نظارت بر اصناف مشهد با اشاره به اینکه 
گشت های مشترک متشــکل از اداره نظارت بر اماکن 
عمومی، صنفی، اتاق اصناف و کارشناسان بهداشت بوده، 
در رابطه با ارزش ریالی جریمه ها در این مدت بیان کرد: 
ارزش ریالی جریمه های صورت گرفته حدود ۳۰۰ میلیون 
ریال است. جریمه برای واحدهایی بوده که وضعیت آن 

بسیار حاد نبوده است.
دلداری افزود: مواردی که پلمب می شــو، جریمه ندارد. 
واحدهای پلمب شده، واحدهای ممنوع از فعالیت بوده اند 
یا فعالیت آن ها بدون رعایت دستورالعمل ها و پروتکل های 

بهداشتی بوده است.

ساری –امیری فر-خبرنگارممکلت
وزیر راه و شــهر ســازی با صــدور لوح 
تقدیــری از مدیرکل راهــداری و حمل و 
نقل جاده ای اســتان مازندران به منظور 
عملکرد مطلوب و موثر در حوزه راهداری 

و مدیریت ثمر بخــش در خصوص ارتقاء 
ایمنی محورهای ارتباطی این استان تشکر 

و قدردانی کرد.
به گــزارش روابــط عمومــي اداره کل 
راهداری و حمل و نقل جاده ای اســتان 

مازنــدران ، مهندس محمد اســلامی با 
صدور لوح تقدیــری از زحمات و خدمات 
شایسته مهندس عباسعلی نجفی مدیرکل 
راهــداری و حمل و نقل جــاده ای جاده 
ای مازنــدران و دیگر کارکنان و راهداران 

ایــن اداره کل در خصــوص ارتقاء ایمنی 
محورهای ارتباطی این اســتان تشــکر و 
قدردانی کرد.در بخشــي از این لوح تقدیر 
آمده اســت : تلاش های ارزنده جنابعالی 
در مدیریت راهداری استان مازندران منشا 

خدمات موثر و برکات واســعه گردید که 
شایسته تقدیر می باشد، لذا از زحمات بی 
شائبه و ارزشمند جنابعالی تشکر و قدردانی 
داشته و توفیق روز افزون شما را در تمامی 

مراحل زندگی از ایزد متعال خواهانم. 

تقدير وزير راه و شهر سازی از مديركل راهداری و حمل و نقل جاده ای مازندران 

اخبار

 البرز  - تهمینه حیدری-خبرنگارمملکت :
رئیس سازمان ساماندهی مشاغل شهری و فرآورده های 
کشاورزی شهرداری کرج گفت: به دنبال آن هستیم تا در 
آینــده نزدیک زمینه خرید آنلاین میوه و تره بار آن هم با 

ارسال رایگان را برای شهروندان فراهم کنیم.
احمد خیری در مراســم افتتاح بازار صــدف، اولین بازار 
دائمی گل و گیاه کرج، اظهار کرد: این بازار در سه هزار 
متر زیربنا و هزار و ۵۰۰ متر ابنیه به بهره برداری رسیده 

است.
وی در ادامه با اشاره به بخش از اقدامات صورت گرفته 
توسط این ســازمان افزود: به زودی شاهد افتتاح مرکز 
ساماندهی و نمایشگاهی مشاغل خانگی در بازار سیب کرج 

هستیم که با راه اندازی آن امکان اتصال به بازار فروش دو 
هزار و ۷۰۰ متقاضی مشاغل خانگی آموزش دیده به بازار 
فروش فراهم می شود.رئیس سازمان ساماندهی مشاغل 
شهری و فرآورده های کشاورزی شهرداری کرج بابیان 
اینکه به زودی اولین مرکز توانمندســازی مشاغل سیار 
و بی کانون کشــور در کرج راه اندازی می شود، افزود: با 
این اقدام بخشی از دغدغه عمومی در خصوص فعالیت 
دست فروشــان کرج برطرف می شود.خیری ادامه داد: با 
راه اندازی این مرکز دست فروشــان می توانند در پلتفرم 
مجازی فعالیت داشــته باشــند و این امر امکان فروش 

بیشتر آن ها را فراهم می کند.
وی اضافه کرد: دست فروشان از طریق این مرکز امکان 

دریافت تسهیلات بانکی کم بهره رادارند.
رئیس سازمان ساماندهی مشاغل شهری و فرآورده های 
کشاورزی شهرداری کرج گفت: یکی دیگر از دغدغه های 
شهروندان کرجی فعالیت پرنده فروشان میدان کرج بود 
که با همکاری سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری 
زمینه انتقال آن ها به بوســتان طبیعت فراهم شده و این 
اقدام تا یک ماه آینده انجام می شود.خیری ادامه داد: به 
دنبال آن هستیم تا در آینده نزدیک زمینه خرید آنلاین 
میوه و تره بار آن هم با ارسال رایگان را برای شهروندان 

فراهم کنیم.
وی توضیح داد: این طرح در بســتر فضای دیجیتال و 
آنلاین اجرایی می شود و شهروندان از طریق آن می توانند 

میوه و تره بار موردنیاز خود را به صورت دســت چین شده 
خریداری کنند.

رئیس سازمان ساماندهی مشاغل شهری و فرآورده های کشاورزی شهرداری کرج خبر داد

زمینه خرید آنلاین میوه و تره بار در کرج فراهم می شود

خبر

ايجاد خوشه صنعتي انجير استهبان در 
دستور كار شركت شهرك هاي صنعتي 

فارس قرارگرفت
شیراز-چراغی-خبرنگارمملکت:

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان فارس از برنامه این شرکت براي ایجاد پروژه خوشه انجیر استهبان 
خبر داد و گفت:طرح ایجاد خوشه صنعتي انجیر استهبان  هم اکنون در مرحله مطالعات امکان سنجي قراردارد و 

پس از آن ایجاد و راه اندازي  این خوشه در فاز عملیاتي قرارمي گیرد.
احد فتوحي در بازدید از شهرک صنعتي استهبان گفت:با پیگیري هاي نماینده مردم استهبان،ني ریز و بختگان 
در مجلس شــوراي استهبان و فرماندار استهبان و اخذ مجوز از سازمان صنایع کوچک و شهرک هاي صنعتي 
ایران،ایجاد این خوشه صنعتي جزء اولویت هاي شرکت شهرک هاي صنعتي فارس قرارگرفت و مراحل اجرایي 

آن بر اساس برنامه زمان بندي درحال انجام است.
فتوحي با اشاره به اهداف  این شرکت براي ایجاد خوشه انجیر استهبان گفت:با توجه به ظرفیت ها و توانمندي 
هاي موجود در شهرستان استهبان و مطرح بودن بعنوان بزرگترین تولید کننده انجیر دیم کشور،شرکت شهرک 
هاي صنعتي فارس از تمامي ظرفییت ها براي ایجاد و شکل گیري این خوشه این خوشه استفاده و حمایت هاي 

خود را انجام خواهدداد.
وي ،هدف از ایجاد خوشه انجیر استهبان را بسترسازی برای هم افزایی و کارگروهی برای ارتقای توان واحدهای 
تولیدی و صنعتی و حضور در بازارهای داخلی و خارجی، ارتقای کیفی و کمی تولیدات، ایجاد برند مشــترک و 
ارزش افزوده بیشتر بیان کردو گفت:امیدواریم ایجاد این خوشه بتواند بستر مناسبي براي ارتقاي وضعیت فراوري و 

صادرات این محصول فراهم کند.
مدیرعامل شرکت شهرک هاي صنعتي فارس  در ادامه با اشاره به واگذاري ۹۵درصد از اراضي شهرک صنعتي 
استهبان  در قالب ۵۰قرارداد سرمایه گذاري به متقاضیان،ازبرنامه این شرکت براي اجراي طرح توسعه این شهرک 
صنعتي خبر دادوگفت:طرح توسعه این شهرک صنعتي به مساحت ۷۰هکتار در حال پیگیري و اخذ استعلام از 
دستگاه هاي اجرایي که امیدواریم با همکاري دستگاه هاي اجرایي در تحویل زمین و نیز انجام سریع طرح هاي 

عمراني و زیرساختي بتوانیم  جوابگوي  نیازسرمایه گذاران باشیم.

با حضور استاندار فارس

فاز ۲ كارخانه فرآوری سنگ مرمر بوانات افتتاح شد
شیراز-چراغی-خبرنگارمملکت :  با حضور استاندار فارس، فاز 
دوم کارخانه فراوری ســنگ مرمریت بــا ۳۸۰۰متر زیر بنا و 
ســرمایه گذاری ۱۳۰میلیار ریــال، در ناحیه صنعتی بوانات به 

بهره برداری رسید.
مدیرعامل شــرکت شهرک های صنعتی فارس در حاشیه آیین 
بهره بــرداری از فاز دوم کارخانه مرمریت بوانات به خبرنگاران 
گفت: با بهره برداری از فاز دوم، ظرفیت  اشتغال این مجموعه 

به ۲۰نفر افزایش یافت.
احــد فتوحی با بیان اینکه در فاز توســعه و با نصب خط تولید 
ساب ایلایس مجهز به برش اره لنگ، ظرفیت فراوری سالانه 
۵۰۰۰تن  ســنگ مرمریت فراهم می شود، افزود: سنگ مورد 
نیاز مورد اســتفاده در این مجموعه صنعتی، از معاون ســنگ 

شهرستان تامین می شود.
او ادامه داد: با توجه به وجود معادن ســنگ ممتاز در این شهرســتان، ناحیه صنعتی بوانات با فراهم کردن زیرســاخت ها، بستر 
مناسبی برای جذب سرمایه گذار در بخش فراوری سنگ فراهم کرده و تاکنون دو واحد، بهره بردار در بخش فراوری سنگ در 

این شهرک صنعتی مستقر و فعال  و سه واحد دیگر نیز در مرحله ساخت و ساز قرار دارند.
مدیرعامل شــرکت شــهرک های صنعتی فارس با بیان اینکه در این ناحیه صنعتی هم اکنون ۱۳ قرارداد ســرمایه گذاری  با 
متقاضیان منعقد شده است، گفت: باهدف توسعه و تکمیل زیرساخت ها طرح عمرانی نظیر زیرسازی و آسفالت، شبکه های داخلی 
برق، آب، گاز و فاضلاب، کانال هدایت ســیلاب، روشــنایی معابر، جاده دســترس، فضای سبز، خط انتقال آب، مخزن دوقلوی 
۱۰۰۰متر مکعبی، ســاختمان نگهبانی، شــبکه دومداره اختصاصی برق، حفر و تجهیز و برق رسانی به چاه آب و... با اعتبار ۳۰۰ 

میلیارد ریال اجرا شده و امسال نیز طرح تکمیل زیرسازی و آسفالت با ۷میلیارد ریال در حال انجام شد.
فتوحی با بیان اینکه تمام زیرساخت ها در این ناحیه صنعتی برای جذب سرمایه گذار فراهم است و مشوق های سرمایه گذاری 
اعطا می شــود، گفت: این شهرک صنعتی دارای ۶۷هکتار مساحت است و ظرفیت اســتقرار۸۰واحد تولیدی و صنعتی را در فاز 

موجود دارد.

ساری –امیری فر-خبرنگارممکلت
در هفته های اخیر علاوه بر ۴۰ میلیارد 
جذب شــده در اواخر سال گذشته ، ۳۰ 
میلیارد تومــان دیگر برای ادامه احداث 

سد هراز جذب گردید
به گزارش روابــط عمومی آب منطقه 
ای مازندران ، مهندس داودیان معاون 
طرح و توسعه شرکت با اشاره به جذب 
هفتاد میلیارد مذکور گفت : خوشبختانه 

توانستیم از ســازمان مدیریت و برنامه 
ریزی کشــور مجوز مــاده ۵۶ را اخذ 
نماییــم که با بهره گیــری از این ماده 
می توانیم برای ادامه ســاخت سد ، پل 
و جاده جایگزین از سرمایه گذاران وام 

دریافت نماییم
ایشــان افزود ، علاوه بر این اعتبارات 
جذب شــده بدنبال مدل دیگری برای 
جذب اعتبار هستیم و آن هم مشارکت 

مردمی اســت که مــردم عزیز جهت 
دریافت اشــتراک بهره برداری از آب ،  
هزینه آن را در این زمان برای ســاخت 
ســد پرداخت نمایند تا هرچه زودتر از 
موهبت و مزایای این سد بهره مند شوند
داودیان خاطرنشــان کرد تاکنون ۳۸۰ 
میلیارد تومان برای ســاخت سد هزینه 
شده و برای باقیمانده کار بیش از ۱۰۰۰ 

میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد

معاون طرح و توسعه شرکت آب منطقه 
ای مازندران با اشــاره به تحت پوشش 
قرار گرفتن بیش از ۱۰۰ هزار هکتار از 
اراضی کشاورزی پس از احداث این سد 
بیان نمود: سد هراز علاوه بر تامین آب 
شرب شهرستان های آمل ،نور ، محمود 
آباد و روســتاهای مســیر می تواند ۲۵ 
مگاوات برق بوسیله احداث نیروگاه های 

برقابی   تولید کند

 جذب اعتبار 30 میلیارد تومانی برای سد هراز

مدیر   : -خبرنگارمملکت  زواریی  گرگان-میلاد 
کارآفرینی و اشــتغال اداره کل تعــاون، کار و 
رفاه اجتماعی گلســتان با اشاره به اجرای طرح 
ملی توسعه مشاغل خانگی در استان، گفت: در 
راســتای اجرای این طرح تاکنــون ۴۳۵ مورد 

اتصال به بازار انجام شده است.
موســی بی باک اظهار کرد: طرح ملی توســعه 
مشــاغل خانگــی از جمله طرح های اشــتغال 
حمایتی اســت که در ستاد ساماندهی و حمایت 
از مشــاغل خانگی به تصویب رســید و توسط 
جهاد دانشگاهی به عنوان نهاد واسط، تسهیلگر 
و توسعه ای در سراسر کشور در حال اجرا است.

وی خاطرنشــان کرد: با مطالعات و بررسی های صورت گرفته، نقاط ضعف طرح های اشتغال زایی قبلی از جمله 
برنامه های توانمندســازی و مشاوره، پیش بینی نشدن ســازوکار فروش محصولات و خدمات و اتصال به بازار 

شناسایی شد.
مدیر کارآفرینی و اشــتغال گلستان هدف از اجرای طرح ملی توسعه مشاغل خانگی را بهبود معیشت و افزایش 
رفاه خانوار، خوداشــتغالی متقاضیان ورود به بازار کار، اســتفاده از ظرفیت مشــاغل خانگی برای ایجاد اشتغال 
پایدار، اتصال صاحبان کســب وکار خانگی به بازارهای هدف و بنگاه های پیشران، افزایش سهم مشاغل خانگی 
در اقتصاد مناطق، ایجاد و توســعه برند توسعه ملی در محصولات و خدمات خانگی، استفاده از ظرفیت مشاغل 
خانگی برای ایجاد اشتغال پایدار و مولد، تشویق متقاضیان مشاغل خانگی به راه اندازی و توسعه کسب وکارهای 

خانگی کارآفرینانه و... عنوان کرد.
بی باک ادامه داد: از شــرایط متقاضیان در این طرح داشــتن سن حداقل سن ۱۸ سال، بومی استان بودن، عدم 

اشتغال تمام وقت و نداشتن بیمه کارفرمایی بوده است.

مدير كارآفرينی و اشتغال استان خبرداد

ثبت نام بيش از ۲ هزار و 700  نفر در طرح 
ملی توسعه مشاغل خانگی در گلستان

یــزد- دهقانــی نــژاد - خبرنگارمملکت :  
رییس شــورای هماهنگی تبلیغات اسلامی 
یزد گفت: به منظور گســترش فعالیت های 
اجتماعی در جامعه برای نخســتین بار بانک 
اطلاعات نخبگان فرهنگی اســتان از سوی 

این نهاد راه اندازی شد.
حجت الاســلام محمدحســین متوسل  در 
آســتانه ۱۲ مردادماه سالروز تشکیل شورای 
هماهنگی تبلیغات اســلامی بــا بیان اینکه 
باید در طول ســال به خصوص در شــرایط 
موجود از نخبــگان برای ترویــج و انتقال 
مفاهیــم دینــی و انقلابی به مــردم بیش 

 از گذشــته اســتفاده شــود، افزود: در این بانک اطلاعات، مشــخصات افراد تاثیرگذار در حوزه های مختلف 
وجود دارد .

وی ادامه داد: به مناســبت های مختلف فرهنگی، اجتماعی، مذهبی و سیاســی نسبت به تهیه، تولید و ارسال 
محتوا و پیام های ارزشمند و مناسب از طریق پیامک به نخبگان اقدام تا آنها برای ترویج و اشاعه آن به سایر 

آحاد جامعه در بخش های مختلف به خصوص نسل جوان مومن و انقلابی اقدام کنند.
این مسوول فرهنگی در یزد اظهارکرد: هم اکنون در تمامی مناطق و شهرستان های استان شورای هماهنگی 
با حضور نیروهای فعال از بخش های مختلف با هدف برنامه ریزی و ســاماندهی مناســبت ها فعالیت دارد و 
یکی از برنامه های این نهاد در سطح کلان جوانگرایی و به روزرسانی اقدام ها بر حسب شرایط زمان است .

متوسل از راه اندازی هیات اندیشه ورز با حضور نخبگان، فرهنگیان، دانشگاهیان و پیشکسوتان موثر اجتماعی 
نیز خبر داد که در طول سال با همدلی و همفکری برای تحقق ماموریت های محوله و نقش آفرینی در جامعه 

و ترویج اهداف نظام و انقلاب اسلامی فعالیت دارد.

برای نخستين بار

بانک اطلاعات نخبگان فرهنگی استان يزد 
راه اندازی شد
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مراسم افتتاح پروژه فضای شهری باباکوهی  و چند پروژه دیگر منطقه ۳ شهرداری شیراز
به مناسبت عید غدیر  انجام شد؛

 شهردار شیراز در مراسم افتتاح پروژه فضای شهری باباکوهی و چند 
پروژه دیگر منطقه 3شهرداری شیراز به مناسبت عید غدیر  گفت:امید 
واریم  در روزها و ماه های آینده  مشکلات برطرف و مردم بتوانند در 
فضای بهتری زندگی کنند، این حق مردم اســت که در فضایی توام با 
رفاه و  آرامش  با شــادابی  بیشتری زندگی کنند و در واقع این حق 
مردم بر حاکمیت است و همه باید تلاش کنند این حق را به جا آورند و 
ما نیز در شهرداری در همین مسیر گام برداشتیم تا به این حق مردم 
توجه کنیم که مردم حقوقی دارند و با تعریف پروژه های مناسب این 

حقوق را رعایت کنیم.

مهندس حیدر اسکندرپور با تقدیر از امیر رضایی فرمانده ارتش در 
فارس و همکاری وی در اجرای پروژه فضای شهری باباکوهی با اشاره 
به اجرای این پروژه در کمتر از یکســال  آن را مرهون تلاش پرسنل 
شــهرداری و همراهی و همگامی شورای شــهر دانست و افزود: این 
پروژه باید و  می تواند به عنوان مسیر گردشگری بابا کوهی باشد که در 
متن خود فرصت هایی مانند مسیر دوچرخه و پیاده راه را دارد  اما ایده 
ما بلندتر از این است، باباکوهی همواره به عنوان خاطره جمعی مشترک 
شیرازی هاست. این پروژه با این نگاه دیده شده که گردشگران خارجی 

را به باباکوهی برساند.
وی ادامه داد:امروز ما شاهد افتتاح فاز اول این پروژه هستیم اما در 
فاز دوم با یک پل هوایی بر فراز بلوار جمهوری به دامنه کوه می رسیم 
و فاز ســوم به باباکوهی می رســد و پروژه به طور کامل طراحی شده 
است. در اینجا به عنوان مطالبه یک شهروند شیرازی از مدیریت آینده 
شهر می خواهم  فاز دو وسه این پروژه را اجرا کنند و یک خاطره خوب 

شیرازی ها را احیا کنند.
 وی تصریح کرد: امروز ما چندین پروژه در منطقه افتتاح کردیم و چند 
پروژه هم آماده افتتاح اســت وچند مورد هم تا پایان ســال افتتاح 

می شود.
وی اظهار داشت: در حال حاضر 252 پروژه در سطح شهر  داریم که تا 
پایان سالمی تواند افتتاح شود که بخشی از آنها طی روزهای باقیمانده از 
عمر شورای پنجم افتتاح می شود و ادامه آنها تا پایان سال انجام خواهد 

شد و سال1400سال پرباری در اجرای پروژه های شهری است. 
وی با اشاره به سخنان موسوی رییس شورای شهر شیراز که چرا رویکرد 
این دوره از مدیریت شهری به سمت ایجاد پروژه های فضای شهری مانند 
 فضای شهری باباکوهی است گفت: پاسخ این سوال در استقبال مردم از این

 پروژه هاســت. امــروز شــاهدیم در حالیکه تنها بخشــی از پروژه 
محور عرفان اجراشــده و افتتاح شده با اســتقبال مردم روبرو شده 
 و در محــور پیــاده راه شــجریان هم همین را می بینیــد  و زندگی 
آپارتمان نشینی امروز باعث شده تا مردم فرصت استفاده از سه عنصر 
اساسی یعنی استفاده از آب ،آسمان و فضای سبز را از دست بدهند 
و به همین دلیل مردم همواره نیازمند ایجاد چنین فضاهایی هستند و 

از آن استقبال می کنند.
امروز ما شاهدیم  وقتی تعاونی های مسکن برای دریافت پروانه ساخت 
 مراجعه می کنند تمام تلاش  آنها این است که بیشترین تراکم را بگیرند 

وی اظهار داشت :امروز ما شــاهدیم  وقتی تعاونی های مسکن برای 
دریافت پروانه ساخت مراجعه می کنند تمام تلاش  آنها این است که 
بیشترین سطح اشغال و تراکم را بگیرند، برج بسازند و شاید این به 
دلیل مشــکلات اقتصادی و قیمت بالای زمین باشد. اما این در آینده 
مشــکل ایجاد می کند همان گونه که امــروز در  معالی آباد و چوگان 

می بینید چه تراکمی وجود دارد،اما امکانات لازم وجود ندارد.
 وی تصریح کرد:ما به دنبال آن هستیم که مردم برای ساعتی از این 
آپارتمان های قوطی کبریتی خارج شده  و نفس بکشند، دوست داریم 
کودکان ما در مسیری ایمن تردد کند و این پیاده محوری را ما در  بافت 

های تاریخی می بینیم و این زیربنای کار ماست.

اسکندرپور گفت: امروز خوشــحالم که پروژه های ما دارد تبدیل به 
یک  پارادایم در پروژه های شــهرداری می شود. یکی از صحنه های 
زیبایی که من در این چند روز دیدم دوچرخه ســواری سه کودک بود 
که شب هنگام در پیاده راه کنار رودخانه چنار راهدار در حال دوچرخه 
ســواری بودند، این در حالی است که تا همین چند وقت قبل کسی 

جرات نداشته شب ها در این محل تردد کند.
 شــهردار شیراز گفت :زمانی فکر می کردیم که بزرگی یک پروژه در 
شــهر به حجم کار و مبلغ ریالی پروژه اســت اما امروز دیگر اینگونه 
نیست و می بینیم اثرگذاری یک پارک چهار هزار متری بسیار بیشتر از 

یک پارک 4هکتاری کمی بالاتر از آن است.
شهردار شیراز ادامه داد :بعد از اجرای پارک ورزش و سلامت در فاز 
دوم بوستان بعثت و استقبال بی نظیر مردم، ایجاد پارکهای ورزش و 

سلامت به عنوان یک رویکرد جدید در دستور کار ما قرار گرفت.
وی با تقدیر از مدیریت شهرداری منطقه  3شیراز در اجرای این پروژه 
ها گفت: گاهی یک مدیر می تواند اتفاقی در منطقه ایجاد کند که منطقه 
دچار تحول شود امروز در افتتاح فاز اول فضای شهری اطراف آرامگاه 
سعدی، از دست شهردار منطقه ناراحت شدم چرا که قول افتتاح پروژه 
بیست متری حاج عزت را هم داده بودیم تا این پروژه که 30 سال بود 
روی زمین مانده بود هم به ثمر بنشیند اما بنا به دلایلی از جمله مشکل 

جابجایی تاسیسات با مشکل مواجه شد.
اسکندرپور ادامه داد: امروز من از میراث فرهنگی و برخی دستگاه ها 
گله دارم که 30سال قبل طرحی را تصویب کردند اما اعتباری برای آن 
ندیدند و محدودیت هایی در اطراف سعدی به وجود آوردند  که هزینه 

آن برای مردم ضعیف اطراف آرامگاه بود.
وی ادامه داد: امروز فاز یک پروژه ساماندهی اطراف آرامگاه سعدی 
به بهره برداری رســید و تنهــا برای جابجایی تیرهای چــراغ برق در 
20متری حاج عزت سه میلیارد تومان هزینه شد و  برای تاسیسات برق 
فضای شهری کنار آرامگاه سعدی هم ده میلیارد تومان توسط شهرداری 

هزینه شد.

 شهردار منطقه ۳شیراز :
۵۲میلیارد تومان پروژه در سطح منطقه افتتاح شد

 شهردار منطقه 3شیراز هم در مراسم 
افتتاح فاز یک فضای شــهری حاشــیه 
آرامگاه سعدی گفت: این فضای شهری 
دارای پانزده هزار متر مربع سنگ فرش 
اســت که در فاز اول امروز یازده هزار 
متر مربع از آن افتتاح می شــود و تنها 
برای جابجایی برق این محل 10 میلیارد 
تومان هزینه شده است، بخش شرقی فضای شهری هم اکنون توسط ما 
اجرا شده و بخش غربی هم قرار است توسط سایر دستگاه های متولی 

انجام  شود.
شــکوهیان ادامه داد: در خصوص بلوار حاج عزت مشکلات این مکان 
30سال است وجود دارد و سالهاست مردم  منطقه گود گل کنان درگیر 

بودند و امیدواریم تا 22بهمن بتوانیم این پروژه را تحویل دهیم.
وی تصریح کرد: امروز 52میلیارد تومان پروژه در سطح منطقه افتتاح 
شد از جمله تقاطع سعدی -خرامه که یکی از تقاطع های اثر گذار شیراز 

است و بار ترافیک شمال را کاهش میدهد.
وی از فاز یک محوطه سازی آرامگاه سعدی به عنوان یکی دیگر از پروژه 
ها یاد کرد و گفت: البته به جز پروژه هایی که امروز افتتاح شــد  تا 
همین هفته نیز محوطه سازی جلو باغ جهان نما و دروازه اصفهان آماده 

بهره برداری است.
شکوهیان  در خصوص فضای شــهری باباکوهی گفت: فضای شهری 
باباکوهی به مساحت 7هزار متر مربع با همکاری ارتش انجام شد وبرای 

اجرای فاز اول آن  20میلیارد تومان هزینه شد که 60درصد از این 
مســیر فضای سبز  و دو غرفه یکی برای کافی شاپ و دیگری غذاهای 
سرد در آن دیده شــده و در کنار اینها  6پروژه اثرگذار دیگر داریم 
کــه  یکی از آنها 24متری حاج عزت اســت که امیدواریم تا 22بهمن 

افتتاح کنیم .

 فرمانده ارشد آجا در استان فارس و کهگیلویه و بویراحمد :
 درایت مدیریت شــهری شــیراز، یعنی قلب شورا و شهرداری 

شیراز  برای مردم می تپد
فرمانده ارشــد آجا در استان فارس و 
کهگیلویه و بویراحمد نیز در این مراسم 
گفت: زمانی که من ستوان بودم همیشه 
آرزویم این بود کــه اگر زمانی فرمانده 
شــدم در محــل فعلی فضای شــهری 
باباکوهــی چنین فضایی ایجاد شــود و 
زمانی که طرح این پروژه را که به صورت 
انیمیشن تهیه شــده بود هرگز فکر نمی کردم در واقعیت هم چیزی 

شبیه آن اجرا شود.
امیر سرتیپ دوم ستاد ابوالقاســم رضایی افزود: این یعنی درایت 
مدیریت شهری شیراز ، یعنی قلب شورا و شهرداری شیراز  برای مردم 
میتپد،من همواره آرزویم این اســت که روزی جان خویش را تقدیم 

مردم و کشورم بکنم.

 رییس شورای اسلامی شهر شیراز: 
پروژه توسعه مسیر گردشگری باباکوهی شیراز محصول کار مشترک 

شهرداری و ارتش است
رییس شورای اسلامی شهر شیراز با بیان 
اینکه نوع و کیفیت همکاری شهرداری 
بــا ارتش در به ثمر رســیدن مســیر 
گردشگری باباکوهی این طرح ستودنی 
اســت، بیان داشت: این پروژه مشترکا 

متعلق به شهرداری و ارتش است.
دکتر »سید عبدالرزاق موسوی« در آیین 
بهره برداری از مسیر گردشگری باباکوهی که با حضور شهردار شیراز، 
جمعی از اعضای شورای شــهر، فرمانده ارتش در فارس و کهگیلویه 
و بویراحمد، فرمانــده انتظامی فارس و جمعی از فرماندهان نظامی و 
انتظامی و مدیران شهری برگزار شد، ضمن تبریک عید ولایت، با اشاره 
به سخنی از نویسنده مســیحی، جرج جرداق امیرالمومنان را صدای 

عدالت بشریت خواند.
وی در ادامه با قدردانی از شــهردار شــیراز و همــکاران وی در به 
ثمر نشــاندن تلاش ها و نیز امیر رضایی فرماندهی ارتش در فارس 
و کهگیلویه و بویراحمد گفت: گاه ممکن اســت برخی عدم همکاری ها 
ارزش کاری را کاهــش دهد یا از حوزه انجــام آن بکاهد؛ اما چنانچه 
همکاری هایی از نوع آنچه در توسعه مسیر گردشگری با ارتش جمهوری 
اسلامی ایران شــاهد آن بودیم، نبود، پروژه به هیچ عنوان عملیاتی 
نمی شد. موسوی اظهار کرد: شورای پنجم و شهردار منتخب آن تمام 
فعالیت های خود را مبتنی بر برنامه ای انجام داد که چارچوب آن از ابتدا 

تعریف شده بود.
وی با اشاره به اصول 86گانه رویکرد های شورای پنجم، بیان داشت: 
یکی از شاخص های رویکرد انســان محور افزایش و گسترش فضای 
عمومی بوده است؛ از این منظر، فضای عمومی به مکانی اطلاق می شود 
که امکان تعامل گروه های مردم با یکدیگر در آن فراهم می شــود و 
 پروژه باباکوهی مصداق کامل فضای عمومی با تمامی ویژگی های مثبت

 آن است. رییس شورای اسلامی شهر شیراز یکی دیگر از ویژگی های 

این پروژه را پیاده راه بودن آن برشمرد و ابراز کرد: یکی از شاخص های 
مهم رویکرد انسان محور گسترش و توسعه پیاده راه هاست و شورای 
پنجم این افتخار را دارد که کمیت ایجاد و توســعه پیاده راه ها در آن، 

قابل مقایسه با گذشته نیست.
ناظر شــورای اســلامی شــهر شــیراز در منطقه ســه : منطقه سه 
 شــهرداری شــیراز کارگاه عمرانی مهمی در زمینه گردشگری است

ناظر شورای اسلامی شهر شیراز در منطقه سه، از افتتاح چندین بوستان 
با عناوین رسانه، بوستان خورشید کلاه و نیز پروژه باباکوهی، چپ گرد 
دلگشا با بودجه بسیار، توسعه محور حافظ یا عرفان و باغ ملی یاد کرد 

که منطقه سه شهرداری شیراز را به کارگاه عمرانی بدل کرده است.
مهندس »سعید نظری« نیز در آیین بهره برداری از مسیر گردشگری 
باباکوهی که با حضور رییس و جمعی از اعضای شورای شهر و شهردار 
شــیراز، فرمانده ارتش در فــارس و کهگیلویه و بویراحمد، فرمانده 
انتظامی فارس و جمعی از فرماندهان نظامی و انتظامی و مدیران شهری 
برگزار شــد، ضمن تبریک عید غدیر، بزرگتریــن مفهوم این رویداد 
تاریخی را در ســخنی از پیامبر )ص( دانست که فرمود: آن ها که جلو 

رفتند برگردند و آنها که عقب ماندند برسند.
وی در ادامه با اشــاره به افتتاح چند پروژه در منطقه 3 شــهرداری 
شیراز، گفت: باتوجه به وضعیت صنعتی نامناسب و کشاورزی که ناشی 
از بحران کم آبی است، اســتان فارس و مشخصا شهر شیراز چاره ای 
جز آن ندارد که توســعه اقتصادی را در سایه سیاست های مبتنی بر 

گردشگری تعریف کند.
سخنگوی شورای اسلامی شهر شیراز افزود: در همین راستا، شورای 
پنجم گردشگری را در سه محور مذهبی با موضوع سومین حرم اهل 
بیت )ع(، گردشــگری تاریخی و طبیعی و گردشگری علمی با محوریت 

گردشگری سلامت در دستور کار قرار داد.
نظری با بیان اینکه بخشــی از پروژه های منطقــه 3 متوجه دو محور 
گردشگری مذهبی و تاریخی و طبیعی در شهر شیراز بوده است، اظهار 
کرد: خوشبختانه شهرداری این موضوع را به خوبی درک کرد و در این 
راستا، توسعه آرامگاه سعدی را که قریب به 30 سال مغفول مانده بود، 

در اولویت قرار داد.
وی افزود: در این دوره همچنین به بهسازی و محرومیت زدایی از منطقه 
ســعدی که چهار دهه بود کمتر به آن توجه می شد، به صورت ویژه در 

دستور کار قرار گرفت.
سخنگوی شورای اسلامی شهر شیراز با اشاره به تلاش های شهرداری 
منطقه 3 در چهار سال گذشته، ابراز داشت: این تلاش ها به ویژه در 
محور مرحوم حاج عزت که در سیل 1398 نیز گرفتاری هایی را به وجود 
آورد، صــورت پذیرفت؛ بدین ترتیب در عمق 8 متری لوله گذاری های 
وســیعی صورت گرفت که گرچه مردم در این مدت اذیت شدند، انا 
به خوبی اجرا شد و با تملک های انجام شده به زودی کل مسیر بازگشایی 
می شود. نظری ادامه داد: تملک خانه ها در این مسیر بسیار دشوار بود؛ 
زیرا شهرداری با خانه هایی ریزدانه در متراژ 50 یا 60 متری سر و کار 

داشت که جمعیت بالایی در آن ساکن بود.
وی با بیان اینکه طی چهار سال گذشته هر سال در منطقه 3 افتتاح و 
کلنگ زنی هایی صورت پذیرفته است، عنوان کرد: مسیر دوچرخه سواری 
تپه نور از بهترین مســیر هایی است که در این ناحیه تعریف شده و 
بازخورد های بسیار مثبت آن در فضای مجازی نشان دهنده اهمیت این 
پروژه اســت؛ همچنین این مسیر برای جوانان شیرازی نشاط آفرینی 

کرده و در توسعه گردشگری نقشی بسزا داشته و خواهد داشت.
گفتنی است پروژه توسعه مسیر گردشــگری باباکوهی، در مساحت 
13هزار مترمربع توسط شهرداری منطقه 3 شهر شیراز، د  ر مجاورت 
مید  ان قائم )عج( )اطلسی( واقع شده و دارای مسیر دوچرخه سواری، 
پیاده روی، آبنما، فضای سبز و نورپردازی است و در فازهای بعدی این 

خیابان به ارتفاعات آرامگاه باباکوهی متصل خواهد شد.


